
Keterangan Ganabatirau diambil
Shah Alam: EXCO Selangor, V
Ganabatirau, semalam mem-
beri keterangan kepada polis
mengenai kenyataannya berhu-
bung isu Kuil Sri Maha Mariam-
man, USJ 25 dekat sini.
Beliau yang juga Ahli Dewan

Undangan Negeri (ADUN) Kota
Kemuning berkata, polis me-
ngambil keterangan berhubung
kenyataannya yang menjadi
kontroversi pada 26 November
lalu.
“Saya sahkan akan dipanggil

polis untuk diambil keterangan
mengenai kenyataan saya tem-
poh hari.
“Sepatutnya saya perlu hadir

ke Ibu Pejabat Kontinjen (IPK)
Selangor tetapi disebabkan ada
mesyuarat perlu dihadiri, polis
akan datang ke pejabat saya
petang ini (semalam),” katanya
ketika ditemui pemberita di
lobi Bangunan Dewan Unda-
ngan Negeri (DUN) Selangor, di

sini, semalam.
Beliau enggan mengulas ber-

kaitan siasatan polis itu.
Sejurus selepas kejadian itu,

Ganabatirau menulis mesej da-
lam Facebook mengaitkan
‘Muslim group’ dalam rusuhan
berkenaan sebelummengubah-
nya kepada ‘group of gangsters’
selepas menerima kritikan pel-
bagai pihak.

Mohon maaf
Beliau kemudianmembuat per-
mohonan maaf di Dewan Un-
dangan Negeri (DUN) Selangor
kemudian.
Sementara itu, Menteri Besar

Selangor, Amirudin Shari, ber-
kata sebarang keputusan me-
ngenai hasil perbincangan ke-
rajaan Selangor bersama pihak
berkaitan berhubung isu kuil
itu akan diketahui dalam tem-
poh dua minggu lagi.
Katanya, perbincangan yang

diadakan secara tertutup itu su-
dah diadakan beberapa kali se-
belum ini dan berlangsung da-
lam keadaan positif.
“Sudah ada dua tiga perte-

muan berlaku dan sangat po-
sitif. Satu atau dua minggu lagi
(hasil perbincangan), saya (kini)
belum dapat keputusannya,”
katanya ketika ditemui pem-
berita di lobi Bangunan DUN
Selangor, di sini, semalam.
Amirudin berkata kerajaan

Selangor akan mengadakan
perbincangan dan memanggil
pemaju One City Development
Sdn Bhd serta pengurusan kuil
selewat-lewatnya hari ini bagi
bersama-samamencari katapu-
tus dan jalan penyelesaian me-
ngenai isu kuil itu.
Katanya, perbincangan di-

buat dalam dua bentuk sama
ada bersama atau berasingan
serta akan diketuai oleh beliau
sendiri.

Saya sahkan akan
dipanggil polis untuk
diambil keterangan
mengenai kenyataan
saya tempoh hari”

Ganabatirau,
Exco Selangor
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MOBILE COUNTERS 
• MBPj will set up EZ-Pay counters from 
10am to 3pm, at PB06, Jalan Cecawi in 
Kota Damansara (near McDonald's) today, 
and SD 12/1 (near McDonald's and Petron) 
from tomorrow until Dec 11. Services will 
include the sale of parking coupons and 
payment of assessment and compounds. 
• Shah Alam On Wheels will be open at 
the parking lot of Giant, Seksyen 18 in 
Shah Alam on Dec 8 from 11am to 5pm. 
Visitors can lodge complaints, buy parking 
coupons, pay assessment fees and check 
or pay for existing compounds. 
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Assemblyman upset over ban on speaking in mosques 
A VISIBLY frustrated assemblyman voiced 
his disappointment that elected representa-
tives were not allowed to speak in mosques. 

Mohd Sany Hamzan (PH-Taman Templer) 
said they were barred from speaking at 
events organised by non-governmental bod-
ies and mosques despite it being a non-politi-
cal topic. 

Mohd Sany urged the Selangor govern-
ment to explain the reason behind this issue. 

He said he had no intention to talk about 
politics in mosques as he respected the 

decree by the Sultan of Selangor Sultan 
Sharafuddin Idris Shah on the matter. 

"We elected representatives want to talk 
about the incentives the state has to offer 
including the Peduli Rakyat initiative to 
make people aware of it," he said, adding 
that he understood that political discourse 
should be kept outside places of worship. 

Selangor Mentri Besar Amirudin Shari 
said those who want to speak (in mosques) 
could seek permission through the district 
religious department. 

He said elected representatives were given 
temporary permission for a week for the 
same purpose. 

In reply to Shaari Sungib's (PH-Hulu 
Kelang) question if that was a policy, 
Amirudin said it was not, but merely a move 
to reduce controversy. 

"It is difficult for politicians to stay clear of 
politically inclined messages. Any message is 
open to interpretation, which is why we 
want to reduce such occurrences," said 
Amirudin. 
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Possible 1am curfew for bars in Selangor 
SELANGOR will look into closing entertain-
ment outlets by lam following Kuala 
Lumpur City Hall's (DBKL) ruling. 

Selangor Mentri Besar Amirudin Shari 
will raise the issue with the state executive 
council in two weeks. 

He said this fell under the jurisdiction of 
the local authorities and councils would 
have to revisit the policy to see if it was 
necessary to implement the ruling. 

When asked if residents could raise 
their objections on the issue, Amirudin said 

the councils would take this into considera-
tion. 

"This is only a suggestion, and it has not 
been implemented in Selangor. We need to 
study it before making a decision," he said 
when asked on the possibility of Selangor 
implementing the rule as announced by 
Federal Territories Minister Khalid Abd 
Samad for Kuala Lumpur. 

Amirudin said it would depend on the 
location of the premises as well. "In the 
past, we limited the opening hours up to 

3am," he said, adding that in most areas, 
the entertainment outlets were situated far 
from residential neighbourhood. 

Last week, Khalid said the move to limit 
operating hours for entertainment outlets 
was to encourage people to spend more 
time with their families. 

Khalid said entertainment outlets would 
have to abide by the opening hours stated 
in their licence starting Jan 1, while premis-
es with special permission could open until 
5am to cater to tourists. 
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Modern facade: An artist 's impression of the new Kuala Langat District Council office in Banting which is expected to be completed by 2020. 

Makings of a municipality 
Kuala Langat in Selangor, which is currently a district council, hopes to get a status upgrade as 
it fulfils all the necessary requirements, such as having adequate infrastructure >2&3 
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One of Selangor's old palaces, Istaria Bandar is located in Kuala Langat and is a must-visit for tourists. 

Kuala Langat hopeful of 
upgrade to municipality 
District council has applied for new status as it fulfils criteria 

The Kuala Langat police headquarters in Banting is a notable landmark in the district. 

By GRACE CHEN 
gracechen@thestar.com.my 

IF YOU love kerepek (crackers), 
chances are you would have heard 
of Kampung Kanchong Darat in 
Kuala Langat. 

"People come to the village by 
the busloads," said Kuala Langat 
District Council (MDKL) public 
relations and corporate unit head 
Mohammad Kamal Mohd Ramlan. 

Places like Pasar Jawa in Klang 
sell kerepek from the district. 

But Kuala Langat has more than 
titbits going for it. In January this 
year, MDKL officially applied to the 
Selangor government to be recog-
nised as a municipality. 

Two papers have been submit-
ted, one early this year, a second in 
September in compliance with the 
state government's request for 
additional information on the 
council's achievements. 

MDKL is waiting for the Election 
Commission (EC) to revert with an 
official letter stating that they are 
aware of the council's intention to 
be recognised as a municipality. 
The EC has to be informed as any 
change may affect electoral bound-
aries and constituencies. 

Mohammad Kamal said MDKL is 
optimistic about their chances of 
being made a municipality. 

For a district to qualify as a 
municipality, it has to have yearly 

revenue of more than RM20mil 
and a population of more than 
150,000. 

Another requirement is ade-
quate infrastructure such as high-
ways connecting to major towns, 
airports and ports as well as facili-
ties such as hospitals, secondary 
and primary schools, police sta-
tions as well as higher education 
institutions, public halls, houses of 
worship, bus station, playgrounds, 
post office, markets and housing 
estates. 

There are three major industrial 
hubs in Kuala Langat, dealing 
mainly in heavy machinery and 
wood-based products namely 
Bandar Mahkota, Telok Panglima 
Garang and Olak Lempit. 

An RM1.26bil expansion to an 
existing paper mill to increase the 
production of corrugated card-
board materials in Tanjung Dua 
Belas is also expected to take place 
soon. 

"Once MDKL is recognised as a 
municipal council, we will not be 
able to rely on infrastructure allo-
cations from the state government 
anymore. But we are confident this 
will not pose a major problem," 
said Mohammad Kamal. 

Home to the National Space 
Agency, the district is also an edu-
cation hub and has an industrial 
training institute, matriculation 
college, polytechnic, Mara College 

The kerepek produced in Kampung Kanchong Darat has Bandar Rimbayu is one of the new townships that 
made the district famous. have sprouted in Kuala Langat. 

J 
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Morib and its 
beach is a 
popular spot 
for families. 

This commemorative stone marks the landing place of Indian troops in Morib during Wc 

The National Space Centre is one of n 

and Sime Darby Research Centre. It 
is also home to four international 
schools. 

Tourism is booming with sailing 
competitions in Batu Laut and 
paragliding adventures atop Bukit 
Jugra drawing visitors. Tourism 
Malaysia figures show that from 
January to June this year, Kuala 
Langat received 110,183 domestic 
and 109,376 international visitors. 

The 2015 census showed that the 
district has a population of 253,200. 
Tanjung Dua Belas has the most 
with 120,470 residents. 

Second was Telok Panglima 
Garang with a population of 
70,900. 

With the addition of seven new 
townships, namely Bandar 
Rimbayu, Tropicana Aman, Bandar 
Saujana Putra, Ecoworld Sanctuary, 
Gamuda Kemuning, Gamuda Cove 
and the Sri Bayu resort township, 
the population is expected to grow 

institutions located in Kuala Langat. 

to 323,400 by 2020. 
Another thing going for the dis-

trict is its excellent road links. The 
West Coast Expressway connects 
Bandar Mahkota in Banting to 
Taiping, Perak; South Klang Valley 
Expressway connects Banting to 
Gelang Patah, Johor; and Elite 
Highway links Bandar Saujana 
Putra in Tanjung Dua Belas to Nilai, 
Negri Sembilan. . 

The free Selangor Smart Bus 
services Banting to Chodoi and the 
Mitsui Outlet to the Salak Tinggi 
Express Rail Link in Sepang while 
a new bus station is in the planning 
stage. 

The Kuala Langat police station 
takes pride of place in Banting. 
Upgraded in 2010, it is located next 
to the MDKL headquarters. There 
are three police stations located in 
Sungai Jarom, Telok Panglima 
Garang and Tanjung Sepat. 

Once Kuala Langat becomes a 

municipality, property prices are 
expected to rise. 

This may also lead to a hike in 
assessment rates but the increase is 
expected to be minimal, said MDKL 
president Mohamad Zain A. 
Hamid. 

Work is under way on MDKL's 
new nine-storey headquarters 
which is expected to be completed 
by 2020. 

Mohamad Zain hopes the state 
government will put in place a 
fairer method for annual grants in 
tandem with the area's population 
growth. 

He said the council will need to 
set aside more funds to maintain 
wet markets and food courts as 
more residents move in. 

The cost of managing its waste 
disposal is also expected to rise. 
Last year, it cost the council 
RMlSmil. By 2019, this figure is 
expected to reach RM18mil. 
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NEWS 

KDEB Waste to take over 
MPSJ's waste . 
management from Jan 1 
> 4 

KDEB takes over waste 
collection from MPSJ 
Company will bear additional costs despite higher budget 
KDEB WASTE Sdn Bhd will take over the tasks 
of waste management and public cleansing 
from the Subang Jaya Municipal Council 
(MPSJ) effective Jan 1 next year with a 
cross-subsidy scheme. 

Local Government, Public Transport and 
New Village Development Committee chair-
man Ng Sze Han said the cross-subsidy 
scheme would be implemented via the profits 
made through services provided to other local 
councils and. assistance from the State 
Economic Planning Unit (UPEN). 

"MPSJ has allocated RM27.1mil for next 
year's waste collection compared to this year's 
RM19.9mil. A sum of RM29.8mil is for public 
cleansing next year compared to RM23.6mil 
this year." 

Despite this additional budget, it is still not 
enough due to operational costs and invento-
ry on site," said Ng. 

KDEB estimated the higher cost of both 
public cleansing and waste management ser-
vices based on the mechanism used by con-
cessionaires under the Federal Government's 

Solid Waste Management and Public 
Cleansing Corporation (SWCorp). 

Ng said the cost that was set for each prem-
ises under MPSJ by KDEB could not be lower 
than the price set by the local council in the 
past. 

He added that the cost of waste collection 
for each house in MPSJ was similar to other 
municipal councils in Selangor, which was 
decided during the state exco meeting in 
March. 

Ng said the additional budget from MPSJ 
would be used for KDEB-led programmes to 
ensure the money was put to good use. 

"Like all the other councils, MPSJ will use 
new compactors and roll-on roll-off bins 
made in Japan that are equipped with new 
technology to resolve typical issues faced dur-
ing waste collection, including leachate and 
old lorries breaking down," he added. 

Ng said this in response to a question by 
Michelle Ng (PH-Subang Jaya) on the cost of 
waste collection for each house under KDEB 
and the process involved to ensure KDEB 
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selects the contractor with the best price. 

Rajiv Rishyakaran (PH-Bukit Gasing) ques-
tioned if it was fair to give MPSJ a cross subsi-
dy due to its richer coffers. He suggested that 
smaller district councils be given the cross 
subsidy instead. 

Ng explained that the cross subsidy would 
be given to other councils and not limited to 
MPSJ. 
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12 rumah anak yatim
dapat RM50,000
Shah Alam: Raja Muda Se-
langor, Tengku Amir Shah
Sultan Sharafuddin Idris
Shah semalam, berkenan
menyampaikan sumbangan
pakaian seragam dan pel-
bagai kelengkapan serta
peralatan sekolah berjumlah
RM50,000 kepada 12 rumah
kebajikan anak yatim di Se-
langor .

Sumbangan Yayasan Is-
lam Darul Ehsan (YIDE)
yang disampaikan baginda
itu membabitkan 500 anak
yatim di mana RM100 di-
peruntukkan bagi setiap

seorang dalam usaha mem-
bantu meringankan beban
rumah jagaan anak yatim
bagi sesi persekolahan ba-
haru yang bermula bulan
hadapan .

Pemangku Ketua Pegawai
Eksekutif YIDE, Nur Mohd
Razali Abdullah berkata, pi-
haknya dipertanggungja-
wabkan oleh Majlis Agama
Islam Selangor (MAIS) se-
bagai penyelaras kluster
anak yatim di Selangor di
bawah Badan Pertubuhan
Islam Bukan Kerajaan
( NGO - i ) .

TENGKU Amir menyampaikan sumbangan pakaian persekolahan
kepada anak yatim.
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Kerja menggantikan pa-
pan tanda jalan tulisan
Cina kepada bahasa Me-
layu di Kampung Melayu
Subang disiapkan sepe-
nuhnya lebih awal dari
tempoh ditetapkan.

Datuk Bandar Shah
Alam, Datuk Ahmad Za-
harin Mohd Saad berka-
ta, sebanyak 45 papan
tanda baharu sudah di-
pasang pada Isnin lalu.

“Kerja penggantian di-
lakukan dengan cepat
dan kami berjaya me-
nyelesaikan kerja berke-
naan sebelum penghu-
jung November.

“Selain siap lebih awal,
kos pemasangan papan
tanda baharu juga diji-
matkan iaitu RM12,000
berbanding kos asal
RM 1 8 , 0 0 0 .

“Majlis Bandaraya
Shah Alam (MBSA)
menjunjung kasih titah
Sultan Selangor bagi
menggantikan semua
papan tanda tulisan Cina
di daerah ini,” katanya .

Tinjauan NSTP men-
dapati papan tanda di se-
kitar Jalan Pasar kini ha-
nya menggunakan satu
bahasa iaitu bahasa Me-
layu .

Pada 19 November la-
lu, Sultan Selangor,
Sultan Sharafuddin Idris
Shah menitahkan semua
papan tanda nama jalan
bertulisan Cina di daerah
ini ditanggalkan dan di-
ganti serta-merta.

Titah berkenaan di-
sampaikan Setiausaha
Sulit Sultan Selangor,
Datuk Mohamad Munir
Bani .

Menurutnya, baginda
menitahkan papan tanda
berkenaan segera digan-
tikan dengan papan tan-
da jalan satu bahasa sa-
haja iaitu bahasa Melayu.

Baru-baru ini, netizen
mempersoalkan isu me-
ngenai penggunaan tul-
isan Cina pada papan
tanda nama jalan di se-
kitar kawasan berkena-
an .

Shah Alam

45 papan tanda siap ditukar

KONTRAKTOR MBSA menukar papan tanda baharu di Jalan
Pasar Kampung Melayu Subang.
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Tanggung derita hidu bau busuk
Penduduk 

Taman Teluk 
Gedung Indah 

mahu pihak 
berkuasa ambil 
tindakan segera

L ebih 100 keluarga di Taman Teluk 
Gedung Indah, di sini, menang-
gung derita apabila terpaksa ber-

depan pencemaran bau sejak dua 
tahun lalu.

Bau busuk itu daripada tapak pe-
lupusan sampah yang didakwa tidak 
mendapat kelulusan pihak berkuasa 
kira-kira 30 meter dari kawasan peru-
mahan

Pengerusi Persatuan Penduduk 
Taman Teluk Gedung Indah, Zulkifli 
Saad, 47, berkata, setiap hari keadaan 
itu mengganggu aktiviti harian.

Katanya, kawasan itu sebelum ini 
adalah Hutan Simpan Teluk Gedung 
dan dipenuhi  pokok bakau.

“Namun, sejak dua tahun lalu, 
kawasan itu ditambak, ada lori buang 
sisa pepejal dan sampah domestik.

Semakin lama kawasan itu sema-
kin luas, malah longgokan sampah 
semakin menggunung," katanya ke-
pada Sinar Harian.

Zulkifli berkata, individu di kawa-
san tapak pelupusan sampah seluas 
kira-kira 1.2 hektar itu kini semakin ZULKIFLI

Kawasan tapak 
pelupusan sampah 
semakin hampir 
dengan kawasan 
kediaman penduduk.

 Penduduk menutup hidung sebagai 
tanda protes terhadap kewujudan 

tapak pelupusan sampah berkenaan.

Sungai Sama Gagah kini semakin cetek 
akibat kerja-kerja menambak tapak 
pelupusan sampah.

depan masalah lalat menyebabkan 
ketidakselesaan berganda. 

“Sampai bila kami terpaksa me-
nanggung masalah ini gara-gara per-
buatan tak bertanggungjawab orang 
lain,” katanya.

Dalam pada itu, wakil Kawasan 
Rukun Tetanggan (KRT) taman ber-
kenaan, Jamil Sainu, 
61, berkata, ekosistem 
juga terjejas akibat per-
buatan rakus pihak 
terbabit.

Katanya, kawasan 
berkenaan yang dipe-
nuhi pokok bakau se-
belum ini menjadi ha-
bitat monyet kini kotor 
dan menjijikkan.

“Haiwan itu juga 
hilang tempat tinggal. 
Kalau dulu mungkin 
aktiviti mereka tidak 
dapat dikesan, tapi sekarang makin 
jelas sebab kebanyakan pokok di situ 
dah makin pupus ,” katanya.

Air sungai melimpah
Seorang lagi penduduk, Mior Bad-

rul Anwar, 50, berkata, penduduk di 
Jalan Sungai Sama Gagah 21, 23 dan 
24 paling terjejas kerana hampir de-
ngan tapak pelupusan sampah itu.

“Nak buka pintu rumah pun tak 
boleh sebab bau busuk terlalu kuat 
terutama pada waktu malam. Malah 
jemaah surau juga tak selesa dengan 
keadaan ini,” katanya.

Ujarnya, disebabkan aktiviti me-
nambak tapak pelupusan itu, Sungai 
Sama Gagah yang terletak berhampir-

an perumahan mereka 
semakin tertimbus.

“Hal ini menyebab-
kan air sungai melim-
pah masuk ke halaman 
rumah serta surau, le-
bih-lebih lagi jika air 
pasang besar dan hujan 
lebat.

Justeru, Mior ber-
harap pihak berkuasa 
memantau kawasan itu 
supaya masalah dapat 
diselesaikan.

Sementara itu, tin-
jauan Sinar Harian ke lokasi berkena-
an mendapati, jengkuat di tapak pe-
lupusan sampah itu sedang 
beroperasi, namun tiada aktiviti kelu-
ar masuk lori sampah ke kawasan 
berkenaan.

Tapak pelupusan sampah itu juga 
dilihat terlalu hampir dengan kediam-
an penduduk serta mengeluarkan bau 
busuk.

PELABUHAN KLANG aktif beroperasi walaupun pihaknya 
sudah membuat aduan kepada pihak 
terbabit.

“Awal pagi sudah ada lori keluar 
masuk ke kawasan berkenaan. Bunyi 
jengkaut menimbus sampah jelas 
kedengaran dari kawasan kejiranan 
kami ini,” katanya.

Menurutnya, kerja-kerja di tapak 
itu dihentikan seketika selepas pihak 
berkuasa membuat pemeriksaan tapi 
kini beroperasi semula.

“Jadi sampai bila isu ini akan ber-
akhir. Kami juga yang jadi mangsa 
dan terpaksa berdepan bau busuk,” 
tegasnya.

Kesihatan penduduk terjejas
Penduduk, Badrulzaman Md Na-

sir, 47, turut mendakwa kesihatan 
penduduk terjejas kerana bau yang 
bukan sahaja daripada sampah teta-
pi bahan kimia dan cecair hitam.

Dia bimbang lebih ramai pendu-
duk dimasukkan ke hospital berikut-
an sebelum ini sudah ada yang meng-
alami keadaan itu.

Md Nasir yang sudah 17 tahun 
menetap di kawasan perumahan itu 
turut mendakwa penduduk juga ber-

JAMIL
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‘MPAJ tak pernah kutip duit’

M ajlis Perbandaran 
Ampang Jaya (MPAJ) 
menafikan dakwaan 

ada pihak yang dipercayai 
cuba mengutip bayaran da-
ripada peniaga.

Kutipan itu juga dikata-
kan bertujuan membenarkan 
mereka berniaga di atas Bukit 
Ampang.

Yang Dipertua MPAJ, Abd 
Hamid Hussain berkata, 
pihaknya mengambil serius 
dakwaan berkemungkinan 
ada individu yang menyamar 
sebagai anggota atau pegawai 
MPAJ mengutip bayaran 
tersebut.

Menurutnya, perkara ter-
sebut diketahui selepas di-
����������	
���
�����
����

namun sehingga kini belum 
ada pihak yang tampil mem-
buat aduan kepada MPAJ.

“MPAJ menafikan anggo-
ta kita terlibat dengan kutipan 

bayaran dan berjanji untuk 
memberi kelulusan kepada 
peniaga tersebut. Mereka di-
nasihatkan jangan membuat 
bayaran kepada mana-mana 
pihak,” katanya.

Beliau turut menegaskan 
peniaga tersebut keluar dari-
pada tapak di Bukit Ampang, 
sebelum tindakan diambil 
oleh pihak berkuasa tempat-
an tersebut.

“Kita  telah melaksanakan 
penguatkuasaan ke atas pe-
niaga di Bukit Ampang sejak 
2013. Kita juga telah mendak-

wa sembilan peniaga di mah-
kamah kerana ingkar dan ti-
dak mematuhi notis MPAJ,” 
katanya.

Menurutnya, MPAJ tidak 
boleh memberi kelulusan 
kepada peniaga Bukit Am-
pang kerana kawasan itu ti-
dak sesuai.

Beliau memaklumkan 
lokasi itu berada berhampir-
an jalan utama yang memba-
hayakan kepada orang ramai, 
selain sempit dan tidak boleh 
diletakkan  kerusi atau meja 
di tebing bukit.

Menurutnya, kawasan itu 
juga tidak mempunyai sum-
ber bekalan air bersih.

Abd Hamid berkata, pi-
haknya turut mendapati pe-
niaga menyimpan peralatan 
termasuk pinggan mangkuk 
di dalam semak.

“Kita khuatir ia tidak ber-
sih, kemungkinan kawasan 
itu ada lipas atau tikus, ia be-
risiko tinggi kepada pelang-
gan yang menikmati hidang-
an di situ,” katanya. 

Beliau berkata, peniaga 
juga masih berdegil untuk 

Kawasan tidak 
sesuai berniaga,  
membahayakan 

orang ramai

AHMAD ISMADI ISMAIL

PANDAN INDAH 

“Pihak berkenaan akan 
menyaman kenderaan yang 
meletakkan kenderaan di 
bahu jalan sekitar Bukit Am-
pang, tindakan pengunjung 
yang parkir di bahu jalan ini 
berkemungkinan boleh me-
nyebabkan kemalangan ke-
pada pengguna jalan raya 
lain,” katanya.

Sementara itu, Ahli Majlis 
MPAJ, Salmah Ismail berkata, 
MPAJ telah menjalankan pe-
nguatkuasaan sejak sekian 
lama, namun isu itu masih 
belum selesai.

“Tinjauan saya baru-baru 
ini mendapati ada penam-
bahan meja di lereng bukit, 
dari segi keselamatan, ia me-
mang membahayakan.

“Jadi, saya harap pihak 
yang bertanggungjawab da-
pat  mengambil tindakan te-
gas terhadap  peniaga ini,” 
katanya.

ABD HAMID

Penguatkuasa MPAJ menyita barangan peralatan peniaga yang disimpan di dalam semak.

mengosongkan tapak terse-
but dan mencari tapak lain 
bagi mereka menjalankan 
perniagaan.

“Sebelum ini kita pernah 
memindahkan para peniaga 
ini ke Ampang Waterfront, 
namun mereka enggan ber-
pindah ke sana,” katanya. 

Menurutnya, MPAJ tidak 
ada cadangan tapak sesuai 
untuk  peniaga tersebut teta-
pi mereka boleh berniaga  di 
pasar malam atau lokasi lain 
yang lebih sesuai termasuk 
gerai MPAJ jika ada ke-
kosongan.

Dalam perkembangan 
lain, Abd Hamid berkata, pe-
nguat kuasa MPAJ dijangka 
akan melaksanakan operasi 
bersepadu bersama anggota 
polis bulan ini.

 � Pelaksanaan 
penguatkuasaan 
sejak 2013

 � Sembilan peniaga 
didakwa

 � Peniaga simpan 
barang dalam semak 
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Masalah banjir kilat Kampung Asahan belum selesai
KUALA SELANGOR - Isu 
banjir kilat masih menghan-
tui penduduk Batu 8, Kam-
pung Asahan, di sini apabila 
20 rumah dinaiki air selepas 
hujan lebat.

Adun Bukit Melawati, Ju-
wairiya Zulkifli menjelaskan, 
pihaknya sedia maklum ru-
ngutan penduduk berhu-
bung isu berkenaan yang 
kerap berlaku sejak kebela-
kangan ini.

Beliau turut meluangkan 
masa meninjau keadaan ke-

diaman penduduk bagi men-
dapatkan maklumat berkait-
an masalah yang dihadapi 
penduduk di kawasan itu.

“Untuk makluman, Batu 
8 Kampung Asahan ini ada-
lah kawasan rendah yang 
berisiko dinaiki air. 

“Keadaan bertambah bu-
ruk apabila hujan lebat de-
ngan fenomena air pasang 
setiap tahun,” katanya sele-
pas meninjau rumah terjejas 
di kawasan itu.

Beliau berkata, keadaan 

itu juga disebabkan projek 
naik taraf pam air di Batu 8 
yang masih belum siap kera-
na berlaku kelewatan projek.

Juwairiya memberitahu 
projek berkenaan sepatutnya 
siap pada Ogos lalu namun 
terkini dimaklumkan  dijang-
ka siap sepenuhnya Mac ta-
hun depan.

Menurutnya, permohon-
an untuk pam air tambahan 
sudah dipanjangkan kepada 
pihak berwajib bagi membo-
lehkan air surut.

Juwairiya 
(kanan) 
ketika 
meninjau 
rumah 
penduduk 
yang 
terjejas 
akibat 
banjir.
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Dah teruk sangat ni!

Bukan sahaja rosak di-
masuki air, plat nom-
bor kenderaan milik 

penduduk turut tercabut 
gara-gara laluan air dilimpahi 
banjir kilat di Jalan Persiaran 
Puncak Alam.

Lebih membimbangkan, 
kawasan yang terjejas akibat 
banjir kilat sejauh lebih 100 
meter itu gelap gelita dan 
membahayakan pengguna 
jalan terutama penunggang 
motosikal.

Penduduk, Mohd Aiman 
Junoh, 34, berkata, banjir kilat 
di laluan Puncak Alam-Alam 
Jaya itu kerap berlaku.

Menurutnya, air melim-
pah di kedua-dua laluan dan 
keadaan lebih bahaya pada 
waktu malam kerana  ketia-
daan lampu jalan.

“Hilux pun boleh patah 
balik, inikan pula kenderaan 
ringan. Kalau air laju, me-
mang banyak kereta yang 
terkandas dan nombor plat 
pun boleh tanggal.

“Sejak banyak projek di-
bangunkan di kawasan itu, 
makin kerap pula banjir kilat 
���������	�
�������
�
	�������
ini sudah diberi perhatian 
oleh pihak berwajib.

“Jalan ni memang laluan 
utama nak keluar ke tempat 

Jalan Persiaran Puncak Alam berhampiran Alam Jaya sering dinaiki air akibat hujan lebat.

kerja di Shah Alam dan Kuala 
Lumpur. Kalau pagi-pagi lalu 
dan masa tu air naik, me-
mang bahayalah.

“Nanti banyaklah kereta 
beratur panjang nak lepas 
air...air bukan main laju lalu. 
Jika tak lepas, terpaksa buat 
pusingan U dan lalu di jalan 
lain,” katanya.

Seorang lagi penduduk, 
Mohd Ilyas Abd Manaf, 38, 
berkata, isu yang berlarutan 
ini perlu diberi perhatian pi-
hak berwajib termasuk pe-
maju.

Mohd Ilyas mendakwa, 
penduduk pernah mem-
bangkitkan isu berkenaan 
malah malah wakil rakyat 
juga sudah membuat kenya-
taan melalui Facebook me-
ngenai isu sama termasuk 
lawatan.

Justeru, sehingga kini ka-
tanya penduduk masih terta-
nya tindakan daripada pihak 
berkenaan.

“Penduduk harap isu ini 
dapat diselesaikan sebaik 
mungkin...dibesarkan lagi 
parit atau ada pendekatan 
yang lebih konkrit,” katanya 
kepada Sinar Harian.

Sementara itu, Pegawai 
Daerah Kuala Selangor, 
Shamsul Shahril Badliza 
Mohd Noor turut meninjau 
kawasan aduan bagi mem-
bantu menyelesaikan isu itu.

“Saya meluangkan masa 
meninjau lokasi bersama 
Adun Jeram, Mohd Shaid 
Rosli dan agensi berkaitan 
untuk bincang jalan penyele-
saian jangka pendek dan pan-
jang.

“Hasil tinjauan menda-
pati, kawasan terjejas lebih 
rendah dan menyebabkan air 
bertakung selepas hujan lebat 
dan lambat surut,” katanya.

Bagaimanapun pihaknya 
bersama agensi berkaitan 
mengambil pendekatan se-
suai bagi membantu menye-

lesaikan isu ini termasuk ka-
wasan parit berhampiran 
dibersihkan.

“Pada masa sama, JKR 
juga lihat ada beberapa pem-
betung yang menjadi peng-
halang laluan air akan dikenal 
pasti dam membuat laluan 
air keluar di kawasan terjejas.

“Ban sementara akan di-
buat di kawasan terjejas bagi 
mengelak air parit melimpah 
masuk ke jalan utama selain 
pemasangan tanda amaran 
dan pengadang laluan.

“Saya juga memohon JKR 
(Jabatan Kerja Raya) dapat 
mengkaji semula cadangan 
meninggikan laluan yang ter-
jejas untuk penyelesaian 
jangka panjang,” katanya.

Beliau berkata, Majlis Da-
erah Kuala Selangor (MDKS) 
turut mempengerusikan 
mesyuarat khas melibatkan 
pemaju di kawasan terjejas 
bagi mendapatkan penyele-
saian bersama.

Limpahan air di 
Puncak 

Alam-Alam Jaya 
masih berlarutan

ARZIANA MOHMAD 
AZAMAN

PUNCAK ALAM
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Kaji penyelesaian terbaik
PUNCAK ALAM - Penye-
lesaian terbaik perlu di-
ambil bagi mengelakkan 
masalah banjir kilat di 
Jalan Persiaran 6 Puncak 
Alam, di sini supaya tidak 
berulang.

Pengerusi Permuafa-
katan Persatuan Pendu-
duk Puncak Alam, Mohd 
Hanif Md Sultan berkata, 
penduduk berharap isu 
banjir kilat dapat disele-
saikan segera.

“Sebelum ini kawasan 
sebelah kiri laluan terba-
bit adalah paya sebelum 
ditambak. Jadi bila hujan 
lebat, air bertakung dan 
mengalir ke laluan utama.

“Sebabnya air tak bo-
leh mengalir ke kolam 
tadahan di sebelah kanan 
kerana ban tinggi. Jadi air 
bertakung di kawasan 
rendah,” katanya.

Justeru katanya, pihak 
berkenaan perlu membu-
at aliran air yang sempur-
na jika mahu membina 

Mohd Hanif (tiga, kanan) bersama Pegawai Daerah Kuala 
Selangor, Shamsul Shahril Badliza Mohd Noor ketika 
meninjau lokasi di Jalan Persiaran 6 Puncak Alam.

Sebelum 
ini 

kawasan 
sebelah kiri 
laluan terbabit 
adalah paya 
sebelum 
ditambak. "
- Mohd Hanif

ban di kedua jalan bagi 
mengelakkan air ber-
takung di tempat sama.

“Samada aliran air 
dalam tanah atau sebalik-
nya kerana agensi berka-
itan mempunyai kepakar-
an dan prosedur operasi 
standards (SOP) masing-
masing.

“Sudah menjadi ha-
rapan penduduk supaya 
isu ini tidak lagi berulang 
pada masa akan datang 
seiring pembangunan 
yang rancak dibangunkan 
di kawasan ini,” katanya.
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‘Tak habis-habis dengan politik’
Exco mahu orang 

Melayu Felda 
henti telagah, 

muafakat 
laksana program

MOHD RIDZUAN 
ABU HASSAN

SUNGAI TENGI

P emimpin di tanah ran-
cangan Felda diminta 
bermuafakat dengan 

mengetepikan perbezaan 
fahaman politik ketika me-
rancang pelaksanaan pro-
gram kemasyarakatan.

Exco Kesihatan, Kebaji-
kan, Pemberdayaan Wanita 
Dan Keluarga Selangor, Dr Siti 
Mariah Mahmud berkata, 
pemimpin perlu memper-
kukuhkan perpaduan serta 
bersikap telus tanpa sebarang 
kepentingan peribadi.

Menurutnya, hampir 98 
peratus warga Felda di kawa-
san tersebut terdiri daripada 
masyarakat Melayu bergama 
Islam.

"Melayu tak habis-habis 
politik, tolak tepi sebab PRU 
dah habis...apa nak berkelahi 
melainkan ada kepentingan 
diri, jadi pening nak buat pro-
gram.

"Kerajaan sekarang nak 
telus, bukan pemimpin saha-
ja tapi terus sampai ke bawah 
kerana setiap sen dibelan-
jakan itu adalah duit rakyat..
bukan duit parti.

"Kita tidak mahu sejarah 
lama berulang, bila duit turun 
sebanyak ini tapi yang sampai 
tidak sebanyak itu," katanya 
ketika berucap merasmikan 
penutup Karnival Rakyat Fel-
da Sungai Tengi, kelmarin.

Hadir sama, Penghulu 
Mukim Hulu Bernam Utara, 
Mohamed Jamil Abu Bakar 
dan Penyelaras Pusat Peduli 
Rakyat (PPR) Dun Hulu Ber-
nam, Mohd Amran Sakir.

Siti Mariah melawat tapak niaga membabitkan usahawan Felda selepas merasmikan Majlis Penutup 
Karnival Rakyat Felda.

Siti Mariah berkata, per-
muafakatan penting bagi 
mendapat kepercayaan raky-
at seperti dibuktikan pengan-
jur berjaya melaksanakan 

karnival tersebut.
Menurutnya, dari kaca 

mata masyarakat luar mem-
beri pandangan bahawa pe-
neroka Felda adalah rakyat 

yang memiliki empat hektar 
tanah.

"Ada pihak bukan Melayu 
yang datang kepada kerajaan 
dan bertanyakan adakah me-

reka juga ada peluang yang 
sama macam peneroka Fel-
da. Tapi kita sudah tidak ada 
tanah untuk berbuat demiki-
an," katanya.

Berhubung situasi sema-
sa yang melanda peneroka 
Felda, beliau percaya keraja-
an akan menyelesaikan per-
masalahan berbangkit.

Menurutnya, kerajaan 
sedang memikirkan kaedah 
memberi kehidupan lebih 
baik kepada peneroka Felda 
seluruh negara.

"Kerajaan PH dalam di-
am-diam jaga peneroka bagi 
menangani kemelut yang 
melanda peneroka Felda, ya-
kinlah ada cahaya di hujung 
sana," katanya.

Kerajaan akan selesaikan 
masalah berbangkit 
selain mahu tangani 
kemelut yang dihadapi 
peneroka
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Tambah elaun petugas PDK
KUALA KUBU BHARU - Kerajaan negeri 
disaran memberi elaun tambahan secara 
bulanan kepada petugas Program Pemuli-
han Dalam Komuniti (PDK) di negeri ini.

Adun Kuala Kubu Bharu, Lee Kee Hi-
ong mencadangkan perkara tersebut den-
gan mengambil kira elaun kini sebanyak 
RM800.

Menurutnya, seramai 294 petugas dari 
54 PDK membabitkan 2,294 pelatih di ne-
geri ini..

"Hari ini 3 Disember merupakan Hari 
OKU Antarabangsa. Saya harap kerajaan 
negeri dapat top up sebanyak RM300 se-
bulan kepada petugas PDK di sana.

p g
"Petugas yang berkhidmat berta-

hun-tahun, memberikan sepenuh perha-
tian dan tenaga kepada anak-anak OKU.

"Mereka berkorban dan hanya dibayar 
elaun sebanyak RM800 sebulan maka bay-
angkan nilai itu jauh lebih rendah berban-
ding gaji minima yang ditetapkan.

"Tambahan lagi mereka tidak mem-
punyai kemudahan yang sepatutnya dite-
rima seperti kakitangan kerajaan lain," 
katanya.

Kee Hiong berkata, petugas PDK layak 
menerima pendapatan setimpal berses-
uaian dengan tugas mulia mereka mem-
beri penjagaan dan pemulihan OKU.
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Bukti perpaduan Parlimen Hulu Selangor
SUNGAI CHOH - Jawatan-
kuasa Majlis Rumah Terbuka 
Hari Deepavali Parlimen 
Hulu Selangor berbangsa 
Melayu dan Cina menggay-
akan pakaian tradisi India 
sebagi simbol perpaduan .

Ahli Parlimen Hulu Se-
langor, June Leow Hsiad Hui 
berkata, tetamu lain dalam 
kalangan penduduk setem-
pat turut berbuat demikian 
bagi menyokong semangat 
perpaduan antara kaum.

Menurutnya, sambutan 
hari perayaan merupakan 
platfom mengeratkan 
hubungan satu sama lain 

apabila diraikan tanpa men-
gira kaum, agama atau faha-
man politik.

"Kita perlu sedar bahawa 
elemen penting dalam me-
lahitkan integrasi antara 
kaum adalah kepekaan kita 
terhadap budaya yang dimi-
liki oleh kaum lain.

"Saya sendiri memberi 
perhatian kepada semua 
kaum termasuk menyokong 
usaha penganjuran program 
berbentuk keagamaan di Par-
limen ini.

"Hari ini apabila kita 
adakan sambutan Hari Dee-
pavali, jawatankuasa sepakat 

untuk memakai pakaian tra-
disi kaum India sebagai lam-
bang perpaduan," katanya.

June Leow berkata, pada 
majlis tersebut pihaknya me-
nyerahkan sumbangan ber-
jumlah RM20,000 kepada 
Sekolah Jenis Kebangsaan 
Tamil (SJKT) Kerling bagi 
tujuan persiapan sekolah as-
rama.

Menurutnya, semua pi-
hak memainkan peranan 
dalam memastikan kemak-
muran dan keamanan yang 
dikecapi sekarang diperta-
hankan untuk diwarisi gene-
rasi akan datang.

June bersama jawatankuasa penganjur dan tetamu berbilang kaum pada rumah terbuka di Sungai Choh.
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Kaji waktu operasi 
pusat hiburan

Selangor teliti 
keperluan pusat 
hiburan tutup 1 

pagi

SHAH ALAM

K erajaan Negeri Selangor 
bersedia meneliti sama 
ada perlu atau tidak 

memendekkan waktu 
operasi semua pusat hiburan 
di negeri ini, kepada 1 pagi, 
setiap hari.

Menteri Besarnya, 
Amirudin Shari berkata ia 
kerana pusat hiburan yang 
beroperasi di negeri ini 
terletak jauh dari kawasan 
perumahan.

“Kita akan lihat pada 
keutamaan dan keperluan 
kerana sebelum ini kita telah 

keluarkan arahan, kita 
hadkan operasi pusat 
hiburan ini sehingga 3 pagi 
sahaja.

“Kita juga akan lihat pada 
kesesuaian kerana pusat ini 
jauh dari kawasan kediaman 
penduduk dan cadangan 
mengenai perkara itu juga 
baru dibuat di Kuala Lumpur, 
di sini kita akan bincangkan 
nanti,” katanya.

Beliau berkata demikian 
kepada pemberita di lobi 
Dewan Undangan Negeri 
Selangor, semalam.

Beliau berkata demikian 
ketika diminta mengulas 
sama ada mahu mengikut 
langkah Wilayah Persekutuan 
Kuala Lumpur yang 
bercadang memendekkan 
waktu operasi semua pusat 
hiburan di ibu negara kepada 

Sebelum 
ini kita 

telah keluarkan 
arahan, kita 
hadkan operasi 
pusat hiburan 
ini sehingga 3 
pagi sahaja."
- Amirudin

1 pagi.
Ia susulan kenyataan 

Datuk Bandar Kuala Lumpur, 
Datuk Nor Hisham Ahmad 
Dahlan baru-baru ini, yang  
mencadangkan supaya 
premis hiburan di sekitar ibu 
negara dibenarkan untuk 
beroperasi sehingga 1 pagi 
sahaja, bermula Januari 
tahun depan.

Katanya, langkah itu 
dibuat memandangkan 
Dewan Bandaraya Kuala 
Lumpur (DBKL) menerima 
banyak rungutan daripada 
orang awam apabila banyak 
pusat hiburan itu beroperasi 
lebih masa sehingga 
menimbulkan suasana 
bising. - Bernama
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RTB atasi isu banjir
SHAH ALAM - Isu banjir di Selangor masih belum da-
pat diatasi sepenuhnya sehingga siap semua projek 
Rancangan Tebatan Banjir (RTB) bagi mengatasi ben-
cana berkenaan di negeri itu.

Menurut Laporan Ketua Audit Negara 2017 Siri 2 yang 
dibentangkan di Parlimen semalam, daripada 75 projek 
RTB yang dirancang, hanya 33 projek dapat disiapkan 
antara 2014 sehingga 2017 dan batasan bilangan itu me-
nyebabkan kejadian banjir akan terus berlaku di kawasan 
yang tidak dilaksanakan rancangan berkenaan.

Laporan itu turut menyatakan penilaian hasil projek 
yang telah siap bagi mengatasi kejadian banjir juga tidak 
dapat dilaksanakan sepenuhnya kerana aktiviti pence-
gahan masih berterusan dan pelaksanaannya adalah 
berkaitan antara satu sama lain.

Laporan itu menyatakan, hasil pengauditan 
menemui beberapa kelemahan spesifikasi dan kualiti 
kerja serta pengurusan keselamatan pekerjaan yang 
telah menjejaskan kecekapan pengurusan projek RTB 
tersebut. - Bernama
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Pembangunan Bukit Belimbing mula 2021

Sidang Dun Selangor diberitahu projek pembangunan di Bukit Belimbang dijangka bermula 2021.

SHAH ALAM - Kerajaan Negeri Se-
langor dijangka akan melaksanakan 
projek pembangunan Bukit Belim-
bing di Kuala Selangor melibatkan 
projek perumahan dan komersial 
bermula pada 2021.

Menteri Besarnya, Amirudin 
Shari berkata, projek berkenaan 
akan dibangunkan di atas tanah 
seluas 59.98 ekar milik Perbadanan 
Kemajuan Negeri Selangor (PKNS) 
dan kelulusan kebenaran meran-
cang dijangka diperolehi tahun 
depan.

“Kelulusan bagi kebenaran me-
rancang bagi pembangunan terse-
but dijangka boleh diperoleh pada 

awal atau pertengahan 2019 dan 
kelulusan pelan bangunan pada 
2020.

“Pembinaan dijangka dimula-
kan pada 2021 dan perancangan 
bagi pembangunan berkenaan ber-
gantung kepada kajian pasaran dan 
permintaan setempat,” katanya 
menjawab soalan lisan Adun Per-
matang, Rozana Zainal pada Sidang 
Dun, semalam.

Amirudin yang juga Adun Su-
ngai Tua berkata, PKNS masih lagi 
berdaya saing dan bertahan hasil 
pendapatan serta perbelanjaan 
yang disifatkannya seimbang dalam 
tempoh 2015 hingga 2017.

“PKNS mencatatkan perolehan 
pendapatan berjumlah RM 609 juta 
pada 2015, RM825 juta pada 2016 
dan sejumlah RM624 juta pada 
2017.

“Manakala bagi perbelanjaan 
untuk tempoh sama berjumlah 
RM462 juta (2015), RM502 juta 
(2016) dan RM508 juta bagi 2017.

“Aset yang dinilaikan pula ber-
jumlah RM5.4 bilion (2015), RM5.9 
bilion (2016) dan RM6.6 bilion 
(2017) manakala bagi libialiti ditang-
gung PKNS pula berjumlah RM1 
bilion pada 2015, RM1.15 bilion 
(2016) dan RM1.74 bilion pada 
2017,” katanya.
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Suee Lim digesa tarik balik larangan baju Melayu
SHAH ALAM - Majlis Bekas 
Wakil Rakyat (Mubarak) Se-
langor menggesa agar Spea-
ker Dun Selangor, Ng Suee 
Lim menarik semula peratur-
an larangan pemakaian baju 
Melayu kecuali pada hari 
Jumaat.

Pemangku Yang Dipertua 
Mubarak Selangor, Tan Sri 
Zainal Dahalan berkata, Suee 
Lim seharusnya memahami 
latar belakang dan protokol 
kod pemakaian baju Melayu 
yang mempunyai status sama 
seperti ‘lounge suit’.

“Kemuliaan dewan tidak 
hanya terletak kepada pakai-
an baju Melayu atau lounge 
suit semata-mata, tetapi turut 
melibatkan cara pemimpin 
berhujah dengan bahasa 
yang tertib dan mematuhi 
peraturan.

“Jadi peraturan itu perlu 
ditarik balik kerana ia tidak 
sesuai,” katanya pada sidang 
media semalam.

Sebelum ini, Adun Sungai 
Panjang, Datuk Mohd Imran 
Tamrin menggesa Suee Lim 
mempertimbangkan untuk 
menarik balik larangan ber-
kenaan sepanjang Sidang 
Dun berlangsung.

Namun begitu, Suee Lim 

menjelaskan bahawa tuduh-
an dilemparkan terhadapan-
nya itu ternyata tidak berasas 
dan berunsur fitnah berikut-
an etika pemakaian ‘lounge 
suit’ untuk hari biasa dan baju 
Melayu pula pada hari Juma-
at sejajar dengan amalan 
yang diguna pakai sejak 1959.

Mengulas lanjut, Zainal 
yang merupakan bekas Spe-
aker Dun Selangor pada ta-
hun 1990 hingga 1994 me-
maklumkan bahawa Suee 
Lim tidak memahami sejarah 
budaya di negara ini malah 
perkara itu juga tidak pernah 

dibangkitkan oleh mana-
���������	�
�����������

“Sebagai contoh, bekas 
Speaker Dun Selangor dari 
DAP, Datuk Teng Chang Kim 
dan Hannah Yeoh tidak per-
nah membangkitkan perkara 
ini sebelum ini.

“Jangan jadikan dewan 
yang mulia ini untuk menca-
ri publisiti dan membuat per-
aturan yang bercanggah de-
ngan budaya dan protokol 
ditetapkan,” katanya.

Dalam pada itu, Zainal 
berkata, pihaknya turut mem-
beri tempoh sehingga Juma-

at ini kepada Suee Lim untuk 
memberi maklum balas dan 
menarik balik peraturan itu.

Sekiranya beliau gagal 
berbuat demikian, Zainal ber-
kata, pihaknya tidak teragak-
agak untuk memanjangkan 
perkara itu kepada Sultan 
Selangor, Sultan Sharafuddin 
Idris Shah selepas ini.

“Janganlah buat peratur-
an yang boleh menyinggung 
mana-mana pihak secara 
langsung atau tidak langsung 
dan pihak berkenaan perlu 
tarik balik larangan ini,” ka-
tanya.

Zainal (tengah) bersama ahli Mubarak Selangor bergambar selepas sidang media. 
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MBSA selesai  ganti papan tanda

M ajlis Bandaraya Shah Alam 
(MBSA) selesai membuat 
penukaran 45 unit papan 

tanda baharu bagi menggantikan 
papan tanda tulisan Cina di daerah 
ini.

Ketua Bahagian Korporat dan 
Perhubungan Awam MBSA, Shah-
rin Ahmad berkata, proses bagi me-
nukarkan papan tanda tersebut se-
lesai pada minggu lalu dan berjaya 
disiapkan lebih awal berbanding 
tempoh ditetapkan.

45 unit papan tanda 
bahasa Melayu ganti 

papan tanda 
tulisan Cina

ASYRAF MUHAMMAD

SHAH ALAM

“Kesemua 45 papan tanda di 
daerah ini telah selesai ditukarkan 
pada minggu lalu bagi mengganti-
kan papan tanda tulisan Cina itu,” 

katanya kepada Sinar Harian.
Sebelum ini, aktivis masyarakat, 

Datuk Mohd Razlan Rafii menerusi 
media sosial mempersoalkan kewu-

judan papan tanda jalan yang meng-
gunakan dwibahasa termasuk ba-
hasa Mandarin, sedangkan 
kebiasaannya menggunakan baha-

sa Melayu menerusi prosedur kelu-
lusan pihak berwajib.

Namun begitu, Pengerusi 
Jawatankuasa Tetap Kerajaan 
Tempatan, Pengangkutan Awam 
dan Pembangunan Kampung Baru 
Selangor, Ng Sze Han kemudian 
memaklumkan papan tanda 
dwibahasa dibenarkan di Kampung 
Baru Cina dan Kampung Baru 
Melayu.

Menurutnya, penggunaan 
tulisan Cina selain bahasa 
kebangsaan di papan tanda beberapa 
kampung baru Cina sudah wujud 
sejak beberapa tahun lalu dan beliau 
hairan mengapa ia tiba-tiba menjadi 
isu ketika ini.

Bagaimanapun, Sultan Selangor, 
Sultan Sharafuddin Idris Shah 
menitahkan supaya papan tanda 
jalan yang menggunakan bahasa 
Mandarin diturunkan dan 
digantikan dengan papan tanda 
menggunakan bahasa tunggal, iaitu 
bahasa Melayu.

Sebanyak 45 papan tanda bahasa Melayu siap dipasang minggu lalu.
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Janji perkhidmatan terbaik

KDEB Waste buat 
pelaburan untuk urus 
kutipan sisa domestik 

dan pembersihan 
awam

D ewasa ini, isu  pengurusan sisa pepejal yang tidak diurus 
dengan baik menjadi masalah di peringkat nasional. Ini ada-
lah berikutan jumlah sisa dihasilkan terlalu banyak. 

Bagi tangani masalah ini, pastinya syarikat mengendalikan 
pengurusan kutipan sisa domestik dan perkhidmatan pembersih-
an awam perlu lebih bertanggungjawab dan berfokus bagi memas-
tikan persekitaran kekal bersih. Ia menjadi pegangan KDEB Waste 
Management yang kini telah pun mengambil alih sembilan pihak 
berkuasa tempatan (PBT) dalam urusan perkhidmatan tersebut. 

Untuk mengetahui lebih lanjut apakah cabaran dihadapi seba-
ik sahaja entiti ini membawa modul baharu dalam perniagaan 
industri, ikuti wawancara wartawan, NUR SHARIEZA ISMAIL ber-
sama PENGARAH URUSAN KDEB WASTE MANAGEMENT SDN 
BHD, RAMLI MOHD TAHIR.

RAMLI

Trak ‘roll-on roll-off’ adalah salah satu pelaburan yang dibuat KDEB Waste.

Bagaimana mula tertubuhnya 
KDEB Waste Management?

KDEB Waste Management Sdn 
Bhd (KDEB Waste) adalah anak sya-
rikat milik penuh Menteri Besar 
Selangor Incorporated (MBI), di 
bawah Kerajaan Selangor. KDEB 
Waste ditubuhkan dengan matlamat 
mengurus kutipan sisa domestik 
dan perkhidmatan pembersihan 
awam di semua Perbandaran di Se-
langor. Pada Mac 2016, KDEB Was-
te dilantik sebagai Syarikat Pengu-
rusan Projek (PMC) untuk 
menguruskan kutipan sampah do-
mestik dan perkhidmatan pember-
sihan awam di Selangor. Kita telah 
diarahkan oleh kerajaan negeri un-
tuk membuat satu modul baharu 
mengenai pengurusan kutipan sam-
pah dan pengurusan awam yang 
dimiliki oleh kerajaan negeri sendi-
ri. Majlis Perbandaran Klang (MPK) 
telah dipilih sebagai projek perintis 
untuk pengumpulan sampah do-
mestik yang bermula pada 1 Julai 
2016. 

Apakah modul baharu yang diba-
wa KDEB Waste?

Apa yang kami lakukan dua ta-
hun lepas selepas mendapat man-
dat kerajaan negeri adalah bawa 
modul baharu bagaimana uruskan 
sisa sampah di negeri ini apabila 
mulai ambil alih pengurusan sisa 
pepejal yang sebelum ini dilaksana-
kan PBT. Berdasarkan pemerhatian, 
sebelum ini wujud jurang perbezaan 
dari segi Petunjuk Prestasi Utama 
(KPI) dan cara pengurusan melibat-
kan 12 PBT terbabit.

Sebaik sahaja pengambilalihan, 

langkah pertama dilakukan mene-
rusi modul baharu tersebut adalah 
kenal pasti semula zon-zon di semua 
kawasan kerana dengan langkah 
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kan lebih efisien dan optimum. Se-
lain itu, kami ambil data dan in-
ventori yang ada, sebelum kenal 
pasti berapakah jumlah pelaburan 
baharu yang perlu dilakukan (pem-
belian aset). 

Apakah perbezaan KDEB Waste 
berbanding syarikat pelupusan 
sampah yang lain?

Yang membezakan KDEB Was-
te, kami telah buat pelaburan besar 
di mana tidak ada syarikat lain me-
lakukannya. Sebagai syarikat utama, 
����
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menguruskan perkhidmatan kutip-
an sampah domestik dan perkhid-
matan pembersihan awam. Dalam 
erti kata lain ia bertujuan melahirkan 
ramai yang boleh berniaga dalam 
industri ini, tidak ada lagi dimono-
poli oleh sesetengah syarikat sahaja. 

Sejauh manakah pelaburan aset-
aset baharu dapat pastikan per-
khidmatan kutipan sampah do-
mestik jadi lebih efisien?

Tanpa aset baharu ia tidak boleh 
bekerja dengan efektif. Sebelum ini, 
ia tidak dilakukan kerana berhadap-
an pengurusan yang berbeza antara 
PBT. Apabila kami ambil alih dan 
gunakan satu modul, kami terus 
buat pelaburan dengan beli aset ba-
haru. Justeru, masalah sampah do-
mestik yang dijana dapat diselesai-
kan. 

KDEB Waste beri perkhidmatan 
yang sama selepas pengambilalihan 
tanpa mengira PBT itu berstatus 
bandar raya, perbandaran mahu-
pun majlis daerah. standard disa-
makan dalam memberi perkhidma-
tan kutipan sampah demi penuhi 
hasrat kerajaan negeri. 

Sebanyak RM180 juta pelaburan 
dibuat sejak 2016 dan saya jangka 

pelaburan akan mencecah RM200 
juta sebaik sahaja KDEB Waste am-
bil alih Majlis Perbandaran Subang 
Jaya nanti. Kesemua pelaburan di-
buat adalah untuk penambahbaik-
an aset. Kini sebanyak 326 trak ‘com-
pactors’ dan 414 trak ‘roll-on roll-off’ 
berjalan lori di seluruh negeri.

Berapa banyak PBT sudah diambil 
alih?

Pengambilalihan telah dilaku-
kan sejak tahun 2016 di mana PBT 
yang pertama diambil alih adalah 
Majlis Perbandaran Klang. Sehingga 
kini sebanyak sembilan PBT telah 
diambil alih iaitu Majlis Perbandar-
an Selayang (MPS), Majlis Perban-
daran Ampang Jaya (MPAJ), Majlis 
Daerah Kuala Langat (MDKL), Maj-
lis Perbandaran Kajang (MPKj), 
Majlis Bandaraya Petaling Jaya 
(MBPJ), Majlis Perbandaran Sepang 
(MPSp), Majlis Daerah Hulu Sela-
ngor (MDHS) dan Majlis Daerah 
Sabak Bernam (MDSB). 

Sementara itu, Majlis Perban-
daran Subang Jaya dan Kuala Sela-
ngor akan diambil alih pada Janua-
ri 2019 dan terakhir sekali pada Jun 
kami ambil alih pula Majlis Perban-
daran Shah Alam. Menjelang 2020, 
KDEB Waste dijangka sepenuhnya 
ambil alih kutipan sisa domestik dan 
perkhidmatan pembersihan awam 
dari semua Perbandaran di seluruh 
Selangor.

Apakah cabaran dan kekangan 
yang dihadapi dalam industri 
pengurusan sisa pepejal?
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dengan pencapaian walaupun ter-
dapat beberapa cabaran. Empat 
pencapaian utama pada 2017 telah 
membuktikan keupayaan syarikat 
dalam mengurus dan menyediakan 
penyelesaian pintar kepada isu sisa 
pepejal di Selangor. Pengambilalih-

an 60 kawasan untuk perkhidmatan 
pembersihan awam di MPK, ambil 
alih 44 kawasan untuk sisa domestik 
dan 20 kawasan untuk sisa pukal di 
MPS, pengambilalihan 46 kawasan 
sampah domestik serta pengambil-
alihan 52 kawasan pembersihan 
awam di MPAJ pada 2017 menun-
jukkan pencapaian syarikat.

Apakah prinsip dan inisiatif KDEB 
Waste dalam mencapai kejayaan?

Komitmen kami dalam memas-
tikan perkhidmatan disediakan oleh 
syarikat telah dikendalikan dengan 
baik dan dalam cara profesional 
serta mematuhi piawaian antara-
bangsa juga telah terbukti apabila 
syarikat berjaya disahkan dengan 
ISO 9001: 2015 dan ISO 14001: 2015 
untuk pengurusan kualiti sistem dan 
sistem pengurusan alam sekitar ma-
sing-masing. Malah, kami sedang 
dalam proses mendapatkan pensi-
jilan baharu ISO 18001 atau Sistem 
Kesihatan & Keselamatan Pekerjaan 
(OHSAS).

Pencapaian paling ketara bagi 
syarikat adalah statistik aduan awam 
terhadap kutipan sisa domestik me-
nunjukkan purata penurunan 95 

peratus yang dicatatkan di tiga maj-
lis perbandaran yang menyertai ia-
itu Klang, Selayang dan Ampang 
Jaya. Selain itu, syarikat juga telah 
dianugerahkan Anugerah Amalan 
Terbaik 2018 sebagai 'Smart Waste 
Solution Company of The Year' oleh 
Frost & Sullivan yang mengiktiraf 
pencapaian kami. Dari segi inisiatif, 
KDEB Waste turut meneroka pelu-
ang lain iaitu melihat dari segi kae-
dah kitar semula. 

Apakah pelan strategi KDEB Waste 
bagi tahun 2019 hingga 2025?

Kami merancang untuk ambil 
alih semua PBT. Mengenai industri 
ini, saya melihat syarikat perlu fikir-
kan kaedah lain untuk kembangkan 
perniagaan, antaranya seperti pem-
binaan kilang kitar semula yang te-
lah pun siap untuk jana pendapatan 
baharu. 

Selain itu, kaedah sistematik lain 
selain WhatApps turut difikirkan 
dalam mengembangkan skop per-
niagaan di mana teknologi pintar 
boleh diletakkan pada tong sampah 
yang ada. Daripada idea itu tidak 
perlulah lagi lori pergi ke tempat 
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lau mahu jadi peneraju, perlu jadi 
luar biasa dengan teroka perniagaan 
baharu yang bersih dan baik sealir-
an dalam pengurusan kutipan sam-
pah domestik dan perkhidmatan 
pembersihan awam. 

 
Boleh jelaskan apakah fungsi apli-
kasi i-Clean Selangor?

Memang kami terapkan elemen 
pintar bagi pastikan Selangor bersih 
menerusi pengenalan aplikasi i-Cle-
an. Caranya mudah, muat turun 
aplikasi ini di telefon pintar, anda 
boleh terus mendaftar dan ia boleh 
digunakan di mana-mana sekitar 
Selangor di bawah seliaan KDEB 
Waste. Kami mahu lihat lebih ramai 
akses  aplikasi ini supaya ia cepat dan 
mudah bagi mereka salurkan aduan 
mengenai pengumpulan sampah 
dan pembersihan awam.
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•双溪拉骚收费站去年11月7日发生水灾，摩哆骑士涉水而过。 

2017 年 

i，1S_ 75防洪減災計劃僅33項完工 

(吉隆坡3日讯）雪州水 

利灌溉局在2014至2017年 

共有多达75项防洪減灾计 

划项目（RTB)，可是只有 

33项已完工，导致雪州水 

灾问题尚未解决而持续发 

生。 

�201T年总审计司报告》系 

列2指出，国家审计局是根据工 

程是否有效和减少水灾、以及 

确保工程是透过节省和智慧的 

方式及进行审计，该局是在去 

年8至12月展开调查。 

国家审计局是根据八打灵和 

巴生县的水利局的工程进行审 

计，涉及的有5项工程，其中1 

项已完成，另4项仍在施工中， 

因此工程的成效仍未有结果， 

毕竟多项工程仍在进行中。 

报告指出，整体而言，上述 

C3 

防洪减灾工程无法有效的实 

行，因所有工程都无法如期 

梭工，即使其中一项工程已 

完工，可是却在申请延迟期 

(EOT—Extension of Time)白勺 

情况下才完工。 

：轉C2 + •莎阿南的荅都知甲路面对淹水的困扰。 •更多报导 
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•文接C1 〕工程素質和規格存弱點 
报告指出，国家审计局根本无法全 

面的鉴定工程的结果，因防洪的工程 

还未完工，所以需在防洪减灾计划完 

成后才能进行审计，以鉴定工程是否 

成功解决水灾问题，所以总审计司认 

为雪州的水灾问题是还未解决，至到 

所有防洪工程完成为止。 

报告认为，管理工程的效率必须提 

高，因当中会涉及款项的增加、与承 

包商之间签署合约展延、工程无法获 

得批准等，同时也发现工程的素质和 

规格也存在弱点，并影响了整个管理 

工程的效率。 

报告指出，雪州水利灌溉局有数点 

需要给予关注，包括工程逾期22至124 
曰、涉及1120万令吉的临时证书延迟 

12至74日发出、1项工程并未根据工程 

的规格施工、2项工程的施工质量表现 

不达标、1项工程的工地安全措施不受 

控制等。 

；^ 7 5项防洪减灾计划 

工程中，有4项工程 

是由中央政府所拨款，其 

余都是雪州政府的拨款， 

而中央政府拨款所完成的 

工程只有25°。（1项），以 

及雪州政府的32项并占了 

45. n0 

《2017年总审计司报 

告》系列2指出，从2014年 

至201T，雪州水利灌溉局 

(JPS)共展开了 75项防洪 

减灾计划项目（RTB)，总 

拨款和开销分别为2亿3153 

4工程由中央政府撥款 
万令吉和2亿0653万令吉。 

报告指出，雪州水利 

灌溉局是有责任管理和 

实行防洪减灾计划项目 

(RTB)，以减少水灾的 

发生，而其中的工程就包 

括兴建蓄水池、兴建水泵 

房、加宽河道和各项提升 

工程等。 

报告说，在2014至2017 
年，中央政府共拨出了至 

少3552万令吉作为展开防 

減少地區性水災問題 
，2017年总审计司报 

、告》系列2指出，根据 

雪州水利灌溉局的解释， 

33项已完成的75项防洪减 

灾计划的工程了减少地区 

性的水灾问题，不过也承 

认整体的水灾问题是还未 

解决，直至所有计划和施 

工中的工程分阶段完成。 

报告举例，修复双溪拉 

骚（Sungai Rasau)主 

要结构的工程已在2 0 1 6 

年3月1日完工，并耗费了 

1096万令吉，工程主要目 

的是减少双溪拉骚收费 

站、I一City和、答当爪桂 

洪减灾的工程，而雪州政 

府则拨了1亿9601万令吉。 

截至目前，共有75°。(3 

项）的中央政府的拨款项 

目，以及54. 97。（39项）来 

自雪州政府拨款的防洪工 

程尚未完工。 

国家审计局认为，工程 

的表现有欠理想，尤其是 

完工的实际巴仙率比原定 

目标来的低。 

(Padang Jawa )的水灾问 
题。‘ 

国家审计局也根据雪州 

水利灌溉局在201 5至2017 

提呈的年度水灾报告进行 

审计，发现双溪拉骚收费 

站依然在去年的11月7曰， 

因当天的雨量过大。 

此外，即使工程进度表 

现有欠理想，国家审计局 

对于工程的财政表现是让 

人满意。 

..一-::努::•纖’ 

•梳邦马来甘榜的防洪计划的施工地点，有建筑物在涉及提 

升的河流附近。 

徵地違法建築物阻礙工程 
据八打灵和巴生县的5项 

1^^工程中，工程延误主要是 

面对还未成功徵地、施工地段 

有非法建筑物、延迟得到相关 

单位的支持信、以及延迟拉电 

线等。 

报告指出，雪州水利灌溉局 

必须确保所有阻碍，包括违法 

的建筑物等其实可在工程施工 

前就解决，避免阻碍工程的进 

展 

报告指出，国家审计局实际 

考察时发现，在八打灵县的梳 

邦马来甘榜的防洪计划中，就 

面对了建筑物的阻碍，即使工 

程委任的顾问公司已在绘图时 

清楚表明施工地段有阻碍物， 

惟水利灌溉局却在还未解决问 

题的情况下开工。 

报告也说，在201 T年的雪州 

理事会（MMKN)中，Sungai 
Kedondong的提升工程无法继 

续施工，因涉及多达95个住家 

单位，截至国家审计局进行审 

计，当局仍未采取任何行动。 

报告说，当局也在今年4月20 

曰回函，一旦徵地和拆除现场 

的建筑物后，梳邦马来甘榜的 

防洪计划就可展开，不过八打 

灵县土地局仍在验证D表格的阶 
段中；至于Sungai Kedondong 
的提升工程因涉及取缔行动， 

导致工程面对延误。 

“国家审计局建议雪州水利 

灌溉局，应该在工程施工并委 

任承包商前，就完成所有的徵 

地和拆除建筑物的工程。” 

•Sungai Kedondong提升工程的施工地段中，就有许多防腐 

毯(Erosion Control Blanket)已不能使用。 

3防洪減災計劃延遲費用増 
中3项防洪减灾计划项延 

&迟完工，面对费用增加、 

竣工日期无法达标、以及为施 

工地段周遭的居民带来困扰 

等。 

，k告指出，在八打灵县展开 

的Sungai Kedondong提升工程 

的施工地段中，就因为延误施 

工而导致总值14万41 00令吉的 

建筑材料已面对破坏，继而不 

能使用而丟弃。 

国家审计局建议雪州水利灌 

溉局，应将所有建筑材料安置 

在合适的地点，也因为在采取 

徵地和拆除非法建筑物的工程 

中有所耽误，导致许多建筑材 

料放在一旁多时而无法再使 

用。 

it外，在八打灵和巴生县的 

5项提升计划中，工程耽误了22 

至124日，而雪州水利灌慨局的 

解释是延迟签署合约。 

• ‘ri#-3|L|j 

•总值14万4100令吉的建筑材料已面对破坏而弃用。 
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SUMMARIES
•双溪拉骚收费站去年11月7日发生水灾，摩哆骑士涉水而过。
 2017年 i，1S_
75防洪減災計劃僅33項完工(吉隆坡3日讯）雪州水利灌溉局在2014至2017年共有多达75项防洪減灾计划项目（RTB)，可
是只有33项已完工，导致雪州水灾问题尚未解决而持续发生。 201T年总审计司报告》系列2指出，国家审计局是根据
工程是否有效和减少水灾、以及确保工程是透过节省和智慧的方式及进行审计，该
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15鄕區診所 
提升成社區診所 

州共有15间乡区 

诊所（K 1 ： 
贫 
S7 诊所（K 1 i n i k 

Desa)获得提升，成 

为社区诊所（Klinik 
Kesihatan)  0  

雪州行政议员西蒂 

玛丽亚指出，乡区诊 

所主要服务是妇女和 

儿科，而完成提升 

后，诊所也增加多项 
服务。 

“增加的服务包括 

外科、急救、药剂服 

务、实验室，妇女和 

儿科服务也继续提 
供。” 

k说，从2016年至2018年，州政府没有 

设定特别拨款为乡区诊所进行提升。 

“诊所的小型提升和维修工作是雪州卫 

生局从行政开销，获得230万令吉。” 

她提及，Sungai Bertek的乡区诊所原址 

地段被徵用做Sungai Udang衔接Rantau 

Panjang的第3座桥，不过已在当地找到别 

的地段建设社区诊所取而代之。 
她周一出席第14届第1季第3次響州议 

会，在口头问答环节如是回答士毛月苔迪 

•西蒂玛丽亚：有 

15间乡区诊所获提 

升成为社区诊所。 
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^雪蘭输“ 

雪7個法定機構 

財務報告表現好 

雪州7個法定機構截至2017年12月31日的財政表現 
单位 截至2017年12月 

31日的收人报表 

的收人(令吉） 

开销 

(令吉) 

盈余或赤字 

(令吉) 

截至12月31日 

财务状况的当 

前资产(令吉） 

当前负债 

(令吉) 

净资产 

(令吉) 

总利润 

(令吉) 

1 雪州经济发展机构(PKNS) 6亿4684万 5亿4893万 9791 万 37亿9510万 4亿1995万 33亿7515万 48亿9085万 

2 雪州农业发展机构（PKPS) 8263 万 6761 万 1502 万 1亿8003万 1970 万 1亿6033万 5亿2911万 

3 雪州房屋与地产局(LPHS) 3491 万 3099 万 392万 3亿6047万 3亿1988万 4059万 1亿529万 

4 雪州公共图书馆(PPAS) 2636万 2694 万 -58万 1619 万 137万 1482万 460万 

5 雪州奖学金基金(TKWBNS) 2986 万 858万 2128 万 2亿515万 0 2亿515万 2亿518万 

6 雪州马来人风俗及遗产机构 

(PADAT) 
1670 万 1626 万 44万 2166 万 105万 2061万 3339万 

7 雪州水供管理机构（LUAS) 2750 万 2587 万 163万 2628 万 34万 2594万 2421万 

总共 8亿6棚万 7亿2518万 1亿3962万 46亿488万 7亿6229万 38亿4259万 57亿9263万 

(吉隆坡3日讯）今年截至7月si日，雪 

州14个法定机构的2017年度财务报告仍在 

审计中，其中提呈给雪州议会的7个财务 

报告的表现良好，尤其是总利润和净流动 

资产相比2016年都已增加，分别增加1亿 

3662万令吉和4亿8009令吉。 

惟，盈余却下降1亿8068万令吉，因雪 

州经济发展机构(PKNS)的记录显示，盈 

余减少了2亿2130万令吉。 

《201?年总审计司报告》系列2指出， 

总审计司也审计雪州各机构的财务报表， 

包括雪州法定机构和各地方政府，涉及的 

有26个单位，即是法定机构有14个，而地 

方政府有12个。 

报告指出，其中19个单位的财务报告 

也已在雪州议会提呈并获得总审计司的 

通过认证，其中17个单位是获得没警告 

的报告，不过其中2个单位是接获谴责 

报告（LaporanBerteguran )，即是雪 

州水供管理机构（LUAS)和乌雪县议会 

(MDHS)� 
报告指出，雪州水供管理机构接到谴责 

报告，因其中在2016年12月31日并没记录 

到债务，导致开销与债务缺少记录了至少 

328万令吉；至于乌雪县议会则因无法核 

实总值801 3万令吉和966万令吉的一般评 

估税收应收款的价值以及债务人和通知保 

证。 

雪州7個法定機構於2016及2017年的淨資產總額 
单位 2017 (令吉) 2016 (令吉) 变化(令吉） ⑵ 

1 雪州经济发展机构(PKNS) 19亿8299万 18亿1904万 1亿6395万 9.0 
2~ 雪州衣业发展机构（PKPS) 3771 万 3801 万 -30万 -0.8 

3~ 雪州房屋与地产局（LPHS) 278万 175万 103万 58.9 
总共 20亿2348万 18亿5880万 1亿6468万 8.9 

雪州7個法定機構於2016及2017年的淨資產總額 
单位 2017 (令吉) 2016(令吉) 变化(令吉） ⑵ 

1 雪州经济发展机构(PKNS) 33亿7515万 28亿9153万 4亿8362万 16.7% 

2 雪州奖学金基金(TKWBNS) 2亿515万 1亿8638万 1877 万 10.1 

3 雪州衣业发展机构（PKPS) 1亿6033万 1亿5206万 827万 5.4 

4 雪州房屋与地产局（LPHS) 4059 万 7561 万 -3502万 -46.3 

5 雪州马来人风俗及遗产机构（PADAT) 2061 万 2003 万 58万 2.9 

6 雪州公共图书馆（PPAS) 1482 万 1244万 238万 19.1 

7 雪州水供管理机构（LUAS) 2594 万 2445万 149万 6.1 

总共 38亿4259万 33亿6250万 4亿8_万 14.3 

雪州7個法定機構於2016及2017年的資產總額 
单位 2017 (令吉) 2016 (令吉) 变化(令吉） ⑵ 

1 雪州经济发展机构(PKNS) 66亿5607万 59亿6884万 6亿8723万 11.5 

2 雪州农业发展机构（PKPS) 5亿万5333万 5亿4362万 971万 1.8 

3 雪州房屋与地产局（LPHS) 4亿6888万 4亿5102万 1786 万 4.0 

4 雪州奖学金基金(TKWBNS) 2亿518万 1亿8662万 1856 万 9.9 

5 雪州公共图书馆(PPAS) 1亿288万 906375 1225 万 13.5 

6 雪州水供管理机构（LUAS) 2745 万 2556万 189万 7.4 

7 雪州马来人风俗及遗产机构（PADAT) 3444万 3483 万 -39万 -1.1 
总共 80亿4823万 73亿112万 7亿4711万 10.2% 
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僅2地方政府稅務下降 

牌教補描欠5億7765翼 
2017 年 

緦翻司酷 
雪閨我 

雪州各地方政府于2016和2017年的拖欠稅務情況 

(吉隆坡3日讯） 

截至2017年年尾，拖欠的门牌 

税高达5亿7765万令吉，相比 

2016年增加了 3686万令吉，至 

少有10个地方政府的拖欠税务 

已增加，只有2个下降。 

国家审计局认为，雪州政府和各 

单位在2017年的财务报告是好的， 

而雪州政府财务状况相比2016年表 

现更好，其中的法定机构的财务表 

现很好，至于地方政府的表现则是 

满意。 

国家审计局也建议雪州政府应努 

力减少拖欠的税务、贷款还款、其 

他债务和可索赔贷款，以让雪州的 

财务地位更巩固，所有的发展工程 

必须有效的规划和实施。 

主管需加強財務參與 

该局也建议部门主管或机构负责 

人需要加强对财务事务的实际参 

与，并可达到监督与制衡的系统， 

以持续性的展开监督和突击检查。 

报告指出，雪州12个地方政府于 

2017年的财务表现令人满意，其中 

8个地方政府尚有盈余，另4个则是 

赤字！ 

报告指出，各地方政府的当前净 

资产已和税务税收都纷纷增加至少 

地方政府 2017 2016 变化 (%)  
(令吉） (令吉） (令吉） 

1 士拉央市议会 5520万 3980万 1540 万 38.7 

2雪邦市议会 3977万 3250万 727万 22.4 

3八打灵再也市政厅 8018 万 6798万 1220万 17.9 

4沙白安南县议会 313万 293万 20万 6.8 

5瓜雪县议会 2789万 2624万 165万 6.3 

6莎阿南市政厅 5789万 5515 万 274万 5.0 

7安邦再也市议会 5595万 5412 万 183万 3.4 

8瓜冷县议会 1095万 1054万 41万 3.9 

9乌雪县议会 8103 万 8013 万 90万 1.1 

10加影市议会 4530 万 4489万 41万 0.9 

11巴生市议会 5786 万 5996万 -210万 -3.5 

12梳邦再也市议会 6250 万 6655万 -405 万 -6.1 

总共 5亿7765万 5 亿4079 3686万 6.8 

2949万和5T92万令吉，并与盈余的减厅、沙白安南县议会，其中的梳邦再 

少和拖欠税务的增加达到平衡。 也市议会的盈余下降最高，因发展支 

其中明显盈余减少赤字增加的包括出大幅增加。 

梳邦再也市议会、八打灵再也市政 

®麗水利局2工程施工質量 
，家审计局实地考察后，直接点出其中2 

3项工程的施工质量并不满意！ 

报告指出，国家审计局是在去年11月13 
曰，在水利灌溉局官员的带同下，前往I 
Sungai Pelempas�双溪拉骚和梳邦马来甘榜 

巡视，发现其中2项工程的施工质量令人不满 

怠。 

地点的安全措施分为财务和个人的安全，承 

包商必须确保施工地点永远都处于安全的状 

)兄。 
‘ k告说，国家审计局的官员在去年11月13 

曰前往数个地段考察时，却发现部分地点并 

没有悬挂任何安全告示牌，而该局也促请水 

利灌溉局定时监督施工地段的安全。 

•靠近兰花园的提升工程的施工地点，石笼网已破 

坏，今年已维修。 

拆除徵地 
需獲各單位批准 

S家审计局促请雪州水利灌溉局，在进行拆除 

或征地的阶段中，需确保事先获得各单位的 

批准，包括地方政府、县土地局、国能和马来西 

亚铁道公司，并在完成一切后才与工程承包商签 

署合约，否则将会导致工程受阻而延误。 

雪州水利灌溉局所采取的工程规范和设计，都 

确保符合施工地点，否则将会带来变化而影响工 

程。 

"雪州水利灌溉局必须监督承包商，确保承包 

商是根据所有条件施工。” 

报告说， 根据合约管理的最佳做法，施工 
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SUMMARIES
僅2地方政府稅務下降
牌教補描欠5億7765翼2017年緦翻司酷雪閨我雪州各地方政府于2016和2017年的拖欠稅務情況(吉隆坡3日讯）截至2017
年年尾，拖欠的门牌税高达5亿7765万令吉，相比2016年增加了
3686万令吉，至少有10个地方政府的拖欠税务已增加，只有2个下降。国家审计局认为，雪州政府和各单位在2017年的财
务报告是好的，而雪州政府财务状况相比2016年表现更好，其中的法定机
Outstanding assessment tax up to RM577.65 million ended end of 2017, the amount had increased RM36.86 million
compared to 2016. Increased outstanding assessment tax for at least 10 local councils of Selangor, while only two local
councils had reduced outstanding assessment tax. On the other hand, National Audit Department urges Department Of
Irrigation And Drainage of Selangor to assure obtaining approval from all units, include local council, Land and
Resources Department (district), Tenaga Nasional Bhd (TNB) and Malayan Railways Limited before carrying demolition
or land acquisition. Contract signing to be conducted with project contractor after all the procedure completed.
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市 
.盟执政雪州至少10年，还未有更完善的 

排水系统蓝图吗？ 

雪州政府于11月尾召开雪州议会，提呈 

2019年财政预算案后针对各项拨款进行辩 

论。 

i十对水利灌溉局拨款，雪州议员促请州政 

府拟定一个排水系统蓝图，有效解决因为排 

水系统欠佳而引发的水灾问题。 

这些建议，都是由执政的议员提出，也不 

晓得是反对党议员的选区真的天下太平，还 

是已失去提出论政的热诚。 
而其中最令人“惊叹”的，是依约区州议 

员依德利斯提出其选区的水灾情况。 

他提及，其选区内的7个马来甘榜因为处 

于低漥地势，每逢下大雨时，都没有一个甘 

榜能幸免，如今，就连镇上也水灾，排水系统有待提 

升。 

他也说，过去曾用自己的拨款作局部提升，但好景 

只维持了一段时间，如今问题卷土重来，因此需要州 

政府关注。 

依约选区自200S年大选都落在希盟（前身为民联） 

手上，之前是前大臣卡立的选区，想必有大臣的“特 

别”眷顾，当时的水灾情况不那么严重。 

之后卡立被踢出公共党，依德利斯守土成功，连任 

两届至今。 

509大选后，依德利斯曾是雪州大臣的人选之一，巧 

的是，他与大臣职位失诸交臂提出了其选区“非常严 

重”的水灾问题。 

也罢，不管当中是否存有个人议程，雪州政府也该 

关注州内逢雨必灾的问题，拟定更完善的排水系统蓝 

,图。 

隨 
冀
擬
定
排
水
系
統
藍
圖 
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SUMMARIES
市.盟执政雪州至少10年，还未有更完善的排水系统蓝图吗？雪州政府于11月尾召开雪州议会，提呈2019年财政预算案后
针对各项拨款进行辩论。i十对水利灌溉局拨款，雪州议员促请州政府拟定一个排水系统蓝图，有效解决因为排水系统欠
佳而引发的水灾问题。这些建议，都是由执政的议员提出，也不晓得是反对党议员的选区真的天下太平，还是已失去提出
论政的热诚。而其中最令人“惊叹”的，是依约区州议员依德利斯提出其选区的水
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计划（RMK-11)，雪州将展开333 
项工程，当中38项已竣工，施工 

中和策划中的分别有122项和173 
项。 

以上计划原是拟出342项计划， 

但其中9项已被搁置。 

《201?年总审计司报告》系列2 

指出，122项施工中的工程，有22 

项比预期慢，原因是修改图测、 

徵用土地、移除电缆等。 

报告说，93项动用去年拨款的 

工程，因为让路给其他重要工 

程，所以至今都未动工。 

报告指出，以上计划动用18亿 

d 11大馬計劃展開333工程 

38項竣工122項施工中 
令吉，其中16亿3000万令吉或 

90.7%的款额已使用，整体表现属 

#徹子。 

在财。务方面，国家审计局指州 

政府财政稳固，但必须时刻按照 

情况来支出。 

报告说，去年的税收提升到3亿 

1044万令吉，但投资额相较2016 
年，下降到8亿8717万令吉；统一 

税收的赤字从1亿4466万令吉，上 

升到3亿6856令吉。 

此外，报告指出，州政府在去 

年共向中央政府，借贷了 5208万 

令吉，用在雪河第三期滤水站和 

提升水泵房。 

报告说，州政府在去年的可收 

取贷款中，已从2016年的10亿 

4000万令吉，上升到11亿9000万 

令吉，当中以雪州水供管理有限 

公司的5500万令吉最高。 

(吉隆坡3日讯）通过第11大马 
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SUMMARIES
计划（RMK-11)，雪州将展开333
项工程，当中38项已竣工，施工中和策划中的分别有122项和173项。以上计划原是拟出342项计划，但其中9项已被搁置
。《201?年总审计司报告》系列2指出，122项施工中的工程，有22项比预期慢，原因是修改图测、徵用土地、移除电缆
等。报告说，93项动用去年拨款的工程，因为让路给其他重要工程，所以至今都未动工。报告指出，以上计划动用18亿d
11大馬計劃展開3
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出 

安邦再也市會販攤 

91.4%出租收795萬租靈 
(吉隆坡3日讯）从2015年至今年6月， 

安邦再也市议会在管理小贩摊位上的表现 

报告指出，安邦再也市议会管辖的范 

围，没有太多空缺的摊位，其中114名小 

• 一些美食中心的厕所，已获得市; 

维修。 

过也不对。 

报告指出，丰 

给市议会，且护 
“在368名掩 

然是T至85个戶 
加。” 

国家审计局j 

时就采取行动， 

安邦再也市议会在管理小贩摊位上的表现 

良好，至今的出租率达91. 4°。，并收取795 

万令吉的租金。 

隶属市议会°的小贩摊位由估价及产业管 

理组，但其他机构委托市议会管理的地 

方，则由小畈组管理。两者在小贩事务上 

也扮演不同角色，包括前者负责出租、终 

止合约等事项，后者则掌管维修事务。 

41.7%租賃超過10年 

《201?年总审计司报告》系列2指出， 

在审计过程中，已走访了 8个美食中心、4 

个巴刹及1个属雪州经济策划单位的商业 

单位。 

报告说，1583个摊位中，1489个已有租 

户，总额为874万令吉的租金，已收到T95 

万令吉。 

围，没有太多空缺的摊位，其中114名小 

贩接受问卷调查时显示，41. T《已租赁超 

过10年，35.1?�超过5年。 

在一份针对112名小贩的问卷调查， 

20 . 5%的受访者认为摊位舒适，只有0 . 9°0 

的人觉得不舒服，对于50令吉至300令吉 

之间的租金，小贩也感到合理。 

报告说，一些未能出租的摊位，主要是 

维修中、申请截止或摊位不是策略性地 

点。 
…国家审计局认为，一些摊位残旧而未能 

出租、处理申请摊位者需2至10个月及被 

拖欠的租金每年都上升的事务，会是市议 

会需关注的事项。 

当局也建议市议会，成立一个机制进行 

研究，高出租率的摊位是否真的有效协助 

小畈和刺激经济。 

墊樓免費使用損失9萬2收入 
日租800令吉的垫楼（Podium)，未在常 

/i月会议中通过，就让青年及社会组免费 

使用，使到市议会平白无故失去了 9万2000 

令吉白勺女入 

《2017年总审计司报告》系列2揭露，以 

上决定是在2008年T月，获时任市议会主席 

批准，但此事并没有纳入申请事项中。 

报告说，内部免费使用市议会的设施，将 

为后者造成损失，且决定没在常月会议中通 

收取攤位租金的表現 
年份 目标 获得的租金 巴仙率 

(令吉） (令吉） 

2015 256万 233万 91 

2016 248万 230万 9 2 . 7  

2017 248万 223万 8 9 . 9  

2 0 1 8  (截 122万 109万 8 9 . 3  

至6月） 

艮据协议，小畈在每月7日前，必须缴付租金 

E欠3个月后，市议会就有权取消租赁协议。 

(欠租金的人士中，142人所拖欠的期限，居 

],导致市议会近年起被拖欠的数额不断增 

g求市议会，采取积极行动追讨租金，必要 

取消租赁合约。 

被拖欠的攤位租金 
2015 年 42万令吉 

2016 年 53万令吉 

2017 年 61万令吉 

2018 年 

(截至6月） 

78万令吉 
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SUMMARIES
出安邦再也市會販攤91.4%出租收795萬租靈(吉隆坡3日讯）从2015年至今年6月，安邦再也市议会在管理小贩摊位上的表
现报告指出，安邦再也市议会管辖的范围，没有太多空缺的摊位，其中114名小•一些美食中心的厕所，已获得市;维修。
 过也不对。
报告指出，丰给市议会，且护“在368名掩然是T至85个戶加。”国家审计局j时就采取行动，良好，至今的出租率达91.
4°。，并收取795万令吉的租金。
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第三國產車仍處商討階段 
(吉隆坡3日讯）经济事务 

部长拿督斯里阿兹敏阿里指 

出，第三国产车计划目前仍 

处于商讨阶段，并透露政府 

也发现有一些在外国的大马 

人有意回到我国，以为此计 

划献力。 

“他们有兴趣回囯，以注 

入他们的想法和知识，这对 

大马而言是好的，因为我们 

将这些人才招揽回国。” 

阿兹敏于今日在国会上议 

院提呈第11大马计划中期检 

讨报告后，在国会走廊面对 

记者询问有关第三国产车计 

划进度一事时，如是指出。 

阿兹敏指出，由首相敦马 

哈迪主持的国家发展理事会 

也有于昨日商讨此计划，并 

透露一个秘书处将负责与相 

关单位商讨，以希望可在明 

年之前准备第三国产车的车 

款原型。 
“正如我在上议院所说 

的，此计划不仅是关于建造 

车辆，它的主要目的是提 

升大马人在工程学方面的能 

力，以打造一个新的生态系 

统，当中大部分涉及创新及 
新科技。” 
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SUMMARIES
第三國產車仍處商討階段
(吉隆坡3日讯）经济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里指出，第三国产车计划目前仍处于商讨阶段，并透露政府也发现有一些
在外国的大马人有意回到我国，以为此计划献力。“他们有兴趣回囯，以注入他们的想法和知识，这对大马而言是好的，
因为我们将这些人才招揽回国。”阿兹敏于今日在国会上议院提呈第11大马计划中期检讨报告后，在国会走廊面对记者询
问有关第三国产车计划进度一事时，如是指出。阿兹敏指出
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鼓勵轉型生產高價値產品 
说，政府将继续加强巩固创 

意革新和高价值经济基础，鼓励制造业转型 

生产更多高价值产品。 

他说，政府也将打造有活力的生态系统， 

鼓励业者善用数码平台推广产品及服务，以 

渗入国际市场。 

阿兹敏阿里今日在上议院提呈《第11大马 

计划中期检讨报告》时，这么指出。 

他也说，拥有高成长潜能的制造业次领域 

如航空及医疗设备，将得到重视。 

“政府预计大马将在2 0 2 5年成为高科技工 

业国目标，跻身全球革新指数30强内。” 
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SUMMARIES
鼓勵轉型生產高價値產品
说，政府将继续加强巩固创意革新和高价值经济基础，鼓励制造业转型生产更多高价值产品。他说，政府也将打造有活力
的生态系统，鼓励业者善用数码平台推广产品及服务，以渗入国际市场。阿兹敏阿里今日在上议院提呈《第11大马计划中
期检讨报告》时，这么指出。他也说，拥有高成长潜能的制造业次领域如航空及医疗设备，将得到重视。“政府预计大马
将在2 0 2 5年成为高科技工业国目标，跻身全球革新
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•黄思汉：梳邦再也市议会将是达鲁益 

山集团接管回收固体废料和环境卫生的 

第10个地方政府。 

4--/T i/nrn 4云邦再也市议会从2019 

Tirf K rn不丨。年i月i日起，由霄 
l/m l\ULU州子公司达鲁益山集团 

(KDEB)接管固体废料管 

理，它也是第10个被接管 

的地方政府。 

雪州行政议员黄思汉指 

出，这个决定在3月8曰的 

雪州行政议会被决定，并 

在3月14曰正式获得批准。 

他说，回收固体废料和 

环境卫生的工作需要人 

力资源和机械，涉及庞大 

的开销，而地方政府必须 

把开销会交给达鲁益山集 

团。 
“梳邦再也市议会2019 

年预算2710万令吉用作回 

收固体废料开销，比今 
年的1990万令吉增加了 
36%。” 

他说，至于环境卫生开 

销，梳邦再也市议会2019 

年预算2980万令吉开销，比今年2360万令吉 
增加了 26°。。 

確保承包商素質 

黄思汉解释说，开销的涨幅并非受到达鲁 

益山接管相关事务影响，而是要确保受委的 

承包商有素质，有足够的机械和人力资源履 
行“工作”。 

他说，该°集团的附属承包商会用垃圾压缩 

车和日本制造的高科技“RORO”垃圾车来履 

“ROR•具有车子自动定位系统、闭路电 

视、倒车镜头等设备，选用这两种垃圾车能 

避免陈旧垃圾车频频故障的问题发生。” 

他周一出席雪州议会时，在口头问答环节 

如是回答梳邦再也州议员黄美诗的提问。 

对于黄美诗询及每户的固体废料处理费 

用，黄思汉说，这视乎每个地方政府的财务 

状况和能力。 
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SUMMARIES
•黄思汉：梳邦再也市议会将是达鲁益 山集团接管回收固体废料和环境卫生的第10个地方政府。4--/T i/nrn
4云邦再也市议会从2019TirfK rn不丨。年i月i日起，由霄l/m
l\ULU州子公司达鲁益山集团(KDEB)接管固体废料管理，它也是第10个被接管的地方政府。雪州行政议员黄思汉指出，这
个决定在3月8曰的雪州行政议会被决定，并在3月14曰正式获得批准。他说，回收固体废料和环境卫生
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蒲種亞依依淡土埋場 

己5頭齒函运休阛公園 

改 ‘造固体废料土埋场的工作 

.从2011年，并在蒲种的亚 

依依淡土埋场（Air Hitam ) 

展开，如今该地段已成为休 

闲公园，易名为W o r 1 d w i d e 

Landf i 11 公园。 

雪州行政议员黄思汉指出， 

这个土埋场占地42公顷，可容 

纳6200万吨固体废料，在安全 

情况下关闭和花了 5年进行改头 

换面的工作。 

他说，目前在休闲公园建有 

的设施包括儿童游乐设施、脚 

车道、跑道和凉亭。 

“同时，消灭固体废料所产 

生的气体也能成为再生能源， 
运作2MW的发电站。” 

他周一出席雪州议会，在口 

头问答环节这么回答新古毛州 

议员李继香的提问。 

黄思汉提及，雪州子公司 

Worldwide Holdings Berhad 

(WHB)在雪州共运作拥有3个 

土埋场。 

他说，这3个土埋场分别 

位于而榄、丹绒杜亚柏拉斯 

(Tan jung Duabe las )和沙白 

安南。 
“之前雪州政府也关闭4个 

土埋场，分别是八丁燕带、 

Beranang白勺Sg. kembong、龙溪 

和鹏暖的Sungai Kertas。” 

他说，之前属于乌鲁雪兰莪 

县议会的武吉柏伦东土埋场也 

已关闭，辖区的固体肥料则载 

送到KL:B-BerJaya Envi.ro有限 

公司营运的武吉达卡土埋场。 
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SUMMARIES
蒲種亞依依淡土埋場 己5頭齒函运休阛公園改‘造固体废料土埋场的工作.从2011年，并在蒲种的亚依依淡土埋场（Air
Hitam )展开，如今该地段已成为休闲公园，易名为W o r 1 d w i d eLandfi 11
公园。雪州行政议员黄思汉指出，这个土埋场占地42公顷，可容纳6200万吨固体废料，在安全情况下关闭和花了
5年进行改头换面的工作。他说，目前在休闲公园建有的设施包括儿童游乐设施
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雪發展機構2021年 

楊桃嶺展開混合發展項目 
•州发展机构将在2021年， 

@在瓜雪杨桃岭（Bû i t 

Belimbing )展开住宅与商业 

的混合发展项目。 

雪州大臣阿米鲁丁指出，这 

块土地占地59 .98英亩，发展 

准证预计在明年初或中旬发 

出，而建筑图测则在2020年批 

准。 
;i也说，这项发展是根据当地 

市场和公众需求，预计在2021 

年开始动工。 

事项2017年（令吉） 2016年(令吉) 2015年(令吉)II 
收入 6 亿2435 万 8000 8 亿 2588万 1000 6 亿 914 万 1000 

开销 5 亿 839 万 9000 5亿241万 4 亿6242 万 5000 

资产 66 亿5606万 5000 59亿6884万 54 亿9958 万 8000 

债务 17 亿 3997 万 6000 11 亿 5144 万 2000 10 亿233 万 1000 

他周一出席雪州议会时， 

如是回答柏马登州议员罗 

扎娜关于雪州发展机构的提 

问。 

他说，目前雪州发展机 

构在雪仲I尚拥有总面积 

9016. 72英亩土地未发展， 

而该机构子公司则拥有 

108.413荧幕土地尚未发 

展。 
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SUMMARIES
雪發展機構2021年 楊桃嶺展開混合發展項目
 •州发展机构将在2021年， @在瓜雪杨桃岭（Bu^i
tBelimbing)展开住宅与商业的混合发展项目。雪州大臣阿米鲁丁指出，这块土地占地59
.98英亩，发展准证预计在明年初或中旬发出，而建筑图测则在2020年批准。;i也说，这项发展是根据当地市场和公众需求
，预计在2021年开始动工。事项2017年（令吉） 2016年(令吉) 2015年(
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限制夜店營業時間 

下週行政議會討論 
(莎阿南3日讯）雪州将 

就限制娱乐场所营业时间课 

题，带入下星期的行政会议 

讨论，探讨这个政策的可行 

1生。 

邦直辖区部部长卡立沙 

末曰前在国会宣布，限制娱 

乐场所营业时间为凌晨1时， 

雪州大臣阿米鲁丁指出，若 

限制娱乐场所营业时间的政 

策成为全国政策，雪州会进 

行考•量。 

他今日在雪州政府大厦受 

询时指出，之前允许一些娱 

乐场所营业至凌晨3时，不 

过这些场所一般都是远离民 

宅。 
“这是地方政府的权限， 

我们会重新审核准则，视乎 

地区是否适相关政策。” 

询及会否设下反对的期 

限，让业者做出投诉，阿米 

鲁丁指出，目前只是中央政 

府给予吉隆坡市政局的建 

议，雪州政府还没向莎阿南 

市政厅提出这类建议。 

“况且莎阿南没有娱乐场 

所，所以不会造成影响。” 

另外，随著掌管雪州伊斯 

兰宗教、教育、人文发展事 

务的行政议员沙哈鲁丁在8月 

2曰病逝，阿米鲁丁将在会在 

本月内，就新行政议员人选 

觐见苏丹。 
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SUMMARIES
限制夜店營業時間
下週行政議會討論(莎阿南3日讯）雪州将就限制娱乐场所营业时间课题，带入下星期的行政会议讨论，探讨这个政策的可
行1生。邦直辖区部部长卡立沙末曰前在国会宣布，限制娱乐场所营业时间为凌晨1时，雪州大臣阿米鲁丁指出，若限制娱
乐场所营业时间的政策成为全国政策，雪州会进行考•量。他今日在雪州政府大厦受询时指出，之前允许一些娱乐场所营
业至凌晨3时，不过这些场所一般都是远离民宅。“这是地方政府
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規劃新生水來源戰略框架 

擬雪州水源大藍圖 
(莎阿南3日讯）随著雪州人民 

的用水量日渐增加，雪州正在准 

备雪州水源大蓝图(Pelan Induk 

Sumber Air Negeri Selangor)， 

以便规划新的生水来源战略框架。 

雪州行政议员依兹汉哈欣说，州 

政府必须确认、评估和推荐有潜质 

的新水源，以应付雪隆和布城的 

水供要求，并对水供短缺（Water 

Stress)的地区给予关注。 

物色地段儲水 

“这些地区分别是巴生、鹅唛、 

乌鲁冷岳和吉隆坡，放眼在15%生水 

库存的情况下，从201 6年的5500百 

万公升，预计在2065年增至8612百 
万公升。“ 

他说°，确认了新的生水来源后， 

州政府可物色地段以在未来做储水 

用途。 
他°说，除了从上游寻找新的水 

源，雪州政府也积极开发河流下游 

区的集水，如推行“河流混合增强 

系统”工程，把废矿湖和池塘水源 

抽入河内。 

依兹汉哈欣建议，雪州水供管理 

机构把21个池塘纳入宪报，保险雪 

州生水来源。 

他说，着州水供是以滤水站分配 

制进行，以便一旦有任何滤水站停 

止操作时，不会导致全面供水，可 

由其他滤水站承担供水。 
他周一在雪州议会，回答依约区 

州议员依德利斯的附加口头提问时 

举例，州政府把八丁燕带7个大概 

储水量有300万立方米的池塘，约 

63.41公顷的水源区，可把池水抽取 

灌入雪兰莪河的生水区。 

至于在减少无效益水课题，依兹 

汉哈欣说，雪州目前的无效益水为 

31%,希望逐年能减少17。。 

|新的生水来源 |建议运作年份| 

Labohan Dagang 2022 年 

第二期 

Skim Rasau 2025 年 

冷岳2第2期 2035 年 

河流混合增强系统2060年 

(H0RAS) 3000 
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SUMMARIES
規劃新生水來源戰略框架
擬雪州水源大藍圖(莎阿南3日讯）随著雪州人民的用水量日渐增加，雪州正在准备雪州水源大蓝图(Pelan
IndukSumberAir Negeri
Selangor)，以便规划新的生水来源战略框架。雪州行政议员依兹汉哈欣说，州政府必须确认、评估和推荐有潜质的新水
源，以应付雪隆和布城的水供要求，并对水供短缺（WaterStress)的地区给予关注。物色地段儲水“这些地区分别是
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須管理層申請才能更換 

万 达镇州议员嘉玛丽亚指出， 

雪州水供管理公司的水表更 

换程序并非自动将总水表换成个 

别水表，而是由组屋管理层提出 

申请才行。 

她说，很多组屋必须等待当局 

批准更换水表的申请，询问州政 

府是否为更换总水表至个别水表 

的程序设下期限。 

另外，她提及，在选区内有很 

多廉价组屋没有能力申请总水表 

换至个别水表，也没有能力缴付 

水费，继而被雪州水供公司采取 

断水行动。 
“断水是很困扰的行为，水供 

是生活的基本需求，尤其部分居题，不过也会加速更换程序。 

民虽然已经缴付水费，但因组屋他说，确实接获很多投诉， 

使用总水表，以致受牵连，一并包括联合管理机构投诉水供问 

” 题、使用个别水表的单位被断 
依兹汉哈欣指出，雪州水供一 7jc@。 

直都关注总水表换个别水表的课 “无论如何，更换水表的工 
题，虽然过程中会面对技术问纟” 

•嘉玛丽亚：雪州水供管理 

公司的水表更換程序并非自 

动将总水表換成个别水表， 

需要自行提出申请。 
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SUMMARIES
須管理層申請才能更換
万达镇州议员嘉玛丽亚指出，雪州水供管理公司的水表更换程序并非自动将总水表换成个别水表，而是由组屋管理层提出
申请才行。她说，很多组屋必须等待当局批准更换水表的申请，询问州政府是否为更换总水表至个别水表的程序设下期限
。另外，她提及，在选区内有很多廉价组屋没有能力申请总水表换至个别水表，也没有能力缴付水费，继而被雪州水供公
司采取断水行动。“断水是很困扰的行为，水供是生活的基本需求
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漢哈欣：管理層不配合 

組屋更換個別水錶受阻 
(莎阿南3日讯）雪州行政议 

员依兹汉哈欣坦言，组屋继续使 

用总水表衍生许多问题，奈何更 

换个别水表过程除了面对技术问 

题，更甚的是有些组屋管理层不 

愿更换个别水表。 

他指出，联合管理机构在法令 

授权下管理组屋，州政府不能随 

便插手组屋的内部管理。 

“只要总水表还没被更换，州 

政府难以插手。” 

他今曰出席雪州议会时，在口 

头问答环节如是回答关于水表的 

提问。 

武吉加星州议员拉吉夫在口头 

问答环节，针对更换水表课题提 

出附加提问，他说，有些组屋的 

管理层与居民对更换水表的立场 

不一，令更换个别水表进展受 

阻。 

1 
一-

•会提 
^上问 
茲，。 

汉回 
哈答 
L欣关 

u 
议的 

“如果组屋的管理层没有意愿申 

请更换个别水表，但是居民要更 

换，州政府可以如何协助？ ” 

依兹汉哈欣坦言，他的选区也 

面对一样的情形，一些组屋甚至 

没有管理层或者管理层不活跃， 

在多个课题上形成一个阻碍。 

“无论如何，我会探讨如何进 
一步处理。” 
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SUMMARIES
漢哈欣：管理層不配合
組屋更換個別水錶受阻(莎阿南3日讯）雪州行政议员依兹汉哈欣坦言，组屋继续使用总水表衍生许多问题，奈何更换个别
水表过程除了面对技术问题，更甚的是有些组屋管理层不愿更换个别水表。他指出，联合管理机构在法令授权下管理组屋
，州政府不能随便插手组屋的内部管理。“只要总水表还没被更换，州政府难以插手。”他今曰出席雪州议会时，在口头问
答环节如是回答关于水表的提问。武吉加星州议员拉吉夫在口
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6水壩處飽和狀態 
州其中6个水坝已处于饱和状态， 

^只有苔都水坝的水位是96.9%。 

雪州行政议员依兹汉哈欣指出，截至 

11月14日，水坝的蓄水量情况良好，10 

月的雨季令6个水坝水位达1007。。 

他说，足够的储水量预计至少可以应 

付3个月的用水量，雪州水供管理机构 

会根据时间表排放过多的水。 

他周一出席第14届第1季第3次雪州议 

会时，如是回答双溪侨华州议员尼詹的 

提问。 

•雪州议会于周一早上10时复会，继续辩论2019年财政预算案。 

尼詹随即提出关于无效益水的附加提 

问，包括如何降低无效益水的方案和预 

算，惟因偏离水坝水位提问，故依兹汉 

哈欣没有做出回答。 

另外，杜顺大州议员艾德里指出，排 

放过多的储备水可能导致水灾发生，建 

议雪州水供管理机构若在非雨季的时候 

排放水，可以储存到别处。 

依兹汉哈欣指出，雪州水供管理机构 

有排放水时间表，会确保被排放的水不 

会白白浪费，以及不会造成问题。 

水坝 储水量预计 

应付天数 

储水量预计 

应付天数 

答都 199天 

士毛月 231天 

冷岳 99天 

吉冷甲 121天 

雪兰莪河 134天 

梳邦湖 190天 

双溪丁宜 99天 

•黄瑞林（右）专心聆听阿米鲁丁回应议员的提问。 
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SUMMARIES
6水壩處飽和狀態
 •雪州议会于周一早上10时复会，继续辩论2019年财政预算案
 州其中6个水坝已处于饱和状态，
^只有苔都水坝的水位是96.9%。雪州行政议员依兹汉哈欣指出，截至11月14日，水坝的蓄水量情况良好，10月的雨季令6
个水坝水位达1007。。他说，足够的储水量预计至少可以应付3个月的用水量，雪州水供管理机构会根据时间表排放过多
的水。他周一出席第14届第1季第3次雪州议会时，
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黃Btt 
4零州專注選區做好議長 

(莎阿南3日讯）重邓章钦的看法，但他认询及3 

最重要獲黨員支持 

黄 .瑞林直言，要成为行动党 

雪州主席，最基本必须先 

获得党员支持，取得]5张“入门 

票”（州委），若没有党员的支 

持，点名何人接棒也是枉然。 

对于现任雪州主席潘位伟钦点 

署理主席哥宾星接棒，黄瑞林直 

斥这是不健康的作风。 

他指出，每个人都可以提出建 

议，但是不要以指定接班人的方 

式。 

“哥宾星是国会议员兼部长， 

职务非常繁忙，处理党务上会 

面对很大挑战，心有余而力不 
足 ，， 

^于邓章钦公开点名行动党中 

委刘天球形象负面，且在州党选 

来势汹汹，黄瑞林说，刘天球的 

斗争毅力很强，所以之前在没有 

祝福之下，也能成为中委。 

他说，刘天球很勤劳跑动，且 

与基层和各方向的关系都很好， 

实力不容忽视。 

“虽然有些人可能不认同他， 

不过，他有很强的意念和不会放 

弃，进入15名州委不成问题。” 

雪州议长黃瑞林在来 

临的行动党雪州改选 

中，没意愿竞逐雪州 

主席一职，现阶段会 

专注将选区和议长工 

作做好。 

雪州行动党副主席拿督 

邓章钦日前接受访问时， 

高调点名现职宣传秘书的 

黄瑞林，支持黄瑞林成为 

行动党雪州主席。 

黄瑞林今日在雪州政府 

大厦回应说，他感谢和尊 

为雪州有其他更适当人选 

担任主席一职，继续领导 

行动党。 

他直言，对于党选，向 

来没有竞逐雪州主席的意 

愿，当被询及心中的主席 

人选，他则说暂时还没有 

人选。 

暫沒主席人選 

“我注重于选区发展， 

继续打造适耕庄成为更火 

红的旅游景点，也想把雪 

州议长角色扮演好，继续 
领导议会。” 

询及对潘俭伟担任主席 

的表现，他说，每任主席 

都有各自的风格，很难做 

正式的点评。 

他强调，雪州政局关系 

每个政党，行动党必须扮 

演吃重的角色，当主席最 

重要是大方向明确，贯彻 

雪州行动党原则和斗争理 

念，强化雪州希望联盟， 

让雪州成为全马的模范。 

当进一步询问潘俭伟是 

否做到上述几点，他说， 

有些做到，有些没做到， 

不过这是很正常。 

他说，每个受委成为州 

动党主席一职。 

主席的人选，必须注重党 

务和加强与友党、华社的 

关系，让雪州行动党扮演 

更全面的角色。 

同时，他认为，由于雪 

州议员或行政议员熟悉雪 

州政府运作和政策，与州 

政府的合作会事半功倍， 

故比国会议员或者部长担 

任州主席来得合适。 

Page 1 of 2

04 Dec 2018
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C4 • Printed Size: 496.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 9,783.88
Item ID: MY0034485483

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
黃Btt
 選區做好議長
 最重要獲黨員支持
 黄.瑞林直言，要成为行动党雪州主席，最基本必须先获得党员支持，取得]5张“入门票”（州委），若没有党员的支持，点
名何人接棒也是枉然。对于现任雪州主席潘位伟钦点署理主席哥宾星接棒，黄瑞林直斥这是不健康的作风。他指出，每个
人都可以提出建议，但是不要以指定接班人的方式。“哥宾星是国会议员兼部长，职务非常繁忙，处理党务上会
 面对很大挑战，心
Selangor Speaker Ng Suee Lim has no intention to run for the post of Selangor chairman in the upcoming party election
as he wanted to focus on his duty as the state Speaker and  running the affairs of the state constituency.
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大臣：除非是聯邦政策 

雪夜店不限lam打烊 
(沙亚南3日讯）雪兰莪州大臣阿米 

鲁丁表明，雪州无意追随吉隆坡联邦直 

辖区，把娱乐场所的营业时间限定在不 

能超过凌晨1时。 

他今早在雪州议会厅外受询时说，除 

非有关限定娱乐场所营业时间不可超过 

凌晨1时成为联邦政府的政策；届时， 

州政府将会优先处理。 

他会把课题带入下周的行政议会讨 

论，执行与审视层面将由地方政府全权 

落实，例如娱乐场所与民宅的距离，县 

市议会将在考量居民生活环境后，对娱 

乐场所营业时间作出合理性限定。 

“雪州取府先前限定娱乐场所营业时 

间不可超过凌晨3时，因此，将会以同 

样手法处理。" 

另一方面，阿米鲁丁声称，预计本月 

内会向雪州苏丹沙拉弗丁提呈新行政议 

员人选，以填补今年8月2日患病逝世 

的沙哈鲁丁掌管的雪州伊斯兰、教育及 

人力资本发展事务。 

沙哈鲁丁生前执掌的州行政事务，尤 

其是教育事务由大臣暂代。根据1959 

年成立雪州政府律法规定，雪州至少须 

4名、但不超过10人的行政议员阵容。 

雪州_前有一名大臣和9名行政议员。 

兴都庙事件料2周解决 

此外，阿米鲁丁提及，他与首邦市 

USJ 25区施菲尔斯里马哈马廉曼兴都 

庙管理层闭门会晤过两三次，双方进展 

良好，有信心若能取得各方包容与容 

忍，事件有望在一两周内解决。 

“州政府以开放态度接纳宗教师与宗 

教人员，在清真寺和祈祷所对州政府作 

出正面、建设性与依据理据的批评，否 

认州政府曾基于政治理念的不同，要这 

些宗教人员闭嘴。” (TKM ) 
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大臣：除非是聯邦政策
雪夜店不限lam打烊(沙亚南3日讯）雪兰莪州大臣阿米鲁丁表明，雪州无意追随吉隆坡联邦直辖区，把娱乐场所的营业时
间限定在不能超过凌晨1时。他今早在雪州议会厅外受询时说，除非有关限定娱乐场所营业时间不可超过凌晨1时成为联邦
政府的政策；届时，州政府将会优先处理。他会把课题带入下周的行政议会讨论，执行与审视层面将由地方政府全权落实
，例如娱乐场所与民宅的距离，县市议会将在考量居民生活
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租用程序未列期限 
商業單位長期空置 
^稽查司报告说，根据程序，市议 

/11A会必须在接获商业单位租用申请 

时，安排面试和遴选单位的程序，惟当 

局并没有为解决所有程序列明期限和确 

保单位能在最快时间内出租。 

官员调查也发现，当局每年只安排两 

次面试，以致相关商业单位必须长期空 

置，直至遴选出新的租户为止。 

“市议会在2015年至今年6月间，共 

取得564个单位申请，但其中只有193 

个获批，其余被拒绝的申请者都因不符 

合申请资格或没有出席面试。” 

根据报告说，其中20名成功申请者 

共耗寸50至300天来申请和等待批准； 

而这么冗长的处理时间和一年仅两次的 

面试机会，也让市议会损失2万6810令 

吉的租金�（TSI ) 

篇年，A 
第二系列 》• 

總稽査司報告 

201 7年第二系列总稽查司报告揭 

露，根据市议会租约，所有商业单位 

租户都必须在每月7日前缴清租金。 

不过，截至今年6月，共有368名租户 

拖欠1至85个月的租金，涉及的欠款 

达78万令吉，其中有者甚至已拖欠嵩 

达85个月。 

根据条例，一旦有关租户欠租超过 

3个月，市议会就有权在没有预先通 

知前提下，取消租约并收回单位；但 

在142名欠租超过7个月的租户中，就 

有10%租户没遭到任何对付。 

总稽查司报告也指出，尽管当局曾 

发出终止租约的通知，惟较后却没真 

的采取行动；而租户依然继续营业， 

以致欠款越来越多。 

空置单位亏58万租金 

第二系列总稽查司报告主要针对安 

邦再也市议会在管理商业单位租赁方 

面，包括招租程序、准备租约、监督 

商贩、执照、收取租金和欠款、终止 

租约、修复商业单位等进行调查。 

报告发现，截至今年7月23日，市 

议会旗下仍有94个商业单位鉴于非处 

于策略性地点、因单位需维修而暂时 

终止出租、已被拆除或重建、巴刹提 

升工程尚未完成而还未被出租。 

• "7个地区共47个已空置3个月至 

15•个月的单位，估计已造成市议会 

市會承諾採取行動 
$_[_对总稽查司的调查报告，安邦再 

TI也市议会将一一采取行动和交 

代。 

与此同时，该份总稽查司报告也赞 

当局照顾租户福利，并对商业单位的 

损失58万令吉的租金收入。其中就以 

旧美拉华蒂花园（Taman Melawati 
Lama )美食中心内的9个单位空置 

时间最长，达到150个月，损失4•万 
5000令吉。” ‘ 

报告称，在7月16日，官员也巡视 

旧美拉华蒂花园和布亚丹绒的美食中 

心时，发现该两个中心非常残旧，包 

括面对天花板损坏、墙壁斑驳、地砖 

破裂等问题。 

市会俱乐部未经讨论 

另外，总稽查司也揭发，在安邦 

再也CD大厦（Menara CD )内一个 

1215.5平方尺，且每月可租800令吉 

的单位，并没有开放出租给大众，反 

而自2008年起，就交给市议会青年及 

社区组使用，作为市议会的休闲俱乐 

部0 

"该单位的使用申请是于2008年.7 

月获时任市议会主席批准，惟申请信 

上并没有提及豁免租金，且也没有带 

入常月会议上进行讨论。” 

报告也指出，截至今年6月，有关 

单位已让市议会少收高达9万2000令 

吉的租金，因此报告认为，内部使用 

商业单位或豁免租金都会影响市议会 

旳收入，且市议会主席没有经过常月 

会议讨论就批准申请的举措，也无法 

服众。（TSI) 

保安工作感到满意。 

报告提及，安邦再也市议会有良 

好地管理商业单位的出租服务，成 

功出租1489个商业单位，出租率达 

94.1 % ；同时共收取795万令吉或 

90.6%租金�(TSI ) 

(八打灵再也3曰讯）安邦再 

也市议会因没有严格执法对付 

拖欠租金的商贩，以致从2015 

年至今年6月被拖欠南达234万 

令吉的租金° 

的导 

纖—J商， 

.t i t  

368商販拖欠安邦市會78萬 

欠租85月也不追 

严
厉
对
付
拖
欠
租
金
的
商
贩
。 

•
安
邦
再
也
市
议
会
被
指
没
有 
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租用程序未列期限
商業單位長期空置^稽查司报告说，根据程序，市议/11A会必须在接获商业单位租用申请时，安排面试和遴选单位的程序
，惟当局并没有为解决所有程序列明期限和确保单位能在最快时间内出租。官员调查也发现，当局每年只安排两次面试，
以致相关商业单位必须长期空置，直至遴选出新的租户为止。“市议会在2015年至今年6月间，共取得564个单位申请，但
其中只有193个获批，其余被拒绝的申请者都因不符合
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雪州議會 

許來賢：希盟掌聯邦雪州 

郊區無線h網設施改善 
(沙亚南3日讯）掌管雪州环境、绿 

色工艺、科学、工艺、革新及消费人事 

务的行政议员许来贤说，随著希盟同步 

执政联邦与雪州，雪州郊区无线上网设 

施清况已大有改善，州政府成立了一支 

包括马电讯与天地通旳委员会，希望在 

近期内会给予郊区优先的无线上网设 

施。. 

3834无线上网热点 

同时，许来贤今日在州议会回答公正 

党鹅唛斯迪亚区州议员希尔曼的口头提 

问时，把早前雪州郊区无线上网设施的 

不足，归咎于国阵执政联邦政府时期。 

"雪州是反对党州属的关系，使得 

负责郊区上网基设的马电讯和天地通 

(Celcom )，不太重视州政府提出的 

建议。” 

不过，许来贤说，随著希盟同步执政 

联邦与雪州后，情况大有改善，除了希 

望会给予郊区优先的无线上网设施，也 

会针对上网基设架设方面，与负责雪州 

基本建设、公共设施、农业现代化及农 

基工业事务的行政议员依占商讨，看拟 

出什么方案。 

此外，他披露，雪州共有3834个无 

线上网热点，主要在巴生河流域的八打 

灵再也和沙亚南，安设无线上网热点在 

于州议员提出的申请需求，如设于图书 

馆、祈祷所及民众会堂等。 

许来贤不讳言，基于州议员官务繁 

重，负责上网基设的相关单位或需积极 

行事，而非被动等待州议员提出申请。 

(TSI ) 

|雪州议会进入第二周，出席会议的议员人数仍属偏低。 

梳邦再也垃圾 

明年KDEB接管• 
@管雪州地方政府、公共交通及新村发展事 

•务的行政议员黄思汉证实，雪州政府子 

公司达鲁益山集团（KDEB )将从明年1月1日 

起，接管梳邦再也市议会的垃圾服务管理权。 

他在回答行动党首邦市州议员黄美诗的提问 

时表示，梳邦再也市议会将是雪州第十个采用 

该集团提供垃圾管理服务的地方政府。 

他说明，达鲁益山集团所提供的服务涉及昂 

贵成本，主因是它提供需要动用钜款的“3M” 
服务，就是机械（Machinery )、人力资源 

(Manpower)与管理（Management)� 
他提及，州政府已在•年3月7曰行政议会上 

议决，并于同月14日核准，地方政府在公共卫 

生与管理固体垃圾的年度成本须交由该集团管 

理，而有关服务费不能少于地方政府之前所支 

付的费用。 

“梳邦再也市议会在明年度的财政预算案 

中，发放2710万令吉拨款充作管理垃圾费用 

途，比起2018年的1990万令吉的拨款，增加了 
36% ° “ 

“在公共卫生的拨款方面，该市议会明年也 

发放2980万令吉，比起2018年的2360万令吉 

拨款增加了 26%。” , 

黄思汉提到，所有被遴选的达鲁益山集团二 

手承包商，将采用日本制造友先进仪器，如 

交通工具自动定位系统（AVLS)的滚动式垃 

圾桶（fiORO )�闭路电视、退车装置系统及 

卜CLEAN系统等，以便更有效率提供垃圾會理 

服务，’避免发生臭水流向道路等问题。 

达鲁益山集团是隶属于雪州大臣机构的一家 

计划管理公司。 . 

另一方面，行动党武吉加星州议员拉吉夫在 

附加提问时说，雪州政府同意梳邦再也市议会 

以交叉补贴（cross subsidized )方案与达鲁益 

山集团合作，惟他认为，梳邦再也市议会是较 

“富有”的地方政府，雪州政府应将享有交叉 

补贴的权利交由其他较贫穷及需补贴的地方政 

府。 

针对此问题，黄思汉回答说，享有交叉补贴 

的权利并不局限在梳邦再也市议会，其他没能 

力缴付费用或未能如期缴付费用的地方政府， 

也需使用交叉补贴的方案。（TKM) 

掌 
管雪州地方 

-政府、公共 

交通及华人新村发 

展事务的行政议员 

黄思汉说，虽然由 

乌雪县议会拥有的 

武吉柏伦东土埋场 

已关闭，但他已下 

达指示，要州政府 

子公司Worldwide 

Holdings有限公司 

(WHB )采取适当 

方案，协助解决该 

土埋场垃圾渗滤液(leachate ) 

流入河内污染河水的问题。 

他在州议会回答行动党新古 

毛区州议员李继香的口头提问 

时表示，VVHB主要负责雪州3 

座运作中的固体废料土埋场， 

分别是瓜雪而榄、瓜冷县丹绒 

12支和沙白安南班章本德那 

(Panchang Bedena ) ° 

他提及，已被安全关闭的 

4座土埋场包括位于八丁燕 

带Kubang Padat�答玲珑 

Sg Kembong、龙溪县Ampar 

Tenang和鹅唛县Sg Kertas ° 
“随著武吉柏伦东土埋场关 

闭后，县议会辖区内的固体 

废料全部送往由KUB-Berjaya 

Enviro私人有限公司持有和管 

理的武吉达卡垃圾土埋场。” 

此外，黄思汉声称，州政府 

从2011年开始，便对蒲种阿依 

淡被关闭旳垃圾土埋场进行改 

造美化，目前占地42公顷地段 

被命名为Worldwide 土埋场休 

闲公园。 

他指出，有关土埋场承担620 

万公吨的固体废料，在安全关 

闭5年后，才由州政府进行美化 

改造成休闲公园项目。'公园内 

设有儿童游乐场、脚车道和跑 

步道等，并利用面体废料产生 

的沼气，生产2兆瓦（MW )的 

电能。( TKM) 

题，因此无法回答。议 

长黄瑞林也认同‘说，此 

事与水坝问题无关，可 

不必作答�（TKM ) 

足應付雪3個月需求 

6水塌薈水量達100% 
管雪州基本建设、 

公共设施、农业现 

代化及农基工业事务的 

行政议员依兹汉披露， 

截至今年1 1月14日为 

止，除了峑都水坝外， 

州内的其余6个水坝都已 

达到100%蓄水量的最高-
水平° 

他在回答巫统双溪侨 

华州议员礼占旳提问时 

表示，虽然答都水坝的 

蓄水量为96.9%，但整 

体而言，所有7个水坝的 

蓄水量和水位都处在良 

好水平，足以应付未来3 

个月的需求。 

针对州政府如何减少 

无效益水源流失的提 

问，依兹汉指此问题与 

水坝无关，因为是涉及 

净水(air terawat )课 

騫个水坝掰储存的水 

叫应f]使阳人数 

(癱霪2013年11月14 f! i 

1 
4 
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SUMMARIES
雪州議會
許來賢：希盟掌聯邦雪州郊區無線h網設施改善(沙亚南3日讯）掌管雪州环境、绿色工艺、科学、工艺、革新及消费人事
务的行政议员许来贤说，随著希盟同步执政联邦与雪州，雪州郊区无线上网设施清况已大有改善，州政府成立了一支包括
马电讯与天地通旳委员会，希望在近期内会给予郊区优先的无线上网设施。.3834无线上网热点同时，许来贤今日在州议
会回答公正党鹅唛斯迪亚区州议员希尔曼的口头提问时，把早前雪州郊区
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大臣••處理教育事項 

雪基金會將擔IPR要角 
(沙亚南3日讯）雪州大臣阿米鲁 

丁说'，基于雪兰莪基金会（丫ayasan 

Selangor)擅长管理教育事务，因此 

一些与教育相关的雪州关爱人民计划 

(IPR )，将逐渐移交给该基金会去 

处理。 

他在回答公正党哥打安格力州议员 

纳兹旺的提问时提及，一旦将涉及教 

育计划的管理权转移予该基金会，将 

有助减少对公众前往州议员服务中.心 

查询有关服务，而对服务中心造成的 

负担。 

他声称，州政府正研究雪州关爱人 

民计划的职务与了解财务状况，目前 

尚未有任何具体决策，而前提是在新 

的政策下、将减轻各州议员服务中心 

的负担。 

此外，伊斯兰党昔江港州议员阿末 

•阿米鲁丁：基 

于雪兰莪基金会 

擅长管理教育，事 
务，因此一些与 

教育着关的雪州 

关爱人民计划， 

将会逐步移交予 

该基金会处理。 

尤努斯在附加提问询及，州政府何时 

会开放其州选区的社区服务中心，以 

便为人民提供服务便时，大臣表明， 

州政府在三周前已讨论由反对党赢取 

的州议员服务中心在处理雪州关爱人 

民计划的问题，并欢迎反对党州议员 

给予配合，以便为雪州子民谋福祉。 

(TKM ) . 

依茲漢：管理層不配合 

組屋換個别水錶受阻 
i=j=i州基本建设、公共设施、农业现 

3代化及农基工业事务的行政议员 

依兹汉说，组屋继续使用总水表将衍 

生许多问题，而更换个别水表的过程 

则面对不少技术问题，其中包括部分 

屋管理层不愿意更换个别水表，因 

此更换个别水表的进展受阻。 

他指出，联合管理机构在法令授权 

下管理组屋，州政府也不能随便插手 

组屋的内部管理，因此只要有关组屋 

的总水表未更换，州政府都难以插 
手° 

他今天在州议会回答行动党万达镇 

州议员嘉玛莉亚的口头提问时，这么 

表示。 

针对上述上述课题，行动党武吉加 

星州议员拉吉夫也提出附加提问，他 

表示，部分组屋的管理层与居民对更 

换水表的立场不一致，也令更换个别 

•依兹汉：州政 

府不能随便插手 

组屋的内部管 
理，因此只要者 

关组屋的总水^ 

未更换.，州政府 

都难以插手。. 

水表的进展受阻。、 

嘉玛莉亚也说，雪州水供管理公司 

的更换水表程序并非自动将总水表换 

成个别水表，而是由组屋管理层提出 

申请，因此许多组屋必须等待当局批 

准更换水表的申请0 

“州政府是否为更换总水表至个别 

水表的程序设下期限呢？” 

提到此事，依兹汉说，雪州水供一 

直十分关注总水表更换至个别水表的 

课题，尽管面对技术问题，但也会加 

速更换程序。（TSI) 
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大臣••處理教育事項
雪基金會將擔IPR要角(沙亚南3日讯）雪州大臣阿米鲁丁说'，基于雪兰莪基金会（丫ayasanSelangor)擅长管理教育事务
，因此一些与教育相关的雪州关爱人民计划(IPR
)，将逐渐移交给该基金会去处理。他在回答公正党哥打安格力州议员纳兹旺的提问时提及，一旦将涉及教育计划的管理
权转移予该基金会，将有助减少对公众前往州议员服务中.心查询有关服务，而对服务中心造成的负担。他声
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(沙亚南3日讯）虽然获州 

行动党副主席兼行政议员拿督 

邓章钦高调点名，支持在新届 

雪州行动党改选担任州主席， 

但州宣传秘书兼雪州议长黄瑞 

林却表明，他无意愿更上一层 

楼，现阶段会专注在适耕庄选 

区事务和做好议长工作，以把 

雪州议会打造成全国模范。 

他在议会厅外受询时感谢邓 

章钦推荐，但认为以目前局 

势，他先要把适耕庄大力推广 

成生态旅游景点、把议长角色 

扮演好，让雪州议会成为引领 

全国议会的先锋。 

“我向来没有这个意愿，党 

感謝鄭章欽推薦 

黄瑞林無意競選雪主席 
询及口中的“最适合领导雪 

州行动党的人选”时，黄瑞林 

表示，当前局势很难去看到谁 

是最适合的领导人，相信基层 

会以智慧选出一个强大的州委 

领导层，由州委在复选中，选 

出最合适的州主席人选。 

应加强与华社联系 

对于邓章钦的高调举荐，他 

尊重邓章钦在政治上的建议与 

内有其他更适合人选，能领看法，并认为需有一名强势领 

导雪州行动党迈向另一个高 
峰。” 

袖来带领雪州，但最终一切交 

由党员决定，他的意愿是配合 

整个团队工作。 

他说，雪州希盟执政了 10 

年，他的意愿是要让雪州希盟 

继续强大，成为各州模范， 

让公众和华社知道希盟在雪 

州做到了政策改革、以民为 

本，“雪州有火箭，改变看得 
见” ° 

询及他对潘俭伟的领导表现 

时，他则不讳言，过去大部分 

一些有做到，但始终有一些没 

做到，但这是正常的，凡事都 

有正反两面。 

“就算潘俭伟继续领导雪州 

•动届接 
黄党—。： 
瑞雪主 
林州席 
表主需 
明席与 
无，华 
意并社 
竞认加 
选为强 
行新连 

行动党或换人，身为一名州主 

席，始终需注重党务与希盟友 

党关系，跟华社的联系更有待 
加强。” 

"雪州行动党过去跟雪州华 

社有些松动，若可加强这方 

面，雪行动党必可扮演更全面 

的角色。”’ ( T K M  ) 

指定何人接棒不健康 
€_(_对潘俭伟表明不蝉联州 

主席时，公开表态由现 

任州署理主席兼通讯及多媒体 

部长哥宾星接棒一事，黄瑞林 

说，若单纯只是“建议”并没 

问题，但“指定”由何人接棒 

便是不健康。 

他相信党员有本身看法，由 

谁最适合担任，他亦尊重相关 

人士推荐的权利，盼新届州主 

席能加强与雪州华社的连接。 

他提及，哥宾星是一位相当 

忙碌的国会议员和部长，因此 

在加强雪州行动党党务的挑战 

非常大。 

他说，若由雪州行政议员或 

州议员担任州主席，相信能与 

州政府良好配合，毕竟占了较 

熟悉州政府事务的优势。 

对于来势汹汹，欲问鼎州领 

导的现任州委兼双溪比力区州 

议员刘天球的臝面，他坦言， 

刘天球的斗争和毅力强，就算 

在不获祝福下，依然能中选上 

届党选全国‘中委职，因此不可 

小觑他的势力。 

“刘天球要挤入雪州15名 

票选中委应不是问题。他在 

基层勤力跑动，草根势力很 

强，同时跟各方面的关系良 

好，虽然过去有一些负面因素 

不获认同，但不能忽略他有一 

股很强的意念与斗争理念。” 

( T K M  ) 
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SUMMARIES
(沙亚南3日讯）虽然获州
行动党副主席兼行政议员拿督邓章钦高调点名，支持在新届雪州行动党改选担任州主席，但州宣传秘书兼雪州议长黄瑞林
却表明，他无意愿更上一层楼，现阶段会专注在适耕庄选区事务和做好议长工作，以把雪州议会打造成全国模范。他在议
会厅外受询时感谢邓章钦推荐，但认为以目前局势，他先要把适耕庄大力推广成生态旅游景点、把议长角色扮演好，让雪
州议会成为引领全国议会的先锋。“我向来没有这个意愿，党
Selangor DAP vice-chairman and State Executive Councillor Teng Chang Khim called up Selangor Speaker and DAP
publicity secretary Ng Suee Lim to be appointed as the state chairman, though Ng Suee Lim stressed that he had no
intention to run for the post as he only wanted to focus on doing his duty as state Speaker and running the affairs of
state constituency Sekinchan.
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刘镇东：私自参与第二次也门行动 

前防册_460万 
(吉隆坡3日讯）国防部副部长刘镇东 

透露，前国防部长拿督斯里希山慕丁在没有 

获得内阁批准下，参与第二次也门行动 

(Ops Yaman 2)，导致我国政府增加1460 

万令吉的额外开销。 

他强调，大马军队在也门不曾参与战 

斗，只是给予阿拉伯军队物流支援。 

“目前约7••名大马人还在也门。大马 

武装部队不曾派出任何成员直接涉及军事行 
动° “ 

他透露，据他所指，前国防部长拿督斯 

里希山慕丁没有获得内阁批准动员部队下， 

参与也门第二次行动。 

他今曰在国会下议院回答公正党丹绒马 

林国会议员郑立慷的附加提问时，如是指 

出。郑立慷询及大马武装部队扮演的角色以 

及标准作业程序。 

刘镇东表示，也门第一次行动在2015 

年6月4日进行，共派出26名官员和16名 

各级低阶军人(LLP)以及两架C-130军机停 

放在沙地阿拉伯利雅特，目的是为撤离在也 

门的大马人。 

撤离变成“对抗” 

然而他说，原本计划撤离大马人民，但 

却变成协助阿拉伯军队对抗也门，违反外交 

政策，即不干涉别国冲突的事务， 

而且大马参与国际行动只能通过联 

合国进行。 

他透露，在2015年6月11 

日，在沙地阿拉伯利雅特有27名 

官员和62名各级低阶军人部队， 

每3个月轮换一次，展开第二次行 
动° 

“其中涉及12个系列，以协助 

阿拉伯部队的航空物流，包括携带 

属于沙地阿拉伯部队的备件、弹药 

和爆炸物。所有大马皇家空军军机 

都在冲突或战区以外的沙地阿拉伯 

领空进行。” 

他说，由于2016年营运开销和维修费 

高昂，以及对部队和机组人员造成压力，大 

马皇家空军建议撤队，然而前总司令前国防 

部长不同意撤队。 

他披露，也门第二次行动至第12次系 

列的整体开销是146•万令吉，每次管理系 

列为期3个月，开销是预计是150万令 

刘镇东 

吉。 

他称，大马武装部队军队与沙地阿拉伯 

没有任何协议。 

他表示，由于这不符合大马中立的政 

策，希盟政府决定撤退沙地阿拉伯的大马武 

装部队。# 

对; 
-于毒品取道马泰边 

界跨国进入吉兰丹 

州，内政部副部长拿督莫哈末 

阿吉斯说，今年1月至9月， 

大马皇家警察成功起获12万 

4390颗“马丸”（pil kuda)，价 

值124万3900令吉，并逮捕 

2246人。 

他指出，为了解决边界走私毒品问题， 

警方已与国内和国外执法单位合作，分享 

和交换机密信息。 

他透露，从2013年至今年8月进行的边 

界贩毒逮捕行动一共逮捕425人，当中39人 

在1952年危险毒品法令第39B条文下被提 

起获逾12万颗马丸 
警9个月捕2246人 

控。 

他补充，行动中共5万4382.03公斤各种 

毒品�2059万8668升各种液体毒品、 

112.8•公斤咖啡因�136.75公斤麻黄素，以 

及7棵大麻树被充公，总额高达1亿6235万 

令吉。 

“从今年1月至8月逮捕行动，警方成功 

逮捕47人，其中4人在1952 

年危险毒品法令第39B条文 

下被提控。” 

他今日在国会下议院回 

答曰里区国会议员兼贸工部 

前部长拿督斯里慕斯达法的 

提问时，如是指出。 

莫哈末阿吉斯透露，被 

充公的毒品已经获得法庭批准，并根据严格 

的程序销毁。 

他说，根据国家反毒机构（AADK)数 

据，吸毒者比例从2013年2万887人增加至 

2016年3万884人，不过相较于2016年， 

2017年降低16%，至2万5922人。# 

i/X�系事务 

i工部长拿 

督斯里阿兹敏阿 

里披露，我国将 

考虑减少石油产 

量来协助稳定油 

价。 

阿兹敏今晚就会离开大马，出席石油 

输出国组织（OPEC)会议。 

他说，虽然大马不是该组织成员，但 

是他们仍需要小型产油国，如大马的协助 

去稳定油价。 

“因此，我明曰会出席会议，包括考虑 

是否要每曰减产2万桶石油。“ 

阿兹敏：助稳定价格 

我国拟减产石油 
新国产车原型料明年出炉 

“另外，阿兹敏阿里披露，预料新国产 

车原型会在明年出炉。” 

他指出，目前国家新汽车政策仍在探 

讨中，昨天也带至国家发展理事会讨论。 

他说，目前其部门也正在和相关利益者针 

对新国产车原型进行讨论，预料明年会有 

结果。# 

济事务部长拿 

督斯里阿兹敏 

阿里欢迎有兴趣参与第 

三国产车计划的大马人 

才回国。 

他今天出席国会上义 

院会议后在国会走廊受 

询时说，第三国产车的计划旨在发展汽车工 

程领域，让我国这方面的年轻专才能够参与 

其盛，同时更深入的参与革新科技。 

他说，政府至今已经接获24份私人公 

司的建议书，昨天由首相敦马哈迪主持的国 

家发展理事会也在讨论a项课题。 

提及2019年的严峻挑战时，他认为是 

重新赢取外资对我国的信心。 

“首相及内阁在过去数月采取的措施， 

我们已经提升了外资对国家投资的信心，我 

若有意参与第三国产车 

人才受促回流 
们将会继续说服外资，新政府将会提供亲商 

的环境，让他们重新回到这里投资。” 

询及政府会否因国际原油价格持续下滑 

而重新调整2019年财政预算案时，他表示 

不愿仓促下定论，因为我国的2019年财政 

预算案是以每桶72美兀来计算。 

他说，交由石油输出国组织的大会决 

定。 

“尽管我们非石油输出国组织的一员， 

但是他们也需要诸如马来西亚的小石油国来 

稳定油价，因此一切交由会议决定。” # 

10年5.7万红赛记者获公民权 

印尼人占最多数 

内; 
I政部副部长拿督莫哈末阿吉斯透 

I露，从2008年至今年9月3•日 

共有5万7191位持有“红登记”永久居留 

大马卡（MyPR)获得大马公民。 

他补充，1•年内最多获得公民权的国 

家是印尼（2万4005人），接着是印度（1 

万2097人）和中国（7242人），其他国家 

则有1万3847人。 

他今日在国会下议院回答诚信党加央区 

前国会议员沙哈鲁丁的提问时说，希盟政府 

执政时期，从今年5月至9月3•日一共有 

1244名红登记者获得大马公民。 

对于难民身份，莫哈末阿吉斯说，该部 

目前没有政策让难民成为大马公民。# 
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SUMMARIES
刘镇东：私自参与第二次也门行动
前防册_460万丨龜(吉隆坡3日讯）国防部副部长刘镇东透露，前国防部长拿督斯里希山慕丁在没有获得内阁批准下，参与
第二次也门行动(Ops Yaman
2)，导致我国政府增加1460万令吉的额外开销。他强调，大马军队在也门不曾参与战斗，只是给予阿拉伯军队物流支援。
“目前约7••名大马人还在也门。大马武装部队不曾派出任何成员直接涉及军事行动°“他透露，据他所指，前国防部
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阿兹敏：重视高成长潜能领域 

落实自动化提高生产力 
(吉隆坡3日讯）经济事务部 

长拿督斯里阿兹敏阿里指出， 

政府将t?注于巩固革新、创意 

及高附加价值型经济基础，提 

高业界生产力及竞争力。 

他说，政府也将打造有活 

力的生态系统，鼓励采用现代 

科技及电子商务，以及善用数 

码平台推广产品及服务，以渗 

人国际市场。 

“政府鼓励制造业转型生 

产高附加价值、多元化及复杂 

的产品“ 

他今日在上议院提呈第十 

一大马计划中期检讨报告议案 

时，这么说。 

阿兹敏指出，拥有高成长 

潜能的制造业次领域如航空及 

医疗设备，将得到重视。 

以农业创造新财富 

有鉴于此，他说，业者必 

须加速使用机器人、自动化及 

革新，进行研发和落实可持续 

生产作业，以提高生产力。 

他说，政府将继续提高农 

业对经济贡献，包括提高农业 

食品次领域创造就业机会，鼓 

励创业，进而通过农业为国家 

创造新财富。 

“生物科技、纳米科技、 

数码科技、绿色科技及神经技 

术也会受到重视，它们能推动 

科学、科技及革新发展。“ 

阿兹敏指出，在这政策 

下，政府预计我国将在2025 

年成为高科技工业国0标，跻 

身全球革新指数30强内。 

他提到，政府将改革强化 

土著议程，采取正面思维改变 

及纳人良好价值观、加强机构 

及活动有效性、增强人力资木 

及教育与训练，以便获得高薪 

工作° 

他说，政府也会在印裔及 

华裔社区推行数项特别计划， 

提升他们的经济潜能及消除贫 

穷。 

阿兹敏：政 

府将继续提 

高农业对经 

济贡献。 

海归人才拟献力国产车3.0 
阿兹敏阿里指出，第三国 

产车计划h前仍处于商讨阶 

段，并指政府发现一些海外大 

马人有意回到我国，为这项计 

划献力。 

他说，这些大马人有兴趣 

回国，提供想法和知识。 

“这对大马而言是好的，因 

为我们将这些人才招揽回国。” 

阿兹敏于今日在国会上议 

院提呈第11大马计划中期检 

讨报告后，在国会走廊面对记 

者询问有关第三国产车计划进 

度一事时，如是指出。 

阿兹敏指出，由首相敦马 

哈迪医生主持的国家发展理事 

会昨日商讨此计划，并透露一 

个秘书处将负责与相关单位商 

讨，以希望可在明年之前准备 

第三国产车的车款原型。 

“正如我在上议院所说的， 

此计划不仅是关于建造车辆， 

它的主要h的是提升大马人在 

丁程学方面的能力，以打造一 

个新的生态系统，当中大部分 

涉及创新及新科技。” 
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阿兹敏：重视高成长潜能领域
落实自动化提高生产力(吉隆坡3日讯）经济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府将t?注于巩固革新、创意及高附加价
值型经济基础，提高业界生产力及竞争力。他说，政府也将打造有活力的生态系统，鼓励采用现代科技及电子商务，以及
善用数码平台推广产品及服务，以渗人国际市场。“政府鼓励制造业转型生产高附加价值、多元化及复杂的产品“他今日在
上议院提呈第十一大马计划中期检讨报告议案时，这
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财务稳定拟再巩固 

雪须努力追债 
(吉隆坡3日讯）2017年第二系列 

国家总审计司报告披露，雪兰莪州 

的财务稳定，惟仍必须努力减少和 

追收被拖欠的贷款，以进一步巩固 

财务。 

总审计司建议雪州政府可追收来 

自政府部门、机构的其他债务等，并 

表示若各部门采取积极主动的措施追 

收债务，在AP 58 (a)项支付的款 

项，很快就可收回。 

跌了 81万令吉（5.5%) � 3590万令吉（8.8%)，拖欠的 

报告说，未收到的账0户 地税则下跌4383万令吉 

头是3亿7010万令吉，减少 （13.4%)� 

雪州各局、政府机构在2015年的财务管理表现： 

州局、政府机构 
大臣办公室和政府秘书 

沙白安南县署和土地局 

水利灌溉局 

沙白安南县议会 

瓜拉冷岳县署和土地局 

乌鲁雪兰莪县议会 

农业局 

社会福利局 

巴生市议会 

乌鲁雪兰莪县署和土地局 

雪邦县署和和土地局 

雪州农业发展机构 

雪州回教机构 

雪州体育理事会 

0 20 40 60 80 100 

•辉煌 •好 •满意 •欠满意 •不满意 

95.78 

92.80 

90.92 

90.07 

90.01 

88.93 

87.16 

87.12 

86.12 

85.45 

83.74 

82.01 
80.65 

73.87 

右失报告是截至2017 

^年12月31日，和 

2016年相比，统一基金结余 

减少 2 亿 1239 令吉 

(6.9% )；收人增加了 3亿 

1044万令吉（12.4%)；全年 

投资减少了 8亿8717万令吉 

(29.6%)。 

全年投资减8亿 

报告说，与2016年相比， 

2017年的统一收人账户赤字也 

增加，2017年是3亿6856万 

令吉（25.4%) ，2016年的赤 

字是1亿4466万令吉。 

报告说，可索偿贷款和未 

偿还贷款各自增加，B卩1亿 

4948 万令吉（14.4% )和 274 

万令吉（3.6%)。 

报告说，2017年的公共账 

目增加了 2585万令吉 

(2.4%)，然而，摊还数额却 
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SUMMARIES
财务稳定拟再巩固
雪须努力追债(吉隆坡3日讯）2017年第二系列国家总审计司报告披露，雪兰莪州的财务稳定，惟仍必须努力减少和追收被
拖欠的贷款，以进一步巩固财务。总审计司建议雪州政府可追收来自政府部门、机构的其他债务等，并表示若各部门采取
积极主动的措施追收债务，在AP 58 (a)项支付的款项，很快就可收回。跌了 81万令吉（5.5%) 
3590万令吉（8.8%)，拖欠的报告说，未收到的账0
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雪州议会周一上午10时复会，继续辩论2019年财政预算案 

他说，雪州水供是以滤水 

站分配制进行，一旦有任何 

滤水站停止操作，不会导致全 

面断水，可由其他滤水站承担 

供水。 

他周一在雪州议会，回答 

依约区州议员依德利斯的附加 

口头提问时举例，州政府把八 

丁燕带7个大概储水量有300 

万立方米的池塘，约63.41 

公顷的水源区，可把池水抽 

取灌人雪兰莪河的生水区。 

至于减少无效益水课 

题，他说，雪州目前的无效 

益水为31% 

1%� 
希望逐年能减少 

新的生水来源 建议运作年份 

Laljohan Dagang 第二期 2022 年 

Skim Rasau 2025 年 

冷岳2第2期 2035 年 

河流混合增强系统 
2060 年 

(H0RAS) 3000 
2060 年 

规划新生水来源战略框架 

雪拟水源大蓝图 

(莎阿南3日讯）雪州政 

k正准备雪州水源大蓝 

图 （Pelan Induk 
Sumber Air Negeri 
Selangor)，以规划新 

的生水来源战略框架， 

应付雪州人民日愈增加 

的用水量。 

掌管雪州基本建 

设、公共设施、现代化 

农业及农基工业事务的 

行政议员依占哈欣说， 

州政府必须确认、评估 

和推荐有潜质的新水 

源，以应付雪隆和布城 

的水供要求，并关注水 

供短缺（Water Stress) 
的地区。 

i t  •些地区分别是巴 

生、鹅麦、乌鲁 

冷岳和吉隆坡，放眼在15%生 

水库存的情况下，从2016年 

的5500百万公升，预计在 

2065年增至8612百万公升。” 

他说，确认新的生水来源 

后，州政府可物色地段以在未 

来做储水用途；而除了从上游 

寻找新的水源，雪州政府也积 

极开发河流下游区的集水，如 

推行“河流混合增强系统” 

工程，把废矿湖和池塘水源抽 

人河内<3 

依占哈欣建议，雪州水供 

管理机构把21个池塘纳人宪 

报保障雪州生水来源。 

雪政府下周幵会 

商限制夜店营业时间 
雪州政府将于下周的行政 

议会，讨论有关限制娱乐场所 

营业时间是否可行。 

联邦直辖区部部长卡立沙 

末日前在国会宣布，限制娱乐 

场所营业时间为凌晨1时，雪 

州大臣阿米鲁丁指出，若限制 

娱乐场所营业时间的政策成为 

全同政策，雪州会考M。 

他今R在雪州政府大厦受 

询时冰，之前允许一些娱乐场 

所营业至凌晨3时，不过这些 

场所一般都是远离民宅 

“这是地方政府的权限， 

我们会重新审核准则，视乎地 

区是否适相关政策。” 

询及会否设下反对期限让 

业者投诉，阿米鲁丁说，目前 

只是中央政府给予吉隆坡市政 

厅的建议，雪州政府还没向莎 

阿南市政厅提出这类建议。 

“况且莎阿南没有娱乐场 

所，所以不会造成影响。” 

另外，随着掌管雪州回教 

事务、教育、人文发展事务的 

行政议员沙哈鲁丁于8月2日 

病逝，阿米鲁丁将于木月内， 

就新行政议员人选觐见苏丹。 

闭，辖区的同体肥料则 

载送到 KUB -Berjaya 

Enviro有限公司营运的 

武吉达卡土埋场。 

黄思汉：改造亚依淡土埋场 

易名Worldwide Landfill公园 
雪州行政议员黄思 

汉说，改造同体废料土 

埋场的丁作从2011 

年，在蒲种的亚依淡土 

埋场（Air Hitam)展 

开，如今该地段巳成为 

休闲公园，易名为 

Worldwide Landfill 公 

同.� 

他说，这个土埋场 

占地42公顷，可容纳 

6200万吨同体废料，在 

安全情况下关闭和花了 

5年改头换面。 

0前在休闲公园建 

有的设施包括儿童游乐 

设施、脚车道、跑道和 

凉亭。 

“同时，消灭固体 

废料所产生的气体也能 

成为再生能源，运作 

2MW的发电站。” 

他周一出席雪州议 

会，在口头问答环节这 

么回答新古毛州议员李 

继香的提问时这么说。 

黄思汉提及，雪州 

子公司 Worldwide 

Holdings Berliad ( WHB ) 

在雪州共运作拥有3个 

土埋场，分别位于而 

榄、丹绒杜亚柏拉斯 

(Tanjung Duabelas)和 

沙白安南。 

“之前雪州政府也 

关闭4个土埋场，分别 

是八丁燕带、峑玲珑的 

双溪肯崩 （Sg. 

Kembong)、龙溪和鹅 

麦的双溪柯打斯 

(Sungai Kerlas ) ° 

他说，之前属于乌 

鲁雪兰莪县议会的武吉 

柏伦东土埋场也已关 

黄
思
汉 

指定接班人方式 

黄瑞林斥不健康作风 
黄瑞林说，要成为行动党 

雪州主席，最基木必须先获得 

党员支持，取得15张“人门 

票”（州委），若没有党员支 

持，点名任何人接棒也是枉 

然.Q 

哥宾星职务繁忙 

对于现任雪州主席潘俭伟 

钦点署理主席哥宾星接棒，黄 

瑞林直斥这是不健康的作风。 

他说，每个人都可以建议，但 

不要以指定接班人的方式。 

此外，他表示哥宾星是国 

会议员兼部长，职务非常繁 

忙，处理党务会面对很大挑 

战，心有余而力不足。 

对于邓章钦公开点名行动 

党中委刘天球形象负面，且在 

州党选来势汹汹，黄瑞林表示 

刘天球的斗争毅力很强，所以 

之前没获祝福也能成为中委。 

“刘天球很勤劳跑动，和 

基层及各方关系都很好，实力 

不容忽视。虽然有些人可能不 

认同他，不过，他有很强的意 

念和不会放弃，进人15名州 

委不成问题。” 

黄瑞林（右）专心聆听阿米鲁丁回应议员的提问。 

蓄水量良好 

6水坝水位饱和 
雪州其中6个水 

坝水位饱和，只有峑 

都水坝的水位是 

96.9%� 

掌管雪州基木建 

设、公共设施、现代 

化农业及农基工业事 

务的行政议员依占哈 

欣说，截至11月14 

R，水坝的蓄水量情 

况良好，10月的雨季 

令6个水坝水位达 

100%� 
他说，足够的储水量预计 

至少可以应付3个月的用水 

量，雪州水供管理机构会根据 

时间表排放过多的水。 

他周一出席第14届第1 

季第3次雪州议会，回答双溪 

侨华州议员利占的提问时这么 

说。 

利占在附加提问时询问降 

低无效益水的方案和预算，惟 

因偏离水坝水位提问，依占哈 

依占哈欣回答关 

于水表的的提 

问。 

的问题 

欣没有回答。 

另外，杜顺大州 

议员艾德里说，排放 

过多的储备水可能引 

发水灾，建议雪州水 

供管理机构若在非雨 

季的时候排放水，可 

以储存到别处。 

依占哈欣说，雪 

州水供管理机构有依 

据时间表排放水，确 

保被排放的水不会白 

白浪费或引发小i必要 

水坝 储水量预计应付天数 

答都 199天 

士毛月 231天 

冷岳 99天 

吉冷甲 121天 

雪兰莪河 134天 

梳邦湖 190天 

双溪丁宜 99天 

15乡区诊所改社区诊所 
雪州共有15间乡区诊所 

(Klinik Desa)改善为社区诊所 

(Klinik Kesihatan)� 

掌管卫生、福利、妇女及 

家庭事务的雪州行政议员茜蒂 

玛丽亚说，乡区诊所主要服务 

是妇女和儿科，而完成提升 

后，诊所也增加多项服务。 

“增加的服务包括外科、 

急救、药剂服务、实验室，妇 

女和儿科服务也继续提供。” 

她周一出席第14届第1 

季第3次雪州议会，在口头问 

答环节回应士毛月州议员巴迪 

亚提问时这么说。 

她说，从2016年至2018 

年，州政府没有设定特别拨款 

改善乡区诊所，诊所的小型改 

善和维修工作是雪州卫生局从 

行政开销拨出，获得230万令 

吉0 

她说，双溪柏迪（Sungai 

Bertek)的乡区诊所原址地段 

被征用做双溪乌当（Sungai 

Udang) 衔接兰斗班1丨: 

(Rantau Panjang)的第 3 座 

桥，不过巳在当地找到别的地 

段建设社区诊所取而代之。 
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SUMMARIES
雪州议会周一上午10时复会，继续辩论2019年财政预算案
他说，雪州水供是以滤水站分配制进行，一旦有任何滤水站停止操作，不会导致全面断水，可由其他滤水站承担供水。他
周一在雪州议会，回答依约区州议员依德利斯的附加口头提问时举例，州政府把八丁燕带7个大概储水量有300万立方米
的池塘，约63.41公顷的水源区，可把池水抽取灌人雪兰莪河的生水区。至于减少无效益水课题，他说，雪州目前的无效
益水为31%1%
In order to cope with the increasing water consumption, the state government is working on the Ultimate Blueprint for
Water Resource for Selangor to plan for a new strategic framework for water resource. Infrastructure and Public
Amenities, Agriculture, and Agro-Industry Committee chairman Izham Hashim said the state government needed to
confirm, assess and recommend the new water resource with potential.
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% 雪 州议会 

专注做好选区议长工作 

黄瑞林无意竞选雪火箭主席 
(莎阿南3日讯）雪州议K：黄 

瑞林声称，木身没意愿在来临 

的行动党雪州改选竞逐雪州主 

席职。 

他说，现阶段会专注把选 

区和议长工作做好，尤其在选 

区发展方面，会继续打造适耕 

庄为更火红的旅游景点。 

“我也想雪州议K：角色扮 

演好，继续领导议会。” 

雪州行动党副主席拿督邓 

章钦日前接受访问时点名现职 

宣传秘书的黄瑞林，支持他成 

为行动党雪州主席。 

黄瑞林今日在雪州政府大 

厦受询时回应，表示感谢和尊 

重邓章钦的看法，但他认为雪 

州有其他更适当人选担任主席 

职，继续领导行动党。 

他直言从来没有竞逐雪州 

主席的意愿，但询及心中的主 

席人选时他则表示暂时没人 

选。 

提到潘俭伟担任主席的表 

现，他认为每任主席各有风 

格，很难正式点评。 

黄瑞林强调，雪州政局关 

系每个政党，行动党必须扮演 

吃重的角色，当主席最重要是 

大方向明确，贳彻雪州行动党 

原则和斗争理念，强化雪州希 

望联盟，让雪州成为全马的模 

范。 

当进一步询问潘俭伟是否 

做到上述几点，他表示有些做 

到有些没有，但这是很正常 

的。 

他也说，每个受委为州主 

席的人选，必须注重党务和加 

强与友党、华社的关系，让雪 

州行动党扮演更全面的角色。 

同时，他认为，雪州议员 

或行政议员熟悉雪州政府运作 

和政策，和州政府的合作会事 

半功倍，W此会较同会议员或 

部长担任州主席来得合适。 
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SUMMARIES
%雪 州议会
专注做好选区议长工作黄瑞林无意竞选雪火箭主席(莎阿南3日讯）雪州议K：黄瑞林声称，木身没意愿在来临的行动党雪
州改选竞逐雪州主席职。他说，现阶段会专注把选区和议长工作做好，尤其在选区发展方面，会继续打造适耕庄为更火红
的旅游景点。“我也想雪州议K：角色扮演好，继续领导议会。”雪州行动党副主席拿督邓章钦日前接受访问时点名现职宣
传秘书的黄瑞林，支持他成为行动党雪州主席。黄瑞林今日在雪州政府
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安邦再也市会管理贩摊 

91.4%出租率获795万租金 
(吉隆坡3日讯）安邦再也市 

议会管理小贩摊位获赞，2015 

年至今年6月，出租率达 

91.4%，并取得795万令吉租 

金。 

小贩摊位由安邦市议会估 

价及产业管理组，但其他机构 

委托市议会管理的地方，则由 

小贩组管理。两者在小贩事务 

上也扮演不同角色，包括前者 

负责出租、终止合约等事项， 

后者则掌管维修事务。 

2017年第二系列同家总审 

计司报告说，在审计过程中， 

巳走访了 8个美食中心、4个 

巴刹及1个属雪州经济策划单 

位的商业单位。 

报告说，1583个摊位巾， 

1489个巳有租户，总额为874 

万令吉的祖金，已收到795万 

令吉。 

报告说，安邦再也市议会 

管辖的范围，没有太多空缺的 

摊位，其中114名小贩接受问 

被拖欠的摊位租金 

2016 年 3万令吉 

2017 年 1万令吉 

2018年（截至6月） 8万令吉 

卷调查时显示，41.7%已租赁 

超过10年，35.1%超过5年。 

在一份针对112名小贩的 

问卷调查，20.5%.的受访者认 

为摊位舒适，只有0.9%的人 

觉得不舒服，对于50令吉至 

300令吉之间的租金，小贩也 

感到合理。 

报告说，一些未能出租的 

摊位，主要是维修中、申请截 

止或摊位不是策略性地点。 

总审计司建议，市议会需 

关注一些摊位残旧而未能出 

租、处理申请摊位者需2至W 

个月，及被拖欠的租金每年都 

上升的问题。 

总审计R]同时建议市议会 

成立一个机制进行研究，高出 

租率的摊位是否真的有效协助 

小贩和刺激经济。 

收取摊位租金的表现 

年份 
标 

(令吉） 

得的租金 

(令吉） 
仙率 

2015 56万 33万 1 

2016 48万 30万 2.7 

2017 48万 23万 9.9 

2018 

(截至6月） 
22万 09万 9.3 
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SUMMARIES
安邦再也市会管理贩摊
91.4%出租率获795万租金(吉隆坡3日讯）安邦再也市议会管理小贩摊位获赞，2015年至今年6月，出租率达91.4%，并取
得795万令吉租金。小贩摊位由安邦市议会估价及产业管理组，但其他机构委托市议会管理的地方，则由小贩组管理。两
者在小贩事务上也扮演不同角色，包括前者负责出租、终止合约等事项，后者则掌管维修事务。2017年第二系列同家总
审计司报告说，在审计过程中，巳走访了
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族教关系的躁动与不安 
陈锦松 
•教育工作者 

时事评论员 

质正皓然 

我们的社会到今天仍无 

法改变对族群与肤色的刻 

板印象，只要同一个族群 

互殴，很快被理解为帮派 

问题。只要是两个不同族 

希 
盟执政200天后面临了第一场考题-

社会骚乱。不幸的，存在的社会不安 

令人躁动，之前没有防范，之后维安不当， 

导致冲突升级，消拯员受重伤、汽车被推 

翻、庙宇被打砸、僧侣被挟持、大楼被攻击 

等，这不是电影情节，是发生在我们身边雪 

州的暴力骚乱事件。 

11月26日凌晨在雪州梳邦再也USJ25的 

拆迁兴都庙所发生的暴力冲突事件，涉及的 

三方有古庙的守护者、挑事的肇事者及幕后 

的隐形者，到底谁才是真正骚乱的主使者、 

事端的引发者、暴动的怂恿者，这些有待警 

方彻底调查，但同时警方本身也必须「被调 

马来人攻击兴都庙，或许我们可以简单的理 

解这是发展商与庙宇主持人土地的纠纷所导 

引出来的暴力冲突，但群众会迅速的渲染为 

印裔与马来族群的冲突，社交媒体的绘声绘 

影，脆弱的族群关系，马上引起恐慌。1969 

年的513事件看来是盘旋不去的阴影。 

兴都庙的地段是发展商的’如果从法 

律的层面来看，发展商有权依法收回土地， 

但问题是收回的不是一般的非法木屋区，过 

去为了护卫家园出现的这类抗争不是没有前 

例，但基于受影响的多是少数的村民，通常 

抗争的程度与范围是有局限的。但现在面对 

的是具有历史的宗教场所，百年历史可比新 

群殴斗，就是种族冲突。 

八方论见征稿 

《名家》版《八方论见》 

栏目，供各界人士发表意见， 

唯不设稿费。 

来稿请附真实姓名与联系 

方式，并以电脑打字，电邮至 

opinion@orientaldaily.com. my 
予本报言论互动组编辑。本版 

谢绝一稿多投，亦不做任何私 

人回复。 

查」。首相马哈迪震惊的同时已表态将严惩 

罪犯，决不宽待。 

不知是幸灾乐祸还是要「领功」，官司 

缠身的前任首相纳吉迫不及待的发表声明， 

指在其任内不曾发生类似骚乱事件，暗讽希 

盟政府没能有效处理社会与族群矛盾，才会 

一发不可收拾。 

渲染成巫裔印裔冲突 

但纳吉是否忘了，他任内发生的暴力 

冲突。2015年7月首都吉隆坡武吉免登的著 

名购物区刘蝶广场内发生的纠众闹事最后演 

变成涉及种族情绪的骚乱，当时一名马来青 

年在广场内一家手机店偷东西被华裔店员发 

现，事后向警方报案处理。不过这名马来青 

年被释放后偕同一群马来人重返手机店，殴 

打店员并砸坏店面。当时，一批华裔青年与 

马来纠众者大打出手，事件升级后，路人以 

及一些中文报章的记者也受到波及。此事引 

起社会广泛关注，马来人与华裔种族之间的 

矛盾顿时被渲染。 

此次殴斗是发生在印裔与马来民族两 

群体，也必然再次引发种族的敏感神经。该 

所拥有147年历史的斯里马哈马里安曼兴都 

庙，怀疑是马来帮派成员受人指使在凌晨闯 

入兴都庙内打砸，内政部长慕尤丁公开指责 

是发展商的律师以15万令吉雇人闹事。用 

山柔佛古庙，无疑的信仰的力量会在动员的 

层级上展现巨大的群体力量。 

兴都庙的负责人说得很明白，我们不是 

要赔偿，我们要的是守住一个可以膜拜的地 

方。这是心理话，还是门面话都不重要，但 

这个喊话却可以使得信徒由衷的为了护庙而 

赴汤蹈火。精神层面的宗教力量，可以使个 

人把生命的价值排在其次。 

发展商为了达到收回土地的目的，是 

否尽了力，是否在法治的立场上完全理直气 

壮，宗教的敏感是否可以完全不必考虑？如 

果以为通过暴力就能解决问题，显然的没有 

看清捍卫宗教的力量是无惧压迫、暴力与蛊 

惑的。可以断言任何意图通过暴力解决问题 

的动机1本身就是最大之恶fr。 

警队是否怠惰？ 

当然冰冻三尺非一日之寒，骚扰的发 

生，古庙的负责人公开埋怨他们多次联系 

警方保护该庙但都不得要领，证明警方的失 

责。报道称，骚乱在凌晨2点30分发生，但 

最靠近的梳邦再也警区的警方在凌晨约4时 

15分，才派出一辆巡逻警车到现场，而联邦 

后备队更迟至清晨6时才姗姗来迟。 

兴都庙住持顾问嘉亚古玛透露，警方迟 

迟未到，他唯有向附近的印裔求助，我们要 

问：警队出了什么问题，这也引起掌管国民 

团结及社会和谐事务的首相署部长瓦达慕迪的不 

满。事实上，警队背后是否存在任何怠慢，理应 

也要彻查到底。试问若警队更早抵达现场，骚乱 

的情况或许能得到有效遏制，减少蔓延及破坏。 

随著首相马哈迪及雪州政府的介入，该兴 

都庙搬迁的问题暂时得到缓解，以平息印裔社会 

的不满与不安，愤怒与躁动。 

我们的社会到今天仍无法改变对族群与肤 

色的刻板印象，只要同一个族群互殴，很快被理 

解为帮派问题。只要是两个不同族群殴斗，就是 

种族冲突。而如果又有宗教掺和其中，其对立、 

动员、渲染就很快形成复杂的族群矛盾与怨怼。 

内阁一致决定不签署ICERD (消除一切形式 

种族歧视国际公约），事实上是种族的幽灵不断 

盘旋在我们的脑际，马来人目前所享有的政策保 

护、特权等，是否与这个公约是背离的，使得仅 

获得马来民族30%支持上台执政的希盟政府在签 

与不签之间进退失据，尽管世界超过一百多个国 

家已经签署。反对党伺机而动，巫统与伊党准备 

标签希盟是对马来人不友善的、是反穆斯林的， 

是准备取消马来人特权的。盲动的马来人，恐会 

闻鸡起舞，使得执政党岌岌可危，这正是马来西 

亚种族政治的困局。 

兴都庙的问题无关种族，但种族的矛盾却 

可经此渲染、煽动与操弄，种族的安全网其实已 

破裂，如何修补、捍卫、重建，我们需要努力， 

但政治的角力却常是最大的破坏者。 
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SUMMARIES
族教关系的躁动与不安
陈锦松•教育工作者时事评论员质正皓然我们的社会到今天仍无法改变对族群与肤色的刻板印象，只要同一个族群互殴，
很快被理解为帮派问题。只要是两个不同族希盟执政200天后面临了第一场考题-社会骚乱。不幸的，存在的社会不安令人
躁动，之前没有防范，之后维安不当，导致冲突升级，消拯员受重伤、汽车被推翻、庙宇被打砸、僧侣被挟持、大楼被攻
击等，这不是电影情节，是发生在我们身边雪州的暴力骚乱事
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吉隆坡3日讯 

雪州行政议员甘纳巴 

迪劳因在百年兴都庙 

冲突事件中，发表用 

词不当的言论，今早 

接受警方传召录取口 

供 

他今午接受马 

新社询问时证实此 

事，并指一支来自 

雪州警察总部的警 

官，是于今早6时许 

前往雪州政府秘书 

处大楼向他录取口 

供。 

甘纳巴迪劳表 

示，自己原订于今 

日主动前往雪州警察 

总部配合调查，惟因 

有公务在身，需出席 

一项紧急会议，被迫 

向查案官要求提早录 

供。 

根据了解，负责掌管 

社会经济与关怀政府事务的 

雪州行政议员甘纳巴迪劳， 

在骚乱事件一开始透过其面 

子书贴文指，有一群穆斯林 

涉及在这起冲突事件中，试 

图制造国内民族之间的不和 

谐，进而引发部分穆斯林网 

民的不满，纷纷涌入其面子 

书，谩骂及要求对方给予交 

代。 

巫统梳邦区部也针对甘 

纳巴迪劳发表有关引起种族 

不安的言论一事，前往梳邦 

再也USJ8警局报警，要求警纟 

方介入调查。 K 

骚
乱
事
件
言
论
不
当
议
员
录
供 
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吉隆坡3日讯
雪州行政议员甘纳巴迪劳因在百年兴都庙冲突事件中，发表用词不当的言论，今早接受警方传召录取口供他今午接受马新
社询问时证实此事，并指一支来自雪州警察总部的警官，是于今早6时许前往雪州政府秘书处大楼向他录取口供。甘纳巴
迪劳表示，自己原订于今日主动前往雪州警察总部配合调查，惟因有公务在身，需出席一项紧急会议，被迫向查案官要求
提早录供。根据了解，负责掌管社会经济与关怀政府事务的雪州行政议员甘
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吉隆坡3日讯|《2017 

年第二系列总稽查司报告》 

揭露，雪州政府在2014年至 

201 7年期间共策划75项防洪 

Vifc 减灾工程（叮B )，只有33项 

工程（44% )顺利竣工，仍有 

丁 42项工程仍在施工中。 

根据报告，在75项防洪 

减灾工程中，其中4项工程是 

"K 由联邦政府拨款，共3552万令 

吉。另外71项工程则由雪州政 

府拨款，共1亿9601万令吉。 

Crr 总稽查署抽样调查5项 

获得雪州政府拨款的工程， 

只有1项工程在申请延长工期 

(EOT )后顺利完成’另夕卜4 
项工程仍在施工中。 

报告指出，由于工程进度缓慢， 

防洪减灾工程并不达标，雪州多个地 

区至今依然深受水灾问题困扰。 

报告认为，只有在75项工程全部 

完成后，雪州的水灾问题才有望可以 

解决。 

报告也说，防洪减灾工程也发生 

多宗费用增加、延迟签约、未经批准 

的临时付款期限及材料纳入清单内。此 

外，多项工程的规格有缺陷，工作素质 

及安全管理也影响工程的管理素质。 
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吉隆坡3日讯|《2017
年第二系列总稽查司报告》揭露，雪州政府在2014年至2017年期间共策划75项防洪Vifc减灾工程（叮B
)，只有33项工程（44% )顺利竣工，仍有丁42项工程仍在施工中。根据报告，在75项防洪减灾工程中，其中4项工程是"K
由联邦政府拨款，共3552万令吉。另外71项工程则由雪州政府拨款，共1亿9601万令吉。Crr总稽查署抽样调查5项获得雪
州政府拨款的工程，只有1
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第三国产牟计划 

有助提高大马工程技术 

吉隆坡3日讯|经济事务部 

长拿督斯里阿兹敏阿里指出， 

政府要推行第三国产车计划的重 

点‘并不是在「造车」’而是要 

提高我国的工程技术，包括创新 

和科技。 

他说，由首相敦马哈迪领导 

的国家发展理事会在昨晚已有召 

开会议，并讨论了第三国产车计 
划° 

他表示，他目前是负责和涉 

及单位商讨，以准备第三国产车 

的原型车（Prototype )，希望明 

年可以推出。 

阿兹敏阿里今日是在国会上 

议院提呈第11大马计划中期检讨 

报告后，在国会走廊受询时，如 

是指出。 

吸引专才回国 

他指出，根据贸工部的汇 

报，目前共有超过24个私人企业 

对第三国产车计划有兴趣。 

「一些在国外的我国专才也 

有意要回国，为第三国产车计划献 

策。我们将把这些专才带回国，这 

对国家发展能带来好处。」 

另一方面，询及我国是否因 

国际油价目前持续下跌，而需要 

重新调整2019年财政预算案时， 

阿兹敏说，他目前仍无法做出任 

何结论。 

他说，他于今晚将启程出席 

明曰在维也纳举彳"7的石油输出国 

组织（OPEC，油盟)的会议。 

他指出，虽然大马不是石油 

输出国组织的成员，但他们需要 

较小石油出产国的支持，以稳定 

油价。 

询及大马是否会继续要求每 

曰减产2万桶原油时，阿兹敏说， 

每曰减产2万桶原油的协议将在 

12月到期，至于新的协议会减产 

多少原油，则将在明曰开始举行 

的石油输出国组织会议决定。 
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有助提高大马工程技术吉隆坡3日讯|经济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府要推行第三国产车计划的重点‘并不是在
「造车」’而是要提高我国的工程技术，包括创新和科技。他说，由首相敦马哈迪领导的国家发展理事会在昨晚已有召开
会议，并讨论了第三国产车计划°他表示，他目前是负责和涉及单位商讨，以准备第三国产车的原型车（Prototype
)，希望明年可以推出。阿兹敏阿里今日是在国会上议院提呈
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罨缚、‘ V 

隶属雪州秘书办公室的资讯科技单位，被揭发以高出市价多倍 

的价格，进行31项采购，其中吧台椅及吸尘器的采购价，高出 的价格，进行31项采购，其中吧台椅及吸尘器的采购价，高出 

市价300至600令吉。 

雪资讯難单位 
格子耳机实费了 

雪州秘书办公室资讯科技单位采购批漏 

吉隆坡3日讯《2017年第二系列总稽查司报 

告》揭露，隶属雪州秘书办公室的资讯科技单位， 

在信息与通信技术（ICT)的采购管理上出现严重纰 

漏，被揭发以高出市价多倍的价格，进行31项不合理 

采购，额外蒙受3万312令吉20仙的差价损失！ 

这批不合理的采购，包括 

有数据中心的资产、设备和家 

具、供应多媒体系统的设备与配 

件以及电脑硬体设备等等，分别 

以介于最低8令吉94仙的差价， 

以及最高3026令吉57仙差价来购 
买° 

其中，由宜家出产的吧台 

椅，市场原价一个只要278令吉30 

仙，但资讯科技单位却以一个698 

令吉进行采购，每个差价41 9令 

吉70仙；该单位当时共采购4个吧 

台椅，相等于额外损失1678令吉 

80仙。 

此外，该单位也以485令吉 

购买一个壁挂式桌子，但市场原 

价一个只要150令吉，差价为335 

令吉。 

总稽查司发现，该单位在进 

行采购前，并没有对合理的市价 

展开研究，以致采购价格远远比 

市场价格贵。 

除了价格买贵了，总稽查司 

也发现，该单位的一些采购，也 

没有系统化进行标签，更采购了 

需求以外的多余物品，导致物品 

囤积未被使用，造成浪费。 

没研究合理市价 

2017年第二系列总稽查司报 

告今日出炉，雪州共有4个单位接 

受稽查，分别是雪州秘书办公室 

的资讯科技单位、雪州水利灌溉 

局、安邦再也市议会以及雪兰莪 

伊斯兰教理事会（MAIS )。 

2017年第二系’到 
'Sssn 

总稽查司 
运告 

雪州秘书办公室的资讯科技 

单位，是一个负责雪州政府办公 

室，以及雪州9个县属与土地局办 

事处柄息与通柄技术系统与设备 

的单位。 

据信息技术策略蓝图 

(PSTM )，该单位采购方式共分 

成4种，分别是招标（Tender )、 

报价价码(Sebut Harga )、直接 

商议(Rundingan Terus )和直接 

采购（Pembelian Terus)。所有 

采购必须遵循联邦政府和州政府 

的指示和通令进行。 

针对上述的米购失误，该单 

位解释称，他们在采购前都会展 

开市价研究，惟这批采购却没有 

进行文档记录。为此，总稽查司 

认为，该单位出现上述纰漏，是 

吧台椅 

采购 采购价 

(个/令吉） 

市价 

(个/令吉） 

差价 

(个/令吉） 

亏损 

(令吉) 

吧台椅 4 698 278.30 419.70 1678.80 

壁挂式桌子 1 485 150 335 335 

干湿吸尘器 1 995 349 646 646 

便携式摄像机 1 9800 7430 2370 2370 

外接式麦克风 

录音机 
1 1860 598.50 1261.50 1261.50 

相机包(53公升) 1 1100 835 265 265 

头戴式耳机 3 980 689 291 873 

内接影碟500GB 10 235 162.97 72.03 720.30 

伺服器机柜 3 5098 2071.43 3026.57 9079.71 

电源线(3公尺） 5 204 57.80 146.20 731 

讯科技和电脑设备。也因为，从 

2015年至2018年，雪州政府共计 

拨出4564万令吉给雪州秘书处的 

资讯科技单位。 

便携式摄像机及相机包也一 

样被揭发高价采购，以致 

面对200至2000令吉不 

等的亏损。 

因为没有对合理价格展开研究， 

并与供应商提供的价格进行对 

比，这点需要做出改善。 

随著资讯科技越趋发达，为 

了推助雪州迈向精明州的目标， 

雪州政府必须与时并进提升资 
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隶属雪州秘书办公室的资讯科技单位，被揭发以高出市价多倍的价格，进行31项采购，其中吧台椅及吸尘器的采购价，高
出
 市价300至600令吉。
雪资讯難单位格子耳机实费了雪州秘书办公室资讯科技单位采购批漏吉隆坡3日讯《2017年第二系列总稽查司报告》揭露
，隶属雪州秘书办公室的资讯科技单位，在信息与通信技术（ICT)的采购管理上出现严重纰漏，被揭发以高出市价多倍的
价格，进行31项不合理
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拆庙骚乱案情重演 
»A12 A13 

阿米鲁丁透露拆庙风波有望 

在两个星期内解决。-徐慧美-

莎阿南3日讯雪州大臣阿米鲁丁表示，梳邦再也斯里马哈马 

里安曼兴都庙的拆庙风波，预计可以在两个星期内解决。 

他透露，雪州政府已经会晤 

庙方及发展商，双方都针对这项 

课题给予正面回应，以期友好的 

解决这起风波。 

「雪州政府明日将再次与所 

有利益相关者会晤，这场会面将 

以闭门方式进行。我预计最快2至 

3个星期，只要双方互相迁就，就 

可以达成共识。」 

阿米鲁丁是于今日出席雪州 

议会后，接受媒体询问时这么表 

探讨夜店营业时间 

另外，大臣表示，雪州行政 

议会将讨论，是否跟随吉隆坡市 

政局的脚步，限制娱乐场所在凌 

晨1时前结束营业。 

「雪州政府将会研究这项政 

策是否可行。州政府此前曾限制 

娱乐场所在凌晨3时前结束营业， 

不过这些娱乐场所与住宅区有段 

距离。我将会亲自把这项课题， 

带入下星期或之后的行政议会内 

讨论。j 
针对雪州新行政议员的人 

选，阿米鲁丁说他将会在本月底 

把推荐名单提呈给予雪州苏丹沙 

拉夫丁殿下，寻求御准。 

雪州前行政议员沙哈鲁丁于 

今年8月2日病逝后，其职位就一 

直悬空至今。沙哈鲁丁生前掌管 

伊斯兰教、人力资本、教育、科 

技与创新事务委员会。 

面政府今睡2逋两思内解决风逋 
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莎阿南3日讯|雪州大臣 

阿米鲁丁表示，雪州发展机 

构(PKNS )的总资产从2016 
年的59亿6884万令吉，增加 

至2017年66亿万56万令吉。 

他说，雪州发展机构的 

负债则从201 6年1 1亿51 44 
万令吉，上涨至2017年17亿 

大臣也说，截至目前，雪 

州发展机构共有9016.72英亩的 

土地尚未进fr发展5其中乌雪 

县最多，共6289.17英亩。 

「至于雪州发展机构子 

公司，则有多达108.413和英 

亩的土地尚未进行发展，」 

阿米鲁丁宣布，雪州发 

雪发展机构总资产增至66亿 
3997万令吉。 

「在收入及支出方面， 

雪州发展机构在2017年内分 

别是取得6亿2435万令吉及5 
亿839万令吉。j 

阿米鲁丁是于今曰在 

雪州议会口头问答环节回答 

柏马登州议员罗扎娜的提问 

时，这么表示。 

展机构将在瓜雪武吉柏灵明5 

一片占地59.98英亩的土地上 

展开一项综合型发展计划，预 

计将于2021年开始动工。 

他说，这项发展计划包 

括兴建房屋及商店，相信发 

展准证可以在201 9年取得， 

发展图测则可以在2020年获 

得批准。 
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77]c坝储水足应付旱季 
莎阿南3日讯|雪州行政议员 

依兹汉说，雪州7个水坝的储水能够 

应付旱季的水供需求长达3个月。 

他说，截至1 1月14日，雪 

州其中6个水坝的储水量皆达到 

100%，只有荅都水坝处于96.9%。 

「雪州水坝储水量处健康水 

平，这有赖于季候风时期的降雨 

量增加，储水量也随著提升。」 

依兹汉是于今日在雪州议 

会，回答双溪亚依大华州议员利 

詹依斯迈的提问时，这么表示。 

依兹汉也说，雪州水供管理机 

构（LUAS )将会负责管制泄洪的事 

务，若有需要，就会打开水闸口， 

以避免对雪州子民造成影响。 
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说，截至1
1月14日，雪州其中6个水坝的储水量皆达到100%，只有荅都水坝处于96.9%。「雪州水坝储水量处健康水平，这有赖于
季候风时期的降雨量增加，储水量也随著提升。」依兹汉是于今日在雪州议会，回答双溪亚依大华州议员利詹依斯迈的提
问时，这么表示。依兹汉也说，雪州水供管理机构（LU
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C 雪州12地方政府遭拖欠门牌税 a 

地方政府 2017年(令吉) 2016年(令吉) 差别(令吉/%) 

士拉央 5520 万 3980 万 1540万/38.7% 

雪邦 3977 万 3250 万 727万/22.4% 

八打灵再也 8018 万 6798 万 1220万/17.9% 

沙白安南 313万 293万 20万/6.8% 

瓜雪 2789 万 2624 万 165万/6.3% 

莎阿南 5789 万 5515 万 274万/5% 

安邦再也 5595 万 5412 万 183万/3.4% 

瓜冷 1095 万 1054 万 41万/3.9% 

乌雪 8103 万 8013 万 90万/1.1% 

加影 4530 万 4489 万 41万/0.9% 

巴生 5786 万 5996 万 -210万/-3.5% 

梳邦再也 6250 万 6655 万 -405万/_6.1% 

总共 5亿7765万 5亿4079万 3686万/6.8% 

雪州10地方政府门牌税欠款增加 
吉隆坡3日讯|《2017年第二 

系列总稽查司报告》指出，截至 

2017年杪，雪州12个地方政府被拖 

欠的门牌税高达5亿7765万令吉， 

相较于2016年增加3686万令吉。 

报告说，在1 2个地方政府 

中，10个地方政府被拖欠的门牌 

税有增加的迹象，只有2个地方政 

府成功减少累积欠税，分别是巴 

生及梳邦再也市议会，各别减少 

了3.5%及6.1%的拖欠税款。 

上述10个拖欠门牌税增加的 

地方政府中，以士拉央、雪邦及八 

打灵再也市政上升比例最明显，累 

积拖欠门牌税较2016年分别增加 

38.7%、22.4%及 17.9%。报告显示， 

雪州12个地方政府2017年总收入 

达23亿6000万令吉，惟被拖欠门牌 

税有5亿7765万令吉。 

「如果能成功追收回欠款， 

地方政府的总收入即可达29亿4000 

万令吉，因此每个地方政府都须积 

极追收被拖欠的门牌税。」 

报告也指出，乌雪县议会被 

拖欠的门牌税最多，高达8103万 

令吉，其中6201万令吉为烂账。 

报告也说，门牌税是地方政 

府的主要收入，而在2017年，雪 

州1 2个地方政府政府总共收回13 

亿9000万令吉的门牌税，较2016 

年增加了5792万令吉。 

报告显示，雪地方政府201 7 

年财务状况满意，8个地方政府有 

盈余，4个地方政府则出现赤字。 

「雪州12个地方政府整体盈 

余，较2016年减少4606万令吉，而 

盈余减少、赤字增加的地方政府， 

分别是梳邦再也市议会、八打灵再 

也市政厅及沙白安南县议会。」 
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j人《 吉隆坡3日讯| 

>C安邦市议会（MPAJ ) 
i|?被批执法不严，不仅 

yV连累政府失收234万 

TTj令吉包括美食中心在 

i 内的商业单位租金， 

^甚至有业者欠租长达 

放 《2017年第二 

hr 系列总稽查司报告》 

iztr揭露，安邦市议会在 

\[[z征收商业单位租金缺 

u^乏行动力，不仅让地 

方政府收入削减，而 

r 且还让一些商家拖欠 

猶至85个月。 

当局批下的租 

不H.赁条约内容显示，逾 

>4^期达3个月未缴付租 

-A1A金的业者，安邦市议 

会有权不通知即撤回 

出租单位。 

惟，当局在2015年至 

2018年6月间，共有368位商 

业单位业者欠租，其中有10% 

的业者，相等于每142个单 

位，就有14人拖欠政府租金 

超过7个月。 

此外，由于当局并没有 

依法向逾期未交付租金者， 

采取终止合约的行动，反而 

放任拖欠租金的业者续租， 

才会让欠款金额节节升高。 

单单在今年上半年欠下的租 

金就达78万令吉。 

此外，总稽查司报告认 

为，安邦市议会使用2个月 

至10个月的时间，处理租用 

商业单位的申请程序费时过 

长，才间接拉长商业单位的 

空窗期，而影响租金收入。 

总稽查司直批有关当局 

在收租过程效率不佳，同时 

建议对方加强执行力，依法 

收租和果断对付违约者。 

安邦市议会为欠租率提 

高作出解释，称部分商家业 

者针对欠租而遭终止合约一 

事提出上诉和求情，故当局 

会考量对方的求情信，并与 

相关单位商议后，才会作出 

最终决定。 
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黄搞林：无意当雪火鏑主IS 
莎阿南3日讯|尽管获得雪州行政议员拿 

督邓章钦推荐出任党主席，惟雪州议长黄瑞 

林表明本身没有此意愿，现阶段只想专注在 

适耕庄州选区及雪州议会事务。 

黄瑞林表7F，他感谢邓 

章钦的推荐，不过相信仍有 

其他更适当的人选可出任雪 

州行动党主席一职。 

「我想专注把州选区及 

雪州议长的工作做好，至于 

州主席职位，党内有其他更 

适当的人选可以出任领导， 

带领雪州迈向更高峰。我会 

配合整个团队一起工作，继 

续协助党领导层几州政府， 

让雪州希盟继续强大。」 

黄瑞林也是雪州行动党 

宣传秘书。他今日出席雪州议 

会后，受媒体询及雪州行动党 

改选一事时，这么表示。 

询及心目中的主席人 

选，黄瑞林则说现阶段难以 

去评定，不过他相信雪州基 

层拥有足够的智慧，可以选 

出最强大的团队来领导雪州 

行动党。 

针对雪州行动党现任主 

席潘俭伟的表现，黄瑞林表 

示，每位领袖都有各自的处 

事作风，也会有优点缺点， 

因此外人难以点评。 

「不过，我认为雪州 

行动党新届主席必须有一个 

明确的大方向，同时搞好党 

务，把党的利益放在最优先 

位置，贯彻党的斗争理念和 

原则。」 

他也说，雪州行动党主 

席需要进一步强化与希盟友 

党的关系，稳定雪州政局， 

将雪州打造成一个全马的模 

范州属。 

他提醒，新任雪州行动 

党主席也必须与州内华社打 

好关系，并坦诚党过去在这 

方面做得不足。 

尊重潘俭伟推荐人选 

「如果雪州行动党能 

够加强与华社的互动，相 

信有助于党扮演更全面的角 

色。」 

另外，针对潘俭伟指定 

雪州署理主席哥宾星接任主 

席，黄瑞林表示，他尊重潘 

俭伟推荐人选的权利，不过 

强调最终的决定权是属于基 

雪兰莪 

立法议会 

黄瑞林®雪州议长 

层。 

「任何人都可以推荐主 

席人选，但是如果没有基层 

支持，无法进入15名州委， 

那说再多也没有意义。 

询及双溪比力州议员 

刘天球在来临党选中来势汹 

汹，黄瑞林说刘天球在党内 

有强大的基层，尽管在某些 

方面可能不认同对方，但相 

信刘天球应该能够进入1 5名 

州委。 
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瑞林表7F，他感谢邓章钦的推荐，不过相信仍有其他更适当的人选可出任雪州行动党主席一职。「我想专注把州选区及雪
州议长的工作做好，至于州主席职位，党内有其他更适当的人选可以出任领导，带领雪州迈向更高峰。我会配合整个团队
一起工
Despite he have Selangor DAP State Executive Councillor Teng Chang Khim`s recommendation for the appointment of
party chairman, Selangor Speaker Ng Suee Lim stated that he had no intention to run for the seat as he only wanted to
focus on running state constituency Sekinchan and managing parliamentary affairs of Selangor at the moment.
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雪政府今晤2造兩週内解決風波 
莎阿南3日讯|雪州大臣阿 

米鲁丁表示，梳邦再也斯里马哈 

马里安曼兴都庙的拆庙风波，预 

计可以在两个星期内解决。 

他透露，雪州政府已经会晤 

庙方及发展商，双方都针对这项 

课题给予正面回应，以期友好的 

解决这起风波。 

「雪州政府明日将再次与 

所有利益相关者会晤，这场会 

面将以闭门方式进行。我预计最 

快2至3个星期，只要双方互相迁 

就，就可以达成共识。」 

阿米鲁丁是于今日出席雪州 

g会后，接受媒体询问时这麽表 

7Ko 

探討夜店營業時間 

另外，大臣表示，雪州行政 

议会将讨论，是否跟随吉隆坡市 

政局的脚步，限制娱乐场所在凌 

晨1时前结束营业。 

「雪州政府将会研究这项 

政策是否可行。州政府此前曾限 

制娱乐场所在凌晨3时前结束营 

业，不过这些娱乐场所与住宅区 

有段距离。我将会亲自把这项课 

题，带入下星期或之后的行政议 

会内讨论。」 

针对雪州新行政议员的人 

选，阿米鲁丁说他将会在本月底 

把推荐名单提呈给予雪州苏丹沙 

拉夫丁殿下，寻求御准。 

雪州前行政议员沙哈鲁丁于 

今年8月2日病逝后，其职位就一 

直悬空至今。沙哈鲁丁生前掌管 

伊斯兰教、人力资本、教育、科 

技与创新事务委员会。 
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SUMMARIES
雪政府今晤2造兩週内解決風波
莎阿南3日讯|雪州大臣阿米鲁丁表示，梳邦再也斯里马哈马里安曼兴都庙的拆庙风波，预计可以在两个星期内解决。他透
露，雪州政府已经会晤庙方及发展商，双方都针对这项课题给予正面回应，以期友好的解决这起风波。「雪州政府明日将
再次与所有利益相关者会晤，这场会面将以闭门方式进行。我预计最快2至3个星期，只要双方互相迁就，就可以达成共识
。」阿米鲁丁是于今日出席雪州g会后，接受媒体询
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安华（左）与马智礼（右）在国会走廊相谈甚欢。 

第三國產車計劃 

有助提高大馬工程技術 

吉隆坡3日讯I经济事务部长 

拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府要 

推行第三国产车计划的重点，并不 

是在「造车」，而是要提高我国的 

工程技术，包括创新和科技。 

他说，由首相敦马哈迪领导的 

国家发展理事会在昨晚已有召开会 

议，并讨论了第三国产车计划。 

他表示，他目前是负责和涉及 

单位商讨，以准备第三国产车的原 

型车（Prototype)，希望明年可 

以推出。 

阿兹敏阿里今日是在国会上 

议院提呈第11大马计划中期检讨报 

告后，在国会走廊受询时，如是指 

出。 

吸引專才回國 

他指出，根据贸工部的汇报， 

目前共有超过24个私人企业对第三 

国产车计划有兴趣。 

「一些在国外的我国专才也 

有意要回国，为第三国产车计划献 

策。我们将把这些专才带回国，这 

对国家发展能带来好处。」 

另一方面，询及我国是否因国 

际油价目前持续下跌，而需要重新 

调整2019年财政预算案时，阿兹敏 

说，他目前仍无法做出任何结论。 

他说，他于今晚将启程出席明 

曰在维也纳举行的石油输出国组织 

(OPEC,油盟）的会议。 

他指出，虽然大马不是石油输 

出国组织的成员，但他们需要较小 

石油出产国的支持，以稳定油价。 

询及大马是否会继续要求每曰 

减产2万桶原油时，阿兹敏说，每 

曰减产2万桶原油的协议将在12月 

到期，至于新的协议会减产多少原 

油，则将在明日开始举行的石油输 

出国组织会议决定。 
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SUMMARIES
 第三國產車計劃
有助提高大馬工程技術吉隆坡3日讯I经济事务部长拿督斯里阿兹敏阿里指出，政府要推行第三国产车计划的重点，并不是
在「造车」，而是要提高我国的工程技术，包括创新和科技。他说，由首相敦马哈迪领导的国家发展理事会在昨晚已有召
开会议，并讨论了第三国产车计划。他表示，他目前是负责和涉及单位商讨，以准备第三国产车的原型车（Prototype)，
希望明年可以推出。阿兹敏阿里今日是在国会上议院提呈第
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骚亂事件言論不當議員錄供 
吉隆坡3日讯|雪州行政议 

员甘纳巴迪劳因在百年兴都庙 

冲突事件中，发表用词不当的 

言论，今早接受警方传召录取口 

供！ 

‘他今午接受马新社询问时证 

实此事，并指一支来自雪州警察 

总部的警官，是于今早6时许前 

往雪州政府秘书处大楼向他录取 

口供。 

甘纳巴迪劳表示，自己原订 

于今日主动前往雪州警察总部配 

合调查，惟因有公务在身，需出 

席一项紧急会议，被迫向查案官 

要求提早录供。 

根据了解，负责掌管社会经 

济与关怀政府事务的雪州行政议 

员甘纳巴迪劳，在骚乱事件一开 

始透过其面子书贴文指，有一群 

穆斯林涉及在这起冲突事件中， 

试图制造国内民族之间的不和 

谐，进而引发部分穆斯林网民的 

不满，纷纷涌入其面子书，谩骂 

及要求对方给予交代。 

巫统梳邦区部也针对甘纳巴 

迪劳发表有关引起种族不安的言 

论一事，前往梳邦再也USJ8警局 

报警，要求警方介入调查。 
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SUMMARIES
 骚亂事件言論不當議員錄供
吉隆坡3日讯|雪州行政议员甘纳巴迪劳因在百年兴都庙冲突事件中，发表用词不当的言论，今早接受警方传召录取口供！‘
他今午接受马新社询问时证实此事，并指一支来自雪州警察总部的警官，是于今早6时许前往雪州政府秘书处大楼向他录
取口供。甘纳巴迪劳表示，自己原订于今日主动前往雪州警察总部配合调查，惟因有公务在身，需出席一项紧急会议，被
迫向查案官要求提早录供。根据了解，负责掌管社会经济
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族
群
關
係
的
級
動
與
不
安 

a 陈锦松 
•教育工作者 

时事评论员 a 质正皓然 

我们的社会到今天仍无法改变对族群与肤色的刻板印象，只要同一个族群互殴， 

很快被理解为帮派问题。只要是两个不同族群殴斗，就是种族冲突。 

#盟执政200天後面临了第一场考题—— 

—社会骚乱。不幸的，存在的社会不安 

令人躁动，之前没有防范，之後维安不当， 

导致冲突升级，消拯员受重伤、汽车被推 

翻、庙宇被打砸、僧侣被挟持、大楼被攻击 

等，这不是电影情节，是发生在我们身边雪 

州的暴力骚乱事件。 

11月26日凌晨在雪州梳邦再也USJ25的 

拆迁兴都庙所发生的暴力冲突事件，涉及的 

三方有古庙的守护者、挑事的肇事者及幕後 

的隐形者，到底谁才是真正骚乱的主使者、 

事端的引发者、暴动的怂恿者，这些有待警 

方彻底调査，但同时警方本身也必须「被调 

查」。首相马哈迪震惊的同时已表态将严惩 

罪犯，决不宽待。 

不知是幸灾乐祸还是要「领功」，官司 

缠身的前任首相纳吉迫不及待的发表声明， 

指在其任内不曾发生类似骚乱事件，暗讽希 

盟政府没能有效处理社会与族群矛盾，才会 

一发不可收拾。 

渲染成巫裔印裔衝突 

但纳吉是否忘了，他任内发生的暴力 

冲突。2015年7月首都吉隆坡武吉免登的著 

名购物区刘蝶广场内发生的纠众闹事最後演 

变成涉及种族情绪的骚乱，当时一名马来青 

年在广场内一家手机店偷东西被华裔店员发 

现，事後向警方报案处理。不过这名马来青 

年被释放後偕同一群马来人重返手机店，殴 

打店员并硒坏店面。当时，一批华裔青年与 

马来纠众者大打出手，事件升级后，路人以 

及一些中文报章的记者也受到波及。此事引 

起社会广泛关注，马来人与华裔种族之间的 

矛盾顿时被渲染。 

此次殴斗是发生在印裔与马来民族两 

群体，也必然再次引发种族的敏感神经。 

该所拥有147年历史的斯里马哈马里安曼兴 

都庙，怀疑是马来帮派成员受人指使在凌晨 

闯入兴都庙内打砸，内政部长慕尤丁公幵指 

责是发展商的律师以15万令吉雇人闹事。用 

马来人攻击兴都庙，或许我们可以简单的理 

解这是发展商与庙宇主持人土地的纠纷所导 

引出来的暴力冲突，但群众会迅速的渲染为 

印裔与马来族群的冲突，社交媒体的绘声绘 

影，脆弱的族群关系，马上引起恐慌。1969 

年的513事件看来是盘旋不去的阴影。 

兴都庙的地段是发展商的，如果从法 

律的层面来看，发展商有权依法收回土地， 

但问题是收回的不是一般的非法木屋区，过 

去为了护卫家园出现的这类抗争不是没有前 

例，但基於受影响的多是少数的村民，通常 

抗争的程度与范围是有局限的。但现在面对 

的是具有历史的宗教场所，百年历史可比新 

山柔佛古庙，无疑的信仰的力量会在动员的 
层级上展现巨大的群体力量。 

兴都庙的负责人说得很明白，我们不是 

要赔偿，我们要的是守住一个可以膜拜的地 

方。这是心理话，还是门面话都不重要，但 

这个喊话却可以使得信徒由衷的为了护庙而 

赴汤蹈火。精神层面的宗教力量，可以使个 

人把生命的价值排在其次。 

发展商为了达到收回土地的目的，是 

否尽了力，是否在法治的立场上完全理直气 

壮，宗教的敏感是否可以完全不必考虑？如 

果以为通过暴力就能解决问题，显然的没有 

看清捍卫宗教的力量是无惧压迫、暴力与患 

惑的。可以断言任何意图通过暴力解决问题 

的动机，本身就是最大之恶行。 

警隊是否怠惰？ 

当然冰冻三尺非一日之寒，骚扰的发 

生，古庙的负责人公开埋怨他们多次联系 

警方保护该庙但都不得要领，证明警方的失 

报道称，骚釓在凌晨2点30分发生，但 

最靠近的梳邦再也警区的警方在凌晨约4时 

15分，才派出一辆巡逻警车到现场，而联邦 

後备队更迟至清晨6时才姗姗来迟。 

兴都庙住持顾问嘉亚古玛透露，警方迟 

迟未到，他唯有向附近的印裔求助，我们要 

问：警队出了什麽问题，这也引起掌管国民 

团结及社会和谐事务的首相署部长瓦达慕迪 

的不满。事实上，警队背後是否存在任何怠 

慢，理应也要彻查到底。试问若警队更早抵 

达现场，骚乱的情况或许能得到有效遏制， 

减少蔓延及破坏。 
随著首相马哈迪及雪州政府的介入，该 

兴都庙搬迁的问题暂时得到缓解，以平息印 

裔社会的不满与不安，愤怒与躁动。 

我们的社会到今天仍无法改变对族群与 

肤色的刻板印象，只要同一个族群互殴，很 

快被理解为帮派问题。只要是两个不同族群 

殴斗，就是种族冲突。而如果又有宗教掺和 

其中，其对立、动员、渲染就很快形成复杂 

的族群矛盾与怨怼。 

内阁一致决定不签署ICERD (消除一切 

形式种族歧视国际公约），事实上是种族 

的幽灵不断盘旋在我们的脑际，马来人目前 

所享有的政策保护、特权等，是否与这个公 

约是背离的，使得仅获得马来民族30%支持 

上台执政的希盟政府在签与不签之间进退失 

据，尽管世界超过一百多个国家已经签署。 

反对党伺机而动，巫统与伊党准备标签希盟 

是对马来人不友善的、是反穆斯林的，是准 

备取消马来人特权的。盲动的马来人，恐会 

闻鸡起舞，使得执政党岌岌可危，这正是马 

来西亚种族政治的困局。 

兴都庙的问题无关种族，但种族的矛盾 

却可经此渲染、煽动与操弄，种族的安全网 

其实已破裂，如何修补、捍卫、重建，我们 

需要努力，但政治的角力却常是最大的破坏 

者。 
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SUMMARIES
族群關係的級動與不安
 a陈锦松•教育工作者时事评论员质正皓然
 我们的社会到今天仍无法改变对族群与肤色的刻板印象，只要同一个族群互殴，
很快被理解为帮派问题。只要是两个不同族群殴斗，就是种族冲突。
 #盟执政200天後面临了第一场考题——
—社会骚乱。不幸的，存在的社会不安令人躁动，之前没有防范，之後维安不当，导致冲突升级，消拯员受重伤、汽车被
推翻、庙宇被打砸、僧侣被挟持、大楼被攻击等，
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(吉隆坡3日讯）首相 

署部长瓦达姆迪重申，希盟 

政府部长及雪州行政议员将 

合作，为快速解决施菲尔斯 

里马哈廉曼兴都庙课题寻求 

方案 

他今日发表文告说，兴 

都庙课题如今由联邦政府及 

瓦達：解決興都廟課題 

聯邦州政府共同處理 
雪州政府共同处理。 

他说，前兴都庙有 

两位主席竞相接管该庙的行 

政，他们需要辞去该庙的行 

政管理职位，交由几个相关 

人士所组成的管理单位。 

他指出，他也准备与各 

方代表律师会面，以便解决 

之间的纷争。 

但他认为，马来西亚兴 

都教组织提出充当中间人的 

提议在目前阶段不需要，因 

为联邦及州政府已采取重要 

步骤保护该庙的利益。 
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SUMMARIES
(吉隆坡3日讯）首相
署部长瓦达姆迪重申，希盟政府部长及雪州行政议员将合作，为快速解决施菲尔斯里马哈廉曼兴都庙课题寻求方案他今日
发表文告说，兴都庙课题如今由联邦政府及瓦達：解決興都廟課題聯邦州政府共同處理雪州政府共同处理。他说，前兴都
庙有两位主席竞相接管该庙的行政，他们需要辞去该庙的行政管理职位，交由几个相关人士所组成的管理单位。他指出，
他也准备与各方代表律师会面，以便解决之间的纷争。但他认为，
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“州政府是否为更换总水表至个 

别水表的程序设下期限呢 

她提及，其选区内有许多廉价组 

屋并无能力申请总水表至个别水表， 

也没有能力缴付水费，才会被雪州水 

供公司采取断水行动。 

她认为，断水是很困扰的行为， 

因为水供是生活的基本需求，尤其部 

分居民已缴付水费，却因为组屋使用 

总水表而受牵连，一并被断水。 

加速更换程序 

为此，依兹汉表示，雪州水供--

直十分关注总水表更换至个别水表的 

课题，尽管面对技术问题，但也会加 

速更换程序。 

“我确实也接获许多投诉，包括 

联合管理机构投诉水供问题，以及使 

用个别水表的单位被断水等，无论如 

何，更换水表的工作会继续进行” 

雪州地区的 

部分组屋管 

理层不愿意更 

换个别水 

表，继 

而衍生 

许多问 

•嘉玛莉亚：雪州政府应为组屋更换总 

水表至个别水表的程序设下期限。 

(沙亚南3日讯）掌管雪州基 

本建设、公共设施、农业现代化 

及农基工业事务的行政议员依兹 

汉表示，组屋继续使用总水表将 

衍生许多问题，而更换个别水表 

的过程则面对不少技术问题，其 

中包括部分组屋管理层不愿意更 

换个别水表。 

他回答行动党万达镇州议员嘉玛 

莉亚的口头提问时指出，联合管理机 

构在法令授权下管理组屋，州政府也 

不能随便插手组屋的内部管理，因此 

只要有关组屋的总水表未更换，州政 

府都难以插手。 

行动党武吉加星州议员拉吉夫 

也针对上述课题提出附加提问，他表 

示，部分组屋的管理层与居民对更换 

水表的立场不一致，也令更换个别水 

表的进展受阻。 

“如果出现组屋管理层与居民意 

见不一样的情况时，州政府可以如何 

协助？ ” 

对此，依兹汉表示，他的选区也 

面对一样的情形，有些组屋甚至没有 

管理层或管理层不活跃，因此在多个 

课题上出现阻碍，无论如何他也会再 

探讨该如何进一步处理。 

换水表需管理层提申请 

嘉玛莉亚也指出，雪州水供管理 

公司的更换水表程序并非自动将总水 

表换成个别水表，而是由组屋管理层 

提出申请，因此许多组屋必须等待当 

局批准更换水表的申请 

依茲漢：部分管理層不合作 

組屋換個别水錶iifl 
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SUMMARIES
“州政府是否为更换总水表至个
别水表的程序设下期限呢她提及，其选区内有许多廉价组屋并无能力申请总水表至个别水表，也没有能力缴付水费，才会
被雪州水供公司采取断水行动。她认为，断水是很困扰的行为，因为水供是生活的基本需求，尤其部分居民已缴付水费，
却因为组屋使用总水表而受牵连，一并被断水。加速更换程序为此，依兹汉表示，雪州水供--直十分关注总水表更换至个
别水表的课题，尽管面对技术问题，但也会加速更换程
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大臣：不跟隨都門 

雪夜店可營業至3am 
(沙亚南3日讯）雪州无意追随吉 

隆坡联邦直辖区把娱乐场所营业时间限 

定在不能超过凌晨1时。 

雪州大苗阿米鲁丁今日在雪州议 

会厅外受询时指出，除非有关限定娱乐 

场所营业时间不能超过凌晨1时，成为 

联邦政府的国策，届时州政府将优先处 

理。 

他将把这项课题带人下周行政议会 

做进_ •步讨论，执行与审视层面将由地 

方政府全权落实，例如娱乐场所与民宅 

的距离，县市议会将在考量居民的生活 

环境后，对娱乐场所营业时间做出合理 

性的限定。 

月内呈替补沙哈鲁丁人选 

他说，雪州先前限定娱乐场所营业 

时间不能超过凌晨3时，因此会以同样 

手法处理。 

阿米鲁丁透露，预计本月内向雪 

州苏丹沙拉弗丁殿下提呈新行政议员人 

选，以填补今年8月2日重病去世的沙哈 

鲁丁所掌管的雪州伊斯兰、教育、人力 

资本发展事务。 

沙哈鲁丁生前执掌的州行政事务， 

尤其是教育事务由大臣暂代。根据1959 

年成立雪州政府律法规定，雪州至少须 

4名、但不超过10人的行政议员阵容。 

雪州目前有一名大臣和9名行政议员。 

阿米鲁丁也透露，他与首邦市 

USJ25区施菲尔斯里马哈马廉曼兴都庙 

管理层以闭门方式会晤过两二次，进展 

良好，他有信心若能取得各方的包容与 

容忍，整件事有望在一两周内解决。 

他强调，州政府以开放心态接纳宗 

教师与宗教人员，在清真寺和祈祷所对 

州政府做出正面、建设性与依据理据的 

批评，否认州政府曾基于政治理念的不 

同，要这些宗教人员闭嘴。 
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SUMMARIES
大臣：不跟隨都門
雪夜店可營業至3am(沙亚南3日讯）雪州无意追随吉隆坡联邦直辖区把娱乐场所营业时间限定在不能超过凌晨1时。雪州
大苗阿米鲁丁今日在雪州议会厅外受询时指出，除非有关限定娱乐场所营业时间不能超过凌晨1时，成为联邦政府的国策
，届时州政府将优先处理。他将把这项课题带人下周行政议会做进_
•步讨论，执行与审视层面将由地方政府全权落实，例如娱乐场所与民宅的距离，县市议会将在考量居民的生活环境
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(八打灵再也3日讯）2017 

年总稽查司第二系列报告批安 

邦再也市议会没有严厉执法 

对付拖欠租金的商贩，以致从 

2015年至今年6月被拖欠南达 

234万令吉的租金a 

根据市议会的租约，所有商业 

单位的租户都必须在每月的7日前缴 

清租金，但截至今年6月，共有368 

名租户拖欠1至85个月的租金，涉及 

的欠款达78万令吉，其中有者甚至已 

拖欠高达85个月。 
报告提及，根据条例，•旦有关 

租户欠租超过3个月，市议会就有权 

在没有预先通知前提下，取消租约并 

收回单位；但在142名欠租超过7个月 

k 
2$17£摁稽皇固, 

的租户中，就有10%租户没有遭到任 

何对付。 

“尽管当局曾发出终止租约的通 

知，惟较后却没有真的采取行动，而 

租户依然继续营业，以致欠款越来越 

空置的商业单位非常脏乱，缺乏妥善管理。 

一年僅2次遴選程序冗長 
^稽查司报告还指出， 

根据程序，市议会 

必须在接获商业单位祖用申请 

时，安排面试和遴选单位的程 

序，惟当局并没有为解决所有 

程序列明期限和确保单位能在 

最快时间内出租 

报告指出，当局每年只安 

排2次面试，以致相关商业单 

位必须长期空置，直至遴选出 

新的租户为止。 

报告揭示，市议会在2015 

年至今年6月间，共取得564个 

单位申请，但其中只有193个 

获批，其余被拒绝的申请者都 

因不符合申请资格或没有出席 

面试B 

“据悉，其中20名成功申 

请者共耗时50至300天来申请 

和等待批准；而这么冗长的处 
理时间和一年仅2次的面试机 

会，也让市议会损失2万6810 
令吉的租金。” 

•安邦再也市议会较后已在旧美拉华蒂花园美食中心拉 

起警戒线及张贴告示，以阻止民众进入。 

47單位空置3至150個月 
m稽查司第二系列报告主要针对安邦再也市议 

会在管理商业单位租赁方面，包括招租程 

序、准备租约、监督商贩、执照、收取租金和欠款、终 

止租约及修复商业单位等进行调查8 

不过，报告发现，截至今年7月23日，市议会旗下 

仍有94个商业单位鉴于非处于策略性地点、因单位需维 

修而暂时终止出租、已被拆除或重建、巴刹提升工程尚 

未完成而还未被出租* 

报告强调，7个地区共47个已空置3个月至150个月 

的单位，估计已造成市议会损失58万令吉的租金收入。 

其中就以旧美拉华蒂花园（Taman Melawati Lama )美食 

中心内的9个单位空置时间最长’达到150个月，损失40 

万5000令吉。 

2美食中心残旧须重建 

官员也在7月16日巡视旧美拉华蒂花园和布亚丹绒 

(Medan Selera Bunga Tanjung )的美食中心时，发现该2 

个中心非常残旧，包括面对天花板损坏、墙壁斑驳及地 

砖破裂等问题s 

报告认为，美食中心残旧的环境也让无法出租的单 

位更显肮脏和难以收拾A但根据市议会于9月20 R的汇 

报，当局正计划拆除和重建旧美拉华蒂花园美食中心® 

“为显示有关美食中心即将拆除，当局应该将地 

段围起，并置放告示牌；但在总稽查司官员前往巡视期 

间，并不见相关行动，当局甚至允许租户继续营业，直 
至找到新的安置地点。” 

豁免租金没带上会议讨论 

另外，总稽查司也在调查时发现，安邦再也CD大 

厦（Menara CD )内一个1215.5平方尺，且每月可租800 

令吉的单位，并没有开放出租给大众，反而自2008年 

起，就交给市议会青年及社区组使用，作为市议会的休 

闲俱乐部。 

报告揭露，该单位的使用申请是于2008年7月获时 

ifcuil之前 
‘MBf. 1.. nf 

之後 

Lorong Be1akar>g Kdtor di Unit Premks 
Tldak Dbewakati 

k…i::觀 
•旧美拉华蒂花园美食中心空置的单位后巷非常 
肮脏。 

安邦再也市议会已在今年9月派员清理脏乱的后巷 

•nrl 

+小@以锌板覆盖地板破裂的部分，避免民众因误 

踩而受伤。 

公 
共 
廁 

衛 
生 

全 
欠 
佳 

，安邦再也市议会已于今年9月修补旧美拉华蒂花园 

美食中心破裂的地板。 

•旧美拉华蒂花园美食中心的建筑非常残旧 部分 •损坏或脱落的天花板已或修补和更换 

^稽査司揭露，尽管 

安邦再也AU 5美 

食中心的环境尚算卫生，但 

其公共厕所的卫生及安全欠 
佳。 

“此外，斯里瓦丹花园 

(Taman Sri Wat an )美食中 

心的公共厕所相当卫生，惟 

美拉华蒂花园J9路经济策划 

单位食档的公共厕所则遭废 
置。” 

不过，安邦再也市议 

会在回复报告时表示，市议 

会产业管理组并没有为上述 

美食中心提供清理服务，清 

理工作是由小贩负责，但市 

议会在短时间内完成清理工 

作。 

“由于公众人士滥用美 

食中心的公共厕所，市议会 

产业管理组计划于明年拆除 

公共厕所，以解决公共厕所面对的 
问题。” 

市议会也说，在未展开拆除工 

作前，他们会暂时锁上厕所 

讃揚照顧租戶福利 
t邦再也市议会已针对总稽 

查司的调查一 •采取行动 

和作出交代，该份总稽查司报告也赞 

当局照顾租户福利，并对商业单位的 

保安工作感到满意。 

报告提及，安邦再也市议会有 

良好地管理商业单位的出租服务， 

成功出租1489个商业单位，出租率 

达94.1%，问时共收取795万令吉或 

90.6%租金。 

报告揭露，该单位的使用申请是于2008年7月获时 

任市议会主席批准，惟申请信上并没有提及豁免租金， 

且也没有带入常月会议上进行讨论。而截至今年6月， 

有关单位已让市议会少收高达9万2000令吉的租金。 

报告认为，内部使用商业单位或豁免租金都会影响 

市议会的收人，且市议会主席没有经过常月会议讨论就 

批准申请的举措，也无法服众。 

• 2017年总稽査司第二系列报 

告批安邦再也市议会没有严厉 

对付拖欠租金的商贩，以致从 

2015年至今年6月被拖欠高达 

234万令吉的租金。 

天花板已经脱落。 
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(八打灵再也3日讯）2017
年总稽查司第二系列报告批安邦再也市议会没有严厉执法对付拖欠租金的商贩，以致从2015年至今年6月被拖欠南达234
万令吉的租金a根据市议会的租约，所有商业单位的租户都必须在每月的7日前缴清租金，但截至今年6月，共有368名租
户拖欠1至85个月的租金，涉及的欠款达78万令吉，其中有者甚至已拖欠高达85个月。报告提及，根据条例，•旦有关租
户欠租超过3个月，市议会就有权在没
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巴士不傳 
居民被逼走500公尺路 

•蕉赖鸿运花园多条路段没有设立巴士站牌，以致居民需步行 

至其他花园乘搭巴士，非常不便。（档案照） 

：赖鸿运花园 

(Taman Cheras 

Awana )里多个路段没有设立 

巴士站牌，以致巴十‘过而不 

停’，居民被迫走上逾500公尺 

到其他花园乘搭巴士，而我就是 
其中_ •名‘受害者’、 

我每天都乘搭巴士，因此每 

天都需从较远处的巴士站来冋我 

家，非常不便，我也曾在步行途 

中遭遇车祸，以致我脚部受伤。 

早前此花园设有巴士站牌， 

但由于该站牌安装工程马虎 

致在数天后就被人偷走。 

我从7月起曾陆续向陆路公 

共交通委员会、巴士公司、加影 

市议会、行动党杜顺大区州议员 

艾德里服务中心求助，惟至今仍 

未获得解决。 

我希望当局能正视有关问 

题，并尽快重新安装巴士站牌， 

让民众无需步行至远处才能乘搭 
巴士。” 

勒目 

將向有關當局反映 
阿斯瑪（加影市議員阿末依凡助理） 

•立巴士站牌工作由Rapid公 

，司负责 

我会就此事向有关当局反映此问题 

也会联络丁女士了解事件详情” 

丁
女
士
投
訴.

• 
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SUMMARIES
巴士不傳
居民被逼走500公尺路•蕉赖鸿运花园多条路段没有设立巴士站牌，以致居民需步行至其他花园乘搭巴士，非常不便。（档
案照）：赖鸿运花园(Taman
CherasAwana)里多个路段没有设立巴士站牌，以致巴十‘过而不停’，居民被迫走上逾500公尺到其他花园乘搭巴士，而我
就是其中_
•名‘受害者’、我每天都乘搭巴士，因此每天都需从较远处的巴士站来冋我家，非常不便，我也曾在步行途中遭遇车祸，以
致
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吳泳緣（士拉央斯嘉） 

•电话线掉落 

地面多时，但 

未见相关单位 

前来维修，威 

肋，居民安全。 

路壊沒街燈溝蓋失竊 
士拉央斯嘉民生問題多 

央斯嘉民生问题-箩 

i筐，尤其士拉央斯嘉3路及 

后巷面对道路破损、杂草丛生、积水、沟 

渠盖不翼而飞、电话线掉落至路面及街灯 

没照明等® 

‘由于沟渠无沟盖，导致沟渠内堆满垃圾及 

蚊虫滋长，下雨时会发出恶臭味，卫生情况令人 

担忧。 

另外，组屋停车场没有街灯照明，晚上一 

片漆黑，同时也发生偷窃案件，偷取汽车轮胎及 

电箱。 

我曾针对以上问题向士拉央市议 

会及议员反映，惟一直未见采取任何行 

动无论如何，我希望该问题能获得改 
’， 

• 士拉央斯嘉3路后巷道路破损及积水现 

象，惟居民多次投诉仍未获得改善。 

可投訴士拉央市會 

大 都会》社区报提醒吴 

泳缘可拨打士拉央市 

议会热线(03-6138 9898/1800-22-

2677 )或使用电子投诉方式电邮至 

aduanmps@mps.gov.my 作出投诉 
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民生问题-箩i筐，尤其士拉央斯嘉3路及后巷面对道路破损、杂草丛生、积水、沟渠盖不翼而飞、电话线掉落至路面及街灯
没照明等®‘由于沟渠无沟盖，导致沟渠内堆满垃圾及蚊虫滋长，下雨时会发出恶臭味，卫生情况令人担忧。另外，组屋停
车场没有街灯照明，晚上一片漆黑，同时也发生偷窃案件，
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#管雪州 

#卫生、 

福利及加强妇女与 

家庭事务的行政议 

员西蒂玛丽亚表 

示，雪州共有15所 

乡区诊所（Klinik 

Desa )已提升为 

综合诊所（Klinik 

Kesihatan )，月艮 

务范围也增加门 
诊、急诊、药 

房、实验室及母 

亲与婴儿的健康 

此同时，行动党武 

吉加星州议员拉吉 

夫在附加提问时指出，雪州 

政府允许梳邦再也市议会以 

交叉补贴(Cross Subsidized ) 

的方案与达鲁益山集团合 

作，惟他认为，梳邦再也市 
议会是比较“富有”的地方 

政府，雪州政府应将享有交 

叉补贴的权利交给其他较贫 

穷及需要的地方政府来进 

行。 

黄思汉回应拉吉夫的附 

加提问时表示，享有交叉补 

贴的权利并不局限予梳邦再 

也市议会，其他没有能力缴 

付费用或未能如期缴付费用 

的地方政府，也需要使用交 

叉补贴的方案。 

黃思漢： 

管梳邦再也市议会的、垃圾服务管权。 娜再也管理垃圾費增36% 
#思汉披露，州政府已在今年3月i曰的行政议会 

25Sf黄匕议决，并于同月^曰核准’地方政赃公共 

隹卫生与管理固体垃圾的年度成本必须交由灘团管理， 

m M - I /# 6, g—他说’梳邦再也市议会在明年度的财政预算案发 

as 45-^4 * S 5 5 ra ? 放2710万令誠款維髓•棚途，比起2018年的 
^ 么 1 f. Z '•"]1 ‘ 干 1 久.丨小！ ‘ ̂  1990万令吉的拨款，增加了36%。 

] J 3M版]滷_.1 - 他指出，在公共卫生的拨款細.丨鋪砂r陳 

t, s; “ .^HU ” ’令吉拨款增加了 

( A i A^ A ( ; E A if^' M^r^w.lll, B ‘ ：一 : ： ；1 他说.晴誠腫达⑶山細，減卿 

+||,‘门―("1.；• ！,'：隶巧1 1 1大11M .ff-- • /Ur本制造及仅有先进仪器，如交通工具o动定位系统 

SArI-5^ ̂am !/~\ 7 • (avls)随动式垃棚（rgrg)、闭触视、退车 

年起全耐妾管梳市议会的1圾管理•黄思汉（右）证实，达鲁益山集团将从明年1月1日起接 统：效率提供垃圾管 
t。 管梳邦再也市议会的垃圾服务管理权•左为雪州行政议员 理服务避免发生臭水/m向道路4问@ ° 

许来贤。 

(Perkhidmatan Kesihatan Ibu 

Dan Anak ) s: 

她回答土团党士毛月州 

议员崙迪亚莫哈末诺的口头提 

问时指出，雪州拥有乡区诊所 

的地区与数量分别是鹅唛县2 

个、乌鲁冷岳县2个，以及其 

他县区即八打灵县、巴生县、 

雪邦县、瓜拉雪兰莪县、瓜拉 

冷岳县及沙白安南县共15个。 

她透露，雪州政府在2016 

至2018年并没有特别提升乡区 

诊所，雪州卫生局仅拨出230 

万令吉进行小部分的维修与保 

养工作 

她说，双溪北特(Sungai 

Bertek )乡区诊所的地段已被 

巴生第三大桥征用，而州政府 

也拨出510万令吉，在另一块 

地成立综合诊所° 

依茲漢：除了答都水壩 

6水壩蓄水量100°/。 

‘管雪州基本建设、 

'公共设施、农业现 

代化及农基工业事务的行政 

议员依兹汉指出，截至今年 

11月14日为止，除了峑都水 

坝之外’州内其余6个水坝 

都达到100%畜水量的最局水 

•依兹汉说，近期内除了峑都水坝之外，州内 

其余6个水坝都达到100%蓄水量的最高水平。 

他回答巫统双溪侨华州 

议员礼占的口头提 

问时说，尽管崙都 

水坝的蓄水量只有 

96.9%，但整体来 

说，所有7个水坝 

的蓄水量和水位都 
处在良好的水平’ 

也足以应付未来3 

个月的需求量o 

此外，礼占也在附加提 

问上询及州政府如何减少无 

效益水源的流失，惟依兹汉 

指此问题与水坝无关，因为 

是涉及净水（Air Terawat ) 
课题，因此无法回答。 

议长黄瑞林也认同说， 

此事与水坝问题无关，依兹 

汉无需作答。 

雪隆7個水壩所儲存的水可應付 
使用天數 (截至2018年11月14日) 

水坝 1使用天数 

答都 199 

士毛月 231 

冷岳河 99 

吉冷匣 121 

雪兰莪河 134 

梳邦湖 190 

双溪丁宜 99 

•管雪州文化和旅 

f、马来习俗 

及遗产事务的行政议员拿 

督阿都拉昔表示，马来西 

亚森林研究院（FRIM )及 

鹅唛县内的鹅唛石英矿脉 

(Permatang Kuarza )的世 

界文化遗产提名，将分别 

在2021年及2022年的规划 

与里程图表上实现。 

他冋答公正党武吉 

兰樟州议员黄洁冰的口头 

提问时指出，马来西亚 

森林研究院及鹅唛县内的 

鹅唛石英矿脉都在着手准 

备资料汇编（Dossier )， 

阿都拉昔：加緊腳步申請 

2世遺提名快實現 
以加紧脚步申请将其加 

入联合国教科文组织 

(UNESCO)世界遗产名 

录里。 

资料汇编很重要 

他说，资料汇编是两 

地准备提名的主要文件， 

以让两地从国家文化遗产 

名录提升至受国际认可的 

世界遗产名录里。 

他认为，在讲解某个 

重要地点及解释其普世价 

值（0UV )时，资料汇编 

是非常重要的存在，同时 

资料汇编也包含该地点的 

详细信息、提名理由与保 

护流程，以及管理与保留 

地点的完整性。 

他也表示，雪州 

城乡规划局（ P L A N  

Malaysia@Selangor )、国 

雪大臣：擅長管理教育事務 

•PR移交雪基金處理 

家文化遗产局及马来西亚 

森林研究院在11月14曰至 

15日召开雪州遗产会议， 

为上述两个地方的联合国 

教科文组织世界遗产提名 

而努力。 

他说，这次的会议主 

要目的是为了共享普世价 

值的科学发现与成果，以 

及为了加强其过程而成立 

-个协作平台。 

他指出，各部门应加 

快进行提名认证的程序， 

将上述两个地方成为未来 

的世界级旅游地之-

_州大臣阿米鲁丁 

M指出，基于雪 

兰莪基金会 ( Y A Y A S A N  

SELANG0R )擅长管理教 

育事务，因此-•些与教育 

有关的雪州关爱人民计划 

(IPR)，将逐渐移交予该基 

金会处理。 

他说，一旦将涉及教育 

计划的管理权转移予该基金 

会，将有助于减少对民众前 

往州议员服务中心垂询有关 

服务，而对有关中心造成的 

负担。 

“雪兰莪基金会以管理 

州内教育事 

务和进行 

相关活 

广为人知，它协助雪州取得 

辉煌的教育成绩，因此涉及 

教育的雪州关爱人民计划将 

交由该基金会处理。” 

他回答公正党哥打安格 

力州议员纳兹旺的口头提问 

时说，州政府正研究雪州关 

爱人民计划的职务与了解财 

务状况，目前仍未作出任何 

具体的决策，而前提是在新 

的政策下，将减轻各州议员 

服务中心的负担。 

此外，当伊斯兰党昔江 

港州议员阿末尤努斯在附加 

提问询及州政府何时会开放 

其州选区的社区服务中心， 

以便为人民提供服务时，阿 

米鲁丁表示，州政府在二周 

前已讨论由反对党赢取的州 

议员服务中心在处理雪州关 

爱人民计划的问题，并欢迎 

反对党州议员给予配合，以 

便为雪州子民谋求福祉。 

，阿米鲁丁指出，基于雪 

兰莪基金会擅长于管理 

教育事务，因此一些与教 

育有关的雪州关爱人民计 

划，将逐渐移交予该基金 
会处理。 

公 

網 

、管雪州环境、绿色工艺、科学 

‘艺、革新及消费人事务的行政议员 

许来贤把雪州郊区无线上网设施的不足 

咎于国阵执政联邦政府时期，因雪州是反对 

党州属，使得负责郊区上网基设的马电讯和 

天地通（Celcom)，不太重视州政府提出的 

建议。 

许来贤今日在州议会回答公正党鹅唛斯 

迪亚区州议员希尔曼的口头提问时认为，随 

着希盟同步执政联邦与雪州后，情况大有改 

善，州政府成立-•支包括马电讯与天地通的 

委员会，希望在近期内会给予郊区优先的无 

线上网设施。 

他指出，会就上网基设架设方面，与负 

责雪州基本建设、公共设施、农业现代化及 

农基工业事务的行政议员依占商讨，看拟出 

什么方案。 

许来贤披露，雪州共有3834个无线上 

网热点，主要在巴生河流域的八打灵再 

也和沙亚南，安设无线上网热点在于州 

议员提出的申请需求，如设于图书馆、 

祈•所及民众会堂等。 

他不讳言，基于州议员官务繁 

！重，负责上网基设的相关单位或 

需积极行事，而非被动等待州议 

员提出申请。 

，许来贤把雪州郊区无线上网 

设施的不足，归咎于国阵执政 

联邦政府时期，惟随着希盟 

同步执政联邦与雪州后，情 

况大有改善。 

梳邦再也垃圾服務管理權 

明年交達魯益山接管 

i黃思漢：垃圾滲濾液流入河 

指示土埋場負責公目解決 

雪州議會會議 

(沙亚南3日讯）掌管雪州地方政府、公 

共交通及华人新村发展事务的行政议员黄思 

汉表示，州政府将解决武吉柏伦东垃圾土埋 

场坦圾渗滤液（leachate )流入河内，污染河 

水的事件。 

他补充，尽管由乌雪县议会拥有的武吉柏伦 

东土埋场已关闭，惟他已指示负责州政府子公司 

Worldwide Holdings有限公司（WHB )采取行动，解 

决有关问题。 

他今日在州议会回答行动党新古毛区州议员 

李继香的口头提问时披露，WHB负责雪州3座运 

作中的固体废料土埋场，分别位于瓜雪而榄、瓜 

冷县丹绒12支和沙白安南班章本德那（Panchang 

Bedena ) ！ 

“已被安全关闭的4座土埋场包括位一于八丁燕 

带Kubang Padat�害玲球Sg Kembong、龙溪县Ampar 

Tenang和鶴唆县Sg Kertas�” 

黄思汉指出，随着武吉柏伦东土埋场关闭后， 

县议会辖区内的固体废料全部送往由KUB-Berjaya 

Enviro私人有限公司持有和管理的武吉达卡垃圾土 

埋场。 

蒲种土埋场关闭后改为公园 

另-方面，黄思汉也透露，州政府从2011年 

开始对蒲种阿依淡被关闭的垃圾土埋场进行改造美 

化，目前占地42公喷地段被命名为Worldwide土埋 

场休闲公园。 

黄思汉说，该座前土埋场承担620万公吨的固 

体废料，在安全关闭5年后，才由州政府进行美化 

改造成休闲公园项目。 

他表示，公园设施包括儿童游乐场、脚车道和 

跑步道等，并利用固体废料产生的沼气，生产2兆 

瓦（MW)的电能。 

1
5

鄉

區
診
所
提
升 

增
加
門
診
急
診
等
服
務 

較
窮
地
方
政
府
應
獲
交
叉
補
貼 

拉
吉
夫
•
• 

Page 1 of 2

04 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 3
Printed Size: 1229.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 38,647.80 • Item ID: MY0034485405

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
#管雪州
#卫生、福利及加强妇女与家庭事务的行政议员西蒂玛丽亚表示，雪州共有15所乡区诊所（KlinikDesa)已提升为综合诊所
（KlinikKesihatan)，月艮务范围也增加门诊、急诊、药房、实验室及母亲与婴儿的健康此同时，行动党武吉加星州议员拉
吉夫在附加提问时指出，雪州政府允许梳邦再也市议会以交叉补贴(Cross Subsidized
)的方案与达鲁益山集团合作，惟他认为，梳邦再也市议
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雪發展機構轉換農地為住區 

大臣：2021年發展楊桃嶺 
州大臣阿米鲁 

丁表示，由雪 

州发展机构所拥有的59.98 

英亩土地，预计将于2021 

年开始进行杨桃岭（Bukit 
Belimbing )发展计划 

他透露，雪州发展机 

构计划使用在上述地段的 

10.31英亩土地，兴建120 

间，每间25万令吉的排 

屋，至于剩下的49.67英 

亩土地则将发展其他建筑 

物，包括商业区、“我的 

雪兰莪房屋计划”及基设 

设备 

他冋答公正党伯马登 

州议员罗扎娜的口头提问 

时指出，雪州发展机构于 

今年2月已向瓜雪县议会申 

请将10.31英亩的农业区， 

转换为住宅区作用。 

“上述规划预计在 

2019年可获批准，并在 

2020年完成建筑计划。” 

他表示，有关建筑工 

程预计在2021年初开始， 

但该土地开发计划将取决 

于未来的市场研究。 

1州發展機構 
未面i責 

地区 面积(英亩) 

八打灵县 268.92 

鹅唛县 660.92 

乌鲁冷岳县 997.76 

瓜拉冷岳县 23 

乌鲁雪兰莪县 6289.17 

瓜拉雪兰莪县 142.33 

沙白安南县 85 

巴生县 214.16 

雪邦县 333.06 

金马仑高原 1.93 

波德申 0.46 

总数 9016.72 
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SUMMARIES
雪發展機構轉換農地為住區
大臣：2021年發展楊桃嶺州大臣阿米鲁丁表示，由雪州发展机构所拥有的59.98英亩土地，预计将于2021年开始进行杨桃
岭（BukitBelimbing)发展计划他透露，雪州发展机构计划使用在上述地段的10.31英亩土地，兴建120间，每间25万令吉
的排屋，至于剩下的49.67英亩土地则将发展其他建筑物，包括商业区、“我的雪兰莪房屋计划”及基设设备他冋答公正党伯
马登州议员
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確保有需要者受惠 
雪州2019年财政预算案有让你印象深刻 

或惊喜的政策吗？ 

我相信在众多的新政策当中’大家最关 

注的还是让雪州子民有惊无喜的免费水政 

策。 

雪州是在2008年由民联政府执政时宣布 

免费水政策，即每个月提供首20立方米免费 

水予州内的所有用户。 

雪州子民在这项免费水政策上受惠长 

达10年，如今雪州政府在最新的财政预算案 

中，将对这项惠民政策作出调整，从明年开始 

将免费水从原本的首20立方米提升至25立方 

米，惟限于B40群体受惠》 

雪州大臣阿米鲁丁也表示， 

免费水政策在调整后将为政府 

节省超过1亿520万令吉，州政府 

也将把这笔钱用于在其他的惠民 

政策及福利。 

• 享有了 10年的福利即将不 

再，当然也会引起不少人的不满 

或是争议，惟我认为，政府作出调整的出发点 

是好的，让有需要的群体继续享有甚至更多 

的福利，而省下的款项也可用于在其他方面的 

发展或政策，继续帮助更多有需要的子民。 

如果你是在经济上有能力者，也该对政 

府照顾弱势群体给予支持。毕竟那20立方米 

的免费水对你是一笔小支出，对不少低收入 

者来说，水可是每月难以缴付的账目。 

然而，如何确保这项措施能让所有有需 

要的子民从中获利，则是雪州政府的功课。大 

臣宣布，所有在B40群体，也就是在电子关爱 

计划（e-Kasih)下登记者，可享有这项免费 

水措施，可州政府又如何确保所有低收入群 

体都曾在此计划下登记呢？ 

此外，就如在州议会辩论环节上被多名 

州议员所提及，免费水也应该让M40中收入群 

享有，这群刚好位于中间阶层，面对同样经济 

压力沉重的一群，是否也有机会被纳入州政 
府的“照顾”当中？ 
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SUMMARIES
確保有需要者受惠
雪州2019年财政预算案有让你印象深刻或惊喜的政策吗？我相信在众多的新政策当中’大家最关注的还是让雪州子民有惊
无喜的免费水政策。雪州是在2008年由民联政府执政时宣布免费水政策，即每个月提供首20立方米免费水予州内的所有
用户。雪州子民在这项免费水政策上受惠长达10年，如今雪州政府在最新的财政预算案中，将对这项惠民政策作出调整，
从明年开始将免费水从原本的首20立方米提升至25立方
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管雪州地方政府、 

#公共交通及新村发 

展事务的行政议员黄思汉指 

出，加影市议会主席于10月 

9日召开的会议已议决拟定 

长远建议，以提升流古路、 

柏西兰KWSP ( PERSIARAN 

KWSP )与马来亚铁道公司 

桥梁。 

他回答希盟诚信党双溪 

拉玛州议员玛兹旺的口头提 

问时说，该市议会已召集数 

个发展商与顾问公司开会， 

并作出上述议决。 

他说，顾问公司也要求 

研究有关建议，包括提交该 

工程的兴建成本建议，并考 

量到征用土地的成本与顾问 

i咨询费用《 

•许来贤（右）与欧阳捍华在州议会上 

交流，让人好奇究竟是谈家常事，还是 

雪州政策或国家大事？ 

•行动党新古 

毛州议员李继 

香（左）与行 

动党万津州议 

员刘永山齐看 

手机，谈论时 

事课题。 

李建 
m m  
香I 
褒 
揚 
貢 
獻 

而口合I2月3曰的“国际残 

曰L疾人曰”，行动党新 

古毛州议员李继香建议州政府调 

局在社区康复计划下（Program 
Pemulihan Dalam Komuniti或简称 

PDK)，为障友提供服务的值勤 

人员的津贴。 

她说，目前有关值勤人员的 

津贴为每个月800令吉，并由联 

邦政府支付 

她在辩论雪州2019年财政 

预算案时说，她提出上述建议是 

为了褒扬与认可他们多年来的贡 

献，并且提高他们的服务素质。 

她阐述，在世界卫生组织 

落实的一项《关于残疾人的世界 

行动纲领》下，社会福利局已于 

1984年在登嘉楼为弱势群体提供一项特别的社 

区康复计划。 

局 

友 
値 
勤 

I 
貼 

津贴低于政府规定基薪 

她说，至今为止’雪兰莪有多达54间社区 

康复中心，参与的弱势人士有多达2294人。 

她指出，每年有294名值勤人员持续为弱势 

群体提供相关服务，然而他们作出的牺牲，却 

仅获取每个月800令吉的津贴，远远低于政府所 

规定的基薪。 

“可想而知，这笔津贴远低于最低薪金， 

更何况是他们也未被提供予一如其他政府职员 

的设施“" 

她说，这些值勤人员必须获得合理与应有 

的待遇，以切合他们为弱势人士提供照料与复 

健的神圣职务。 

另面，掌管雪州卫生、福利及加强妇 

女与家庭事务的行政议员西蒂玛丽亚指出，她 

感谢李继香作出上述提议，而她本身是执掌有 

关委员会，因此也关注相关议题。 

交联邦政府回应 

她说，她与州行政议会商讨增加有关值勤 

人员津贴的事宜，但一切必须胥视州政府的财 

务状况与能力。 

“由于这是涉及联邦政府的权限，我无法 

及时回应，更何况我们也需要考量到雪州600多 

万人口的其他需求，而此事（提高津贴）需交 

由联邦政府作出回应。” 
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SUMMARIES
管雪州地方政府、
#公共交通及新村发展事务的行政议员黄思汉指出，加影市议会主席于10月9日召开的会议已议决拟定长远建议，以提升
流古路、柏西兰KWSP (
PERSIARANKWSP)与马来亚铁道公司桥梁。他回答希盟诚信党双溪拉玛州议员玛兹旺的口头提问时说，该市议会已召集
数个发展商与顾问公司开会，并作出上述议决。他说，顾问公司也要求研究有关建议，包括提交该工程的兴建成本建议，
并考量到征用土地的成本
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確 
保 
生 
水 
不 
斷 

彡二^政议员依兹汉透 

露，除了从上游 

扩增水源，雪州也积极开发 

河流下游区的集水，如推 

行“河流混合增强系统” 

(Horas 600 )工程，把废矿 

湖和池塘水源抽人河内 

他在州议会回答依约区 

州议员伊德利斯的附加口头 

提问时举例，州政府把八丁 

燕带7个大概储水量有300万 

立方米的池塘，即约63.41 

公顷的水源区定义为可把池 

水抽取灌人雪兰莪河的生水 

区。雪兰莪河供应雪州60% 

水源予巴生河流域居民。 

依兹汉披露，雪州水供 

管理机构（LUAS)已把21 

个足以储存15亿3400万立方 

米生水的池塘纳人宪报，确 

保雪州生水源源不绝。 

他说，在州政府水供来源大蓝 

图下，生水新来源需不断被开发， 

以确保雪州享有源源不绝的水源供 

应，以符合发展急剧的未来需求， 

目前缺水的地区有巴生、鹅唛、淡 

江和吉隆坡一带。 

他放眼在至少有15%水源库存 

的情况下，雪州水供能在2065年 

达致每日86亿1200万公升的目标， 

2016年是每日55亿公升a 

觅水源新生地减征地成本 

依兹汉强调，州政府积极寻觅 

水源新生地，以减少征地成本，有 

積 
極 
開 
發 
下 
游 
|品 

集 
水 

$ ̂  ^ 
" - - C M  
Mi ” 

•依兹汉：州政府从下游广 

开水源，以便不完全依赖上 

游的生水供应。 

关项目包括2022年投入运作 

的瓜冷拉柏汉达贡（Labohan 
Dagang )第二期滤水站、；2025年落 

实的Skim Rasau�2035年投人运作的 

冷岳2第二期滤水站发展项目、以及 

在2060年全面落实的河流混合增强 

系统3000 

他说，雪州水供是以滤水站 

分配制进行，以便一旦有任何滤水 

站停止操作时，不会影响到全盘供 

水，可由其他滤水站承担供水。 

在减少无效益水(NRW )的流 

失方面，依兹汉透露，雪州目前的 

无效益水为31%，希望逐年能减少 

1%，无效益水的关键因素是水管爆 

裂，希望能尽快替换全长60公里的 

石棉水泥水管（paip AC ) B 
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SUMMARIES
確保生水不斷彡二^政议员依兹汉透露，除了从上游扩增水源，雪州也积极开发河流下游区的集水，如推行“河流混合增强
系统”(Horas 600
)工程，把废矿湖和池塘水源抽人河内他在州议会回答依约区州议员伊德利斯的附加口头提问时举例，州政府把八丁燕带7
个大概储水量有300万立方米的池塘，即约63.41公顷的水源区定义为可把池水抽取灌人雪兰莪河的生水区。雪兰莪河供应
雪州60%水源予巴生河流域居民。依兹汉披
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(沙亚南3日讯）雪州 

行动党副主席兼行政议员拿 

督邓章钦高调点名州宣传秘 

书兼雪州议长黄瑞林担任雪 

州主席，但黄瑞林今日强调 

无意愿更上一层楼，现阶段 

拟专注适耕庄选区事务和做 

好议长的工作，把雪州议会 

打造成全国模范0 

他在雪州议会厅外受访时 

说，“我感谢邓章钦的推荐， 

但以目前局势，我要把适耕庄 

大力推广成生态旅游景点、把 

议长角色扮演好，让雪州议会 

成为引领全国议会的先锋对 

于党选（竞选州主席），我向 

来没有这个意愿，党内有其他 

更适合人选，能领导雪州行动 

党迈向另一个高峰。” 

询及他心目中最适合领 

导雪州行动党的人选时，他表 

示，目前局势很难看到谁是最 

适合的领导人，相信基层会有 

智慧选出一个强大的州委领导 

层，再由州委在复选选出最合 

适的州主席人选4 

需强势领袖带领雪州 

对于邓章钦的高调举荐， 

会否把他推向风口浪尖，导致 

“枪打出头鸟”的情形，黄瑞 

林笑称，他尊重邓章钦在政治 

上的建议与看法，他认为需要 

一名强势领袖来带领雪州，一 

切交由党员决定，他愿配合整 

个团队工作 

询及他对潘俭伟领导表现 

的看法，他不讳言，大部分一 

些有做到，但始终有一些没做 

到，这是很正常的，凡事都有 

正反面® 

黄瑞林表示，不管潘检 

伟继续领导雪州行动党或换人 

做，身为一名州主席，需注重 

于党务与和希盟友党关系，跟 

华社的联系更有待加强。 

他坦承，雪州行动党过去 

跟雪州华社的关系有些松动， 

若能在这方面加强，雪行动党 

必然可扮演更全面角色。 

指定接棒人不健康 

于潘俭伟接受媒体采访时表 

yVJ明不会蝉联州主席，并公开 

表态要由现任州署理主席兼通讯及多媒 

体部长哥宾星接棒，黄瑞林认为，单纯 
只是“建议”没问题，但“指定”何人 

接棒是不健康趋势。 

无论如何，他相信党员有本身的 

看法，会选最合适的人选担任州主席， 

他亦尊重相关人推荐的权利，盼新届州 

主席能加强与雪州华社的连接 

他认为，哥宾星是_ •名非常忙碌 

的国会议员和部长，官务繁忙的哥宾星 

要加强雪州行动党党务的挑战非常大。 

指刘天球能中选中委 

黄瑞林指出，若由雪州行政议员 

或州议员担任州主席，相信能与州政府 

良好配合，毕竟占了熟悉州政府事务的 

优势，他不讳言过去曾发生州主席批评 

雪州政府的案例。 

对于来势汹汹的双溪比力区州议 

员刘天球欲问鼎州领导的赢面，他坦 

言，刘天球的斗争和毅力很强，就算不 

获得祝福下，依然能在上届党选中选全 

国中委，不能小觑其势力，并认为刘天 

球要挤人雪州15名票选中委不是问题。 

他认同刘天球在基层很勤于跑 

动，草根势力很强，同时跟各方面的关 

系都很好，虽然过去有一些负面因素不 

获认同，但不能忽略他有一股很强的意 

念与斗争理念。 

雪州行動黨改選 

黃瑞林：專注適耕莊和議長事務 

“無意競選雪主席” 
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SUMMARIES
(沙亚南3日讯）雪州
行动党副主席兼行政议员拿督邓章钦高调点名州宣传秘书兼雪州议长黄瑞林担任雪州主席，但黄瑞林今日强调无意愿更上
一层楼，现阶段拟专注适耕庄选区事务和做好议长的工作，把雪州议会打造成全国模范0他在雪州议会厅外受访时说，“我
感谢邓章钦的推荐，但以目前局势，我要把适耕庄大力推广成生态旅游景点、把议长角色扮演好，让雪州议会成为引领全
国议会的先锋对于党选（竞选州主席），我向来没有这个意愿，
Selangor DAP vice-chairman and State Executive Councillor Teng Chang Khim called up Selangor Speaker and DAP
publicity secretary Ng Suee Lim to be appointed as the state chairman, though Ng Suee Lim stressed that he had no
intention to run for the post as he only wanted to focus on running the affairs of state Speaker and state constituency
Sekinchan.
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